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MINUTES OF EVIDENCE 

London, Ont., Ap~ 24, 1905, 
THE CouRT HousE, 12 noon. 

PRESENT: 

His Honour JuooE WINCHESTER, Commissioner. 
A. O. JEFFERY, Esq., K.C., Counsel for the Dominion Government. 

His Honour J udge Winchester read the Commission appointing him. 

The ÜOMMISSIONER.-I purpose examining Mr. Britton, who has charge of the 
J;>as·aenger traffic in London, and then adjourn to meet at St. Thomas, where I have 
subpœnaed a large number of witnesses for to-morrow morning at 10 o'clock. I fü;i.d 
the head offices are there, and con.sider it proper to have all the witnesses attend there 
as-early as possible, and as soon as I find out exactly the condition of affairs, I will be 
able to decide where next to proceed with the investigation. 

EDGAR BRITTON, sworn, examined: 

By the Co;,,missioner: 
Q. What is your position on the Père Marquette railway ?-A. District passenger 

,agent. 
Q. When were you appointed to that position ?-A. October 1, 1904. 
Q. What had you been doing previous to that appointment?-A. District passenger 

.agent at Toledo. 
Q. In connection with the Père Marquette?-A. Yes, sir. 
Q. Who appointed you ?-A. H. F. Moeller, general passenger agent, at Detroit. 
Q. Upon your appointment you came here?-A. Yes, sir. 
Q. With your family?-A. I am boarding here; yes, sir. 
Q. You are a niarried man, I understand?-A. Yes, -air. 
Q. I presume they paid your tran.sportation here, you and your family, from 

-there?-A. Yes, sir. 
Q. They paid that for you ?-A. It does not have to be paid; I travel on trans­

portation on all lines. -
Q. What is the remuneration you are rec• iving now ?-A. One hundred and 

twenty-fi.ve dollars per month and expenses. 
Q. What were you receiving at the time of your appointment ?-A. The same 

-tbing. 
Q. There is no increase?-A. No. 
Q. Was the office open here at the time you reached here?-A. Yes, sir. 
Q. At the same place ?-A. The same office. 
Q. Who wa-s in charge of it then ?-A. Mr. Thomas Màrshall. He had the title of 

_general agent; he had charge of both freight and passenger. 
Q. He is still in the service of the Père Marquette?-A. Yes. His title has been 

,changed to division freight agent-too much for one man to look after in both. 
36b-1½ 
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Q. Is bis remuneration the same as it was at that time?-A. Yes, sir. 
Q. You found it too much :for onê man, and decided to separate the offices ?-A. 

Y@s, sir. 
Q. Had there been an agent previous to your corning here ?-A. No, sir. 
Q. No agentî-A. No, sir. 
Q. When was the office established in London '?-A. April 23, 1904. 
Q. With Mr. Marshall as general agent'?-A. Yes, sir. 
Q. Was there an office prior to that in London?-A. No, sir. 
Q. Was there not one in connection with the Lake Erie and Detroit River rail­

wayî-A. No, sir, only the local freight office. 
Q. Was that near the Grand Trunk?-A. No, that is our station on Colborne 

street ; i t is still there. 
Q. Who was in charge of that?-A. R. J. Tait. 
Q. What position does he occupy now '?-A. Local freight agent. 
Q. Was he there prior to Mr. Marshall's appointrnent ?-A. Yes, sir, he reports to 

lfr. Pyeatt. 
Q. To whom did you report?-A. Mr. H.F. Moeller. 
Q. Is your salary paid frorn there or here '?-A. It is paid from Cincinnati. 
Q. That is the head office of the system ?-A. Yes, sir; it is payable on the Wal­

kerville Bank. 
Q. Have thèy changed that from Walkerville to St. Thomas since the rnovingî­

A. No. 
Q. And cheques are still payable at Walkerville?-A. Yes, Bank of Commerce. 
Q. What lines are you operating at the present day in connection with the Père 

Marquette ?-A. It is all one system; I do not know what you rnean. 
Q. It is all one system now, but what were the original names of the lines you 

have absorbed ?-A. Lake Erie and Detroit River. 
Q. In Canada ?-A. The Lake Erie and Detroit River, I believe. 
Q. Is that the only one'?-A. That is allI know of. 
Q. Where does that line run frorn ?-A. Frorn Fort Erie to St. Thomas, anâ' W alk­

erville to St. Thomas and London. 
Q. Then you have the old Port Stanleyî-A. The London and Port Stanley. 
Q. What about the one running to Chatham, have you any charge of that ?-A. I 

---B1s11111p:lllpose that was the Lake Erie and Detroit River. 

By Mr. Je-ftery: 

Q. It used to be the Erie and Huron ?-A. I do not know about that. 
By the Oommissioner: 
Have you charge of all thes~ railways in Canada so far as passenger traffic is con­

cerned î-A. No, sir. 
Q. \Vho bas ?-A. Mr. Moeller, instructions corne from hirn. 
Q. How many passenger agents are there in connection with these lines in Canada,. 

art' you the only one ?-A. I am the only man. 
Q. Ro that you have really charge of these different lines in Canada ?-A. Yes. 
Q. You report to Mr. Moelled-A. Y es, the local business is looked after by Mr. 

Moeller, I solicit business on the other lines. 
Q. On the Grand Trunk and Canadian Pacifie anà Wabash, and such as thatî-A. 

Yes. 
Q. Mr. Moeller looks after your own lines ?-A. Yes, locally. . 
Q. \Vho bas he ernployed besides you in connection with this work in Canada?­

A. No one. 
Q. You are the only ernployee'?-A. I believe the rest all corne under Mr. Pyeatt, 

agents, all ticket agents. 
Q. That is Mr. Pyeatt at St. Thomas!-A. Yes. 
Q. He has charge of the whole system then in Canadaî-A. Yes, sir. 
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Q. I suppose you are still an American citizen ?-A. I do not know whether I !lm 
or not. 

Q. Have you been one ?-A. I was born in Canada. 
Q. Have you ever voted for the President?-A. Yes, sir;:?: left here when I was a 

child. 
Q. And you took upon yourself-- A. The right to vote. 
Q. The rights of an American citizen, when you lived there ?-A. Y es, sir. 
Q. You have not taken the oath of allegiance in Canada'?--A. No, sir. 

By Mr. Jeffery: 
Q. Did you go with your father over there ?-A. About thirty-nine years ago; I 

was born in Waterloo county, here. 

By the Commissioner: 
Q. Ever since you were of age you hav; exercised the rights of an Amei:ican 

citizen ?-A. Yes. 
Q. And have not 'become a Canadian or British subjectî-A. No, sir. 
The ÜOMMISSIONER.-Do you wish to ask Mr. Britton anything, Mr. Je:fferyî 

By Mr. Jeffery: 
Q. You say there was no agent of the Lake Erie and Detroit; I presume that is 

according to your knowledge only?-A. I know there was not; Mr. Marshall was the 
general agent previous to my coming here. 

Q. Handling tickets, and so on, in the Masonic Temple?-A. That fa a di:fferent 
thing. 

Q. Billed up as the Lake Erie and Detroit River railway?-A. That is a di:fferent 
thing, that is not what the judge asked me; he asked me if I succeeded anybody here. 

Q. I do not think he did, but it is qui te a reasonable idea to take it that way; 
there had been an office ?-A. Why, there was an office here, as I said before, Mr. Tait 
was ~ent here. 

Q. Outside of Mr. Tait ?-A. Dela Hooke, the Grand Trunk Railway, s0111 our 
tickets; Mr. Dela Hooke used to sell our tickets. 

Q. He did a number of years ago, then you followed him by a gentleman that lived 
on Hyman street for a while, I do not know his name; you would not know that any­
way, I suppose? 

By the Commissioner: 
Q. Who would know thatî Would Mr. Pyeatt know all about thatî-A. I don't 

lmow, I do not think so; :Mr. Pyeatt has nothing to do with that portion of it. 

By Mr. Jeffery: 
Q. Mr. Wollatt would be the only one?-A. The old Lake Erie man? All the 

men employed here in town are Canadians that I know of; they all are in our office. 

, Adjourned at 12.15 P.M. to St. Thomas, April 25, at 10 A.M., at the Court House. 



6 REPORT OF ROYAL OOMMISSION 

4-5 EDWARD VII., A. 1905 

St. Thomas, April 25, 1905, 

The Commission resumed. 

PRESENT: 

His Honour JuooE WINCHESTER, Commissioner. 
A. O. J e:ffery, K.O. 

THE OouRT HousE, 10 A.M. 

His Honour J udge Winchester read the Commission appointing him. 

The _0oMMISSIONER.-Last night I received a message from Mr. Pyeatt, the super­
intendent of the system in Canada, asking me to adjourn the examination of witnesses 
until two o'clock, to enable their counsel, Mr. Ooburn, of W alkerville, to reach here. I 
have no objection to doing this, and I, therefore, adjourn till two o'clock, this afternoon. 

The Commission resumed at 2 P.M. 

PRESENT: 

His Honour JuDGE WINCHESTER, Oommissioner. 
A. o. JEFFERY, K.O. 

Mr. Ooburn was not present when the Commission resumed. 
• The Oommissioner waited until three o'clock for him, but he did not appear, and 

the Oommissioner then proceeded to examine the witnesses. 

JoHN SAMUEL PYEATT, sworn, examined: 
By the Commissioner: 

Q. What is your position ?-A. Superintendent, Buffalo division. 
Q. Of the Père Marquette rail":.ay?-A. Yes, sir. 
Q. What does the Buffalo divii,ion comprise ?-A. AU of the lines in Canada. 
Q. Can you name those lines ?-A. From W alkerville to St. Thomas, Sarnia to 

Blenheim, London and Port Stanley, and joint track from St. Thomas to Buffalo. 
Q. What were their former titles ?-A. Lake Erie and Detroit River, Erie• and 

Huron, London and Port Stanley, and Michigan Central. 
Q. When were you appointed superintenàenH-A. December 1. 
Q. By whom ?-A. Mr. Trump. 
Q. Where ?-A. Detroit. 
Q. What was your position at that time?-A. Chief clerk to the general manager 

and superintendent of telegraphs. 
Q. In Detroit?-A. Yes. 
Q. What was your wage or salary at that time ?-A. $300 a month. 
Q. And expenses ?-A. Y es, when I was travelling. 
Q. Not otherwise?-A. No, sir. 
Q·. You took possession of your present position on December 1, 1904; who wer,~ 

the officials in charge of the different departments at that time ?-A. :M'l'. William 
Woollatt was superintendent. Do you want all the officials of all the departments? 

• 
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Q. AU that you knowî-A. General officers. 
Q. Yes, in Canadaî-A. Mr. Harris was assistant ·engineer; Mr. Cameron was 

train master. Do you want any further than that î That is all I know of officials of 

the ~ompany. 
Q. Those are all you remembed-A. Yes, sir. They had foreman of the shops, 

Mr. Royce. 
Q. That is the mechanical departmentî-A. Yes. 
Q. Who was the chief despatcher?-A. When I got here they did not have any 

permanent chief despatcher. 
Q. Who was occupying that position î-A. The acting chief despatcher when I 

came to the office was Mr. Arnum. 
Q. Who was chief engineed-A. Mr. Alfred, Detroit. 
Q. He had charge of the whole Buffalo division at that time?-A. Yes, sir. 

Q. He workeâ it from Detroitî-A. Yes, sir. 
Q. Can yor; give me the salaries of these different offici.rs at that timeî-A. No, 

air, I know some of them. 
Q. Which ?-A. The train master and chief despatcher. The train master received 

$125 a month, and the chief despatcher $90 a mon th. 
Q. And the superintendent?-A. I do not know his salary. 

Q. You do not remember hearing of that?-A. No, sir. 
Q. How long did Mr. Woollatt remain in charge as superiîltendent after you were 

appointed î-A. I succeeded Mr. Woollatt. 
Q. He was superintendent up to the time you were appointed î-A. Yes, sir. 

Q. What was his title, superintendent ?-A. Yes. 
Q. Ho•w long previous to your appointment was it that he left office ?-A. He was 

superintendent on November 30, .and I began on December 1. 

sir. 
Q. And it was so arranged that he would walk out when you walked in 1-A. Ye.:J, 

Q. Who arranged that '?--:-A. The general superintendent. 

Q. That is Mr. Trump of Detroitî-A. Yes, sir. 
Q. He is still there?-A. Yes, sir. 
Q. And he takes charge of the whole of the divisions ?-A. All of the system. 

Q. The whole system ?-A. Yes, sir. 
Q. What was the condition of the Buffalo division, that is the Canadian system, 

,,hen you took charge'?-A. That is a little bit general; I think it might be considerell 

rather poor. 
Q. A poor system; in what respects?-A. The power was in poor condition, that 

was the worst fault. 
Q. Wlwit powed-A. The locomotives. 
Q. In what way was that in poor condition '?-A. It was just run down and 

needed repaira. 
Q. WM that the mechanical part'?-A. Yes, sir. 
Q. And that was the worst part of it?-A. Yes; there were a great many other 

things contributing- · 
Q. In what condition were the other parts '?-A. I should say, not satisfactory. 

Q. In what respects ?-A. The trains were badly delayed, running ver~ late, very 

long time on the road, and what caused that might create a difference of opinion; I 

do not know just what did contribute to all of it. · 
Q. You have an idea what contribut-ed'?-A. I cannot say I have, because I was 

not here before that. 
Q. But I suppose that would continue for a short time under your régime '?-A. 

IY es; I have an idea that discipline had something to do witli it, the main thing, 

perhaps. 
Q. In what particular department do you refer to '?-A. The transpôrtation 

department. 
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Q. Who had charge of thatî-A. Mr. Woollatt, the superintendent, and Mr. Cam­eron, as trainmaster. 
Q. Did,you speak to them with reference to it at alH-A. No, sir-! refer to Mr. Woollatt particularly. I certainly spoke to Mr. Cameron, who worked for me over a month. 

· Q. Did you complain to Mr. Cameron of the difficulties that the system waa unded-A. Yes, sir. 
Q. What did he say with reference to it î-A. At different times a great many things. · 
Q. Did you merely specify particular instances, or did you state generally that the system was not up to the mark?-A. No, I complained of the time trains were making; they were very late, running from 30 to 40 and 50 hours on the road, 117 and 27 miles. Q. Did you explain how that could be overcome ?-A. I had my ideas as to how it should be overcome. 
Q. Did you explain it to him?-A. Yes. 
Q. What did he answerî-A. He, of course, promised to do the best he could. Q. And did he î-A. I have an idea he did. 
Q. Did he improve it ?-A. I don't think so. 
Q. How often did you complain to him about the state of affaira ?-A. From De-cember 1 until the time he resigncd. 
Q. How many times, do you think, during that mon th î-A. I have no idea. Q. A dozen times ?~A. A great many more than that. 
Q. Why did he r.esign î-A. I suppose because he thought he could not bring about a condition that would be satisfactory. 
Q. Did he say so ?-A. No, sir. 
Q. Did he make any starement why he resigned ?-A. No, sir. Q. Did you ask for his resignation ?-A. Yes, sir. 
Q. When did you ask for it ?-A. I do not remember the date. Q. In December ?-A. Yes, sir. 
Q. Cannot you rell about the date ~-A. About December 20, I think, perhaps a few days la ter than that; it might have been a little earlier. 
Q. What led up to your asking for his resignation ?-A. Because I did :.ot think he was making an improvement as rapidly as he should. 
· Q. From the 1st to the 20th you complained to him over a dozen cimes as to the manner in which he was attending to his duty?-A. Yes, sir. 
Q. And there was no improvement, you consideredî-A. Not at ail. Q. Whom had you appointed before his resignation was in ?-A. No one. Q. Did you think of any one before that ?-A. I had in mind, yes. Q. Did you apply to Mr. Trump with reference to it ?-A. I talkèd with Mr. Trump regarding-it. 
Q. Suggest to Mr. Trump any one?-A. Yes, sir. 
Q. When ?-.A. I do not remember the date. 
Q. About when î-A. It was some time in the middle of December. Q. Some days before you m,ked for the resignation of Mr. Oameron?-A. Yes. Q. Who was it you recommendèd for the position ?-A. Mr. Cain. Q. Where was he at that time ?-A. He was in St. Louis at th_at time. Q. What position was he occupying?-A. He had heen with the Missouri Pacifie and had resigned. 
Q. Long before that î-A. I don't know how long; some time before, a week or two, I think. 
Q. Were you iD. communication with him?-A. Not at that time. Q. How did yoa know he had resigned ?-A. He told me, when I was in St. Louis. Q. You saw him personally î-A. Yes. 
Q. When did you see him in St. Louis ?-A. I think I was down there about the :first part of December, December 10 or 12. 
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Q. Did you speak to him with reference to coming to Canada then ?-A. He 
spoke to me 'à.bout coming, and I told him I had no vacancy at that time, but might 

· sometime. · 
Q. You promised to keep an eye out for him, did you ?-A. Yes, sir. 
Q. How long had you been acquainted with him before that ?-A. Six or seven 

years. 
Q. Were you on the Missouri Paoi:fic, too?-A. Yes, sir. 
Q. What position did you occupy on the Missouri Pacifie ?-A. Chief clerk for 

the managi:ir. 
Q. He was at that time on the Missouri Pacific?-A. Yes. 
Q. Then, did you write to Mr. Cain after speaking to Mr. Trump about him ?-A. 

No, sir. 
Q. How did you co=unicate with him ?-A. Mr. Cain came to Detroit, or met 

me in Blenheim-he came to Detroit :6.rst, and the people there sent him over to 
Buffalo division, or, rather, he came over the Buffalo division and met me at Blenheim, 
and I talked with him about it there and in St. Thomas. 

Q. l!e had been speaking to Mr. Truinp about it?-A. No, _sir. 
Q. How did he get to know about it ?-A. He was not, to my knowledge, aware 

of any vacancy on the Buffalo division; he came over in search of employment. 
Q. When ?-A. I do not remember the date; somewhere in the middle of Decem­

ber, I should imagine, the 15th or the 20th. 
Q. Cannot you get nearer than that?-A. No, sir, not by memory. 
Q. Did you make any report to the Detroit office with reference to him î-A. I 

talked to Mr. Trump about him. 
Q. Before that ?-A. No, sir; no report. 
Q. How long was it after you talked to Mr. Trump before he came to see you at 

Blenheim î-A. A week, I should imagine. 
Q. Then, you saw Mr. Trump afterwards ?-A. Yes, sir. 
Q. And reported in favour of Mr. Cain ?-A. Y es, sir. 
Q. Can you give me any idea when you reported in favour of Mr. Cain ?-A. A 

very few days before his appointment: 
Q. At that time when you saw him in St. Louis, what positions were there that 

he could occupy under you?-A. None vacant at that time. 
Q. What positions were there, vacant or otherwise ?-A. Trainmaster or chief 

despatcher. 
Q. The trainmaster is a superior officer to the chief despatcher?-A. Yes, sir. 
Q. And these two were the only positions, he could occupy?-A. No, sir; he could 

occupy a position in the train service, conductor, agent, I imagine. 
Q. But I would like to go higher, ·superintendent, for instance?-A. Yes; sir, I 

have no doubt. 
·Q. That was the only position at that time in your division that you could give 

him that would be of service to him ?-A. Yes. 
Q. Did y.ou speak about that to him in St. Louis ?-A. The position of train­

master? 
Q. Y es ?-.â. I referred to the fact that I might have a vacancy in some depart­

ment, and, if I did, I would be glad to consider him either as chief despatcher or train­
master. 

Q. It was only as to these two you might have a vacancy-were those the two 
positions you mentioned to him ?-A. Y es, sir. 

Q. In fact, there were no other positions you could have control over that would 
suit him ?-A. No, sir. 

Q. That was the :first week in December you mentioned that to him ?-A. Not the 
:first week; I imagine it was the 10th or 12th. 

Q. The second week in December, then ?-A·. Y es . 
. • Q. Then, in about three days afterwards he came over?-A. I cannot say in three 

days; within a week, I think. , 
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Q. Three or five days ?-A. Yes. ,, 
Q. Had he an intuition that there was a vacancy to be provided for him î-A. He 

might have had. · 
Q. How would he gather that î-A. When a man is out of employment, he fre­

quently gathers that intuition from vague insinuations. 
Q. Do you think you gave him that vague insinuation î-A. I might. I was very 

willing, if anything should occur or come open that he would like to consider, to con­
sider him for it, and told him so, if he were in search of employment and came over 
here. • 

Q. Where was he living at that timeî-A. At St. Louis. 
Q. How long had he been living thereî-A. About a year, I think. 
Q. A married man, I suppose, with a familyî-A. Yes, sir. 
Q. You gave him transportation over to St. Thomas about December 20 î-A. No, 

sir, he came over about the 15th or 20th. 
Q. I think he took charge of his present position about December 20 î-A. The 

record shows that, I do not remember the date. If he took charge on the 20th, he came 
over a week-I thought it was later than the 20th he took charge, I thought it was 
about the 24th or 25th, somewhere along there; I may be mistaken about that. 

Q. I think he and Mr. Gilhula came about the same date?-A. Yes, sir. 
Q. And both, I think, arrived about December 20î-A. Yes, sir. 
Q. He was over here about a week before that ?-A. Yes, sir. 
Q. To spy out the land and see the location ?-A. To ask for employment. 
Q. Did he come to St. Thomas ?-A. Yes, sir. • 
Q. From Blenheim or from Detroit ?-A. I met him at Blenheim. 
Q. And you brought him along?-A. Yes, sir. 
Q. He looked around and then went backî-A. Yes. 
Q. He went back home, to St. Louis ?-A. Yes, sir. 
Q. And then returned with his family ?-A. He did not bring his family with him. 
Q. Not ·yet?-A. Yes, he did; his wife came back with him. 
Q. You gave them transportation, I think?-A. No, sir. 
Q. Did you notî-A. No, sir. 
Q. I suppose they could ride free ?-A. I have no doubt they could. 
Q. The trainmaster ought to be able to have that privilege ?-A. He was not train­

master when he came over, though. 
Q. Not on December 20?-A. He was trainmaster after he came over-the ap-

pointment was made after he arrived here. 
Q. Mr. Trump approved of your report, and he wa·s appointed?-A. Yes, sir. 
Q. What salary ?-A. One hundred and fifty dollars per mon th. 
Q. Do you know what he had been previously receiving?-A. No, I don't know 

what he received with the Missouri Pacifie. 
Q. What are his duties as trainmaster?-A. He is in charge of the movement of 

trains. 
Q. And the appointment of the train hands?-A. Yes, sir. 
Q. Despatchers ?-A. Yes, sir. 
Q. He appoints them also?-A. Yes, sir . 

. Q. The train bands, I suppose, would cover engineers, conductors, brakesmen and 
baggagemen, and such as that?-A. Conductors, ·brakesmen and baggagemen; engin­
eers and firemen are appointed by the master mechanic. 

Q. Brakesmen, too ?-A. No, sir; conductors, brakesmen and baggagemen by the 
trainmaster. 

Q. Has he been appointing any '3ince bis appointment?-A. Yes, sir. 
Q. He has taken 'the full charge and looked aÎter the a:ffairs of the company, as 

he ought to ?-A. Yes, sir. 
Q. You were born in the States ?-A. Yes, sir. 
Q. What part ?-A. Arkansas. 
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Q. And have lived there all your lifetime?-A. No, sir; I have lived in the States 
all my life. 

Q. And, of course, are an American citizen ?-A. Yes, sir. 
Q. And Mr. Cain one also?-A. Yes, sir. 
Q. What were Cameron's wages, when he was asked to resign ?-A. One hundred 

and twenty-five dollars a month. 
Q. Mr. Cain gets $150 ?-A. Y es, sir. 
Q. Do you think a Ganadian could be found to do the work of ·auperintendent of 

this road and of this division ?-A. I have no doubt they could. 
Q. Also the train master's duties ?-A. Y es, sir. 
Q. And despatcher's ?-A .. Yes, sir, if you knew where to look for them and hid 

time to look long enough, I have no doubt you could. 
Q. Did you look for them in Canada at alH-A. Yes, sir. 
Q. Where ?-A. On th~ Père Marquette. 
Q. Are there an.y men on the Père Marquette, Canadians, that couJd have filled 

the position of train masted-A. I was not very well acquainted with the men on the 
Buffalo division when I came over and knew very little about them; there may be quite 
a few who could, but I dia not know of an.y. 

Q. Did you make enquiry ?-A. I was naturally thrown in contact with the men 
when I was with them for 25 days before Mr. Cain's appointment, and I did not know 
c,f any one I careJ--

Q. You were only appointed on December 1, and he was appointed really about 
the middle of that mon.th, only two weeks afterwards ?-A. Yes, sir. 

Q. So that you had not yery much opportunity to m:ake enquiries ?-A. Not very 
long. · 

Q. What enqufry did you make ?-A. I do not believe you would go about that by 
rnaking enqui,ies; you are acquaintea with the men; I was acquainted with a goo.J 

many of the men, saw their work and judged their ability according to my judgment to 
do so, and I did not know of an.y.one I cared to appoint to thé position of trainmaster. 

Q. Were there any men on other roads in Canada fitted for that position ?-A. I 
did not know of any. 

Q. Did you make any enquiry?-A. No, sir. 
Q. Dœpatchers, did you make any enquiry about them ?-A. Y es, sir. 
Q. ·Could you not finJ, any î-A. I eoulô not find any who were willing to go ,:o 

work at the rate we would pay. 
Q. What enquiry did you make ?-A. I enquired through the Michigan Cev.tral : 

I have talked to the officers of the Michigan Central about despatchers and also t~;c 
Wabash. 

Q. Are they American ?-A. The gentlemen I talked with? 
Q. Yes ~-A. l really could not say, I do not know them well enough, I met ther.1 

,,,J:en I came here. 
Q. The two roads you refer to are American roads?-A. Yes, sir-I do not know 

that they ar,:,, the W abash is, th.,, Michigan Central ·;;ra verses both co,mtries; I do n,)t 
know whcther y0u can consider it an Ameriean Toa<l. 

Q. It is not the Canada Southern now, it was considered a Canadian road then; 
i t is the :Michigan Central now ?-A. I have no doubt you know more about it 'than [ 
do. 

}.fr. ,JEFFF.RY.--lt was absorbed the same way as the Père Marquette absorbed th~,;i. 

By the Commissioner: 

Q. However, what further enquiry did you make for the purpose of obtaining men 
for the.se positions-these are good positions, I suppose to raiiway men ?-A. A position 
of despatcher? 

Q. Yes-chief despatcher and train master?-A. Well, no, not at that time; the 
pcsitions as they are paid now probably they are as good as any of them; they were not 
paid so much then. 
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Q. What were they being paid at that time?-A. Our positions? 
Q. Yes?-A. Trainmaster, $125 per month, and chief despatcher, $90 per month. 
Q. You did not make further inquiry for the purpose of obtaining a despatcher 

than what you have stated?-A. Not outside of St. Thomas; I did not have an oppor­
tunity; I was pretty busy on the Père Marquette; I did not have occasion to get out 
of St. Thomas in Canada anywhere. 

Q. Did yciu not look anywhere in any of the other lines ?-A. No, sir; I was not 
acquainted with any of the officers of. the other lines. 

Q. You did not advertise?-A. No, sir. 
• Q. Railway people, as a rule, do not do that ?-A. I don't think they do, for posi­
tions of that sort. 

Q. When was the present despatcher appointed ?-A. The chief despacther-the 
appointment of the despatcher and trainmaster was made about the same day-per­
haps, the trainmaster one day and the despatcher the next'. 

Q. Did you know the chief despatcher before that ?-A. Yes, sir. 
Q. Where had you become acquainted with him ?-A. On the Missouri Pacifie. 
Q. How long ago ?-A. Five or six or seven years ago; some time ago. 
Q. You are referring to Mr. Gilhula ?-A. Yes. 
Q. What position did he occupy there ?-A. Chief despatcher on the Missouri 

Pacifie. 
Q. Did you communicate with him as to taking a position under you ?-A. He 

came to Detroit just about the time I left there, and said he was very anxious to go 
over; he lived in Canada, his people all lived over here; he was very anxious to get 
back, and when I had to have a chief despatcher, I sent for him. 

Q. Did you write to him ?-A. I telegraphed hini. 
Q. Have you got the telegram?-A. No, sir. 
Q. What was the purport of it ?-A. I told him there was a probable vacancy up 

here, and would be glad to have him corne up for an interview. 
Q. Do you remember the date of it ?-A. No, sir. 
Q. You could get that, I suppose ?-A. I telephoned the message to the telegraph 

office. 
Q. Which telegraph office ?-A. I think it was the Canadian I'acific Railway; ',t 

was about the 15th, along about the middle of the month. 
Q. I suppose there would be no difficulty in getting a copy of that telegram ?-A. 

I don't know, there may not be. 
Q. Where was he at the time?-A. At Decatur, Illinois. 
Q. What doing?-A. Despatcher for the Wabash. 
Q. Do you remember his salary then ?-A. I don't know. 
Q. Who was acting as despatcher for you at that time ?-A. Mr. Arnum. 
Q. What salaryî-A. Ninety dollars a month. 
Q. What salary did you offer Mr. Gilhula ?-A. One hundred and ten dollars. 
Q. How long had Mr. Arnum been in charge ?-A. He was made acting chief 

despatcher, before I came to St. Thomas, by Mr. Cameron; the chie:f despatcher was 
laying off. 

Q. And he was acting chief despatcher?-A. Yes, sir: I told ::Mr. Arnum that 
tJ:is position would be made permanent. He held it about two wae~s, a,..1.d said it wris 
too heavy for him, he could not run it, and asked to be relieved. 

Q. Did you find fault with Mr. Arnum's work ?-A. No, sir. 
Q. Did you complain to him at all?-A. No, sir-that is not quite right; I think 

I c0mplained of the work of despatchers frequently in a general way; I had no serious 
c-omplaint to Mr. Arnum. 

Q. What was the nature of your complaints ?-A. The way the trains were handled 
and delays occurring, and I was asking him to eliminate those delays all the time. 

Q. How often did you complain to him ?-A. I cannot say, not a great many times. 
Q. As frequently as you complained to Cameron ?-A. No, I don't think so; I 

was not in the office so much at that time; I was out on the road most of the time. I 
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think I saw Mr. Cameron more frequently, and I was quite sure JI.Ir. Arnum was doing 
the very best he could, and I made no complaint personally against Mr. Arnum except 

in a general way about the way trains were handled. 
Q. Complain to him about not remaining long enough hours there î-A. I d-0 not 

remember of any such complaint. 
Q. What hours have these despatchers; have not they got any speci:fied times î­

A. Dflspatchers have regular hours. 
Q. What hours are they î-A. W e have three despatchers that have eight-hour 

tricks, and one ten-hour trick; the chie:f despatcher has no regular hours. 
Q. He is not there always î-.A. I don't think any of them stay 1hcr<' a11 th'3 time. 

Q. Y ou would not :find fault if he were not î-A. No, sir. 
Q. What time is he supposed to be there; take the time in the morning î--A. · About 

eight o'clock. 
Q. Then, how long is he supposed to remain there during the day î-A. I say there 

is no regular hours. 
Q. You have some hoursî-A. A reasonable time to work; we do not expect nnrea­

sonnble things o:f any man. 
Q. You expect a reasonable time?-A. Yes. 
Q. What would you call a reasonable dayî-A. During those tim:1a I was working 

ten, twelve and fourteen hours a day, and the chie:f despatcher, he is an offieial o:f the 
company, and has, as I say, no regular hours. 

Q. You were all new men, and a new broom makes a clean sweep ?-A. He was 
made chie:f despatcher when I came. 

Q. What hours did you expect him to put in ?-A. I would expect him to be there 

as long as he rould remain without impairing his health, or as long as he was needed. 
Q. Eight o'clock in the morning, what time at night-six o'clock ?-A. He would 

work till six, and frequently came back after supper. • 
Q. Frequently would corne back for how many hours ?-A. There was no specified 

time; sometimes an hour and some times longer, so long as his presence was required. 

Q. Suppose he was there about twelve hours in a· day, you would not object to his 
going away then ?-A. Ro, sir; 

Q. Did you object to his not being there at certain hours ?-A. I do not remembe1· 

of objecting. 
Q. You do not remember making that objection at alH-A. No. 
Q. He asked to be relieved?-A. Yes, sir. 
Q. What position does he occupy now?-A. Trick despatcher. 
Q. At the same salary he was receiving?-A. Yes. 
Q. $90 a month î-A. Yes, sir. 
Q. What is your present salary ~-A. $250 a mon th. 
Q. And expenses?-A. Yes, sir. 
Q. That is, living expenses?-A. Yes, sir. 
Q. Would that eq;ial the salary you had in Detroit?-A. Not quite. 
Q. You are looking to the future?-A. I think we all do. 
Q. Tn.e good time is coming when you expect to go up higher?-A. I hope so . 

Q. You have of course that in view ?-A. Yes, sir, that was the object o:f my com­

ing here. 
Q. Were these the only two men that you employed as offieials since your regime 

commenced ?-A. Yes, sir. · 
Q. Who employed the master mechanic ?-A. Mr. Christie. It is a;;;istan:; mastel' 

mechanic; füe mas~er mechanic employed him. 
Q. Who is master mechanic ?-A. Mr. Kellogg now, at Grand Rapids. 
Q. He has charge of the whole Père Marquette system ?-A. Yes, sir~ 
Q . .And the chief men are called assistant master meohanics for their divisions? -

A. Yes. 
Q. Do you know o:f Mr. :Mclfanamy's appointmentî-A. Yes. 
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Q. When was that made ?-A. I do not remember the date. It may have been about. 

the first of the year, or it may l::tave been in December; I do not remember; we have 
records that will show that. 

Q. I think it was about the same time you were appointed, if my memorandum 
is right ?-A. I have no doubt that may be so. Mr. Royce was foreman, and remained 
for some time, and I believe Mr. ]\foManamy did corne over--

Q. With you?-A. Not with me. 
Q. About the first December?-A. I do not remember when he came over. 
Q. Where did he corne from ?-A. I foink from Saginaw. 
Q. What was he doing there ?-A. I don't know what his position was there. 
Q. Mr. Christie appointed him ?-A. Yes, sir. ,. 
Q.' Who was Mr. Christie?-A. He was master mechanic at Grand Rapids. 
Q. What became of Mr. Royce ?-A. He left the service. I don't know where he is. 
Q. W.aen ?-A. In J anuary, I think. 
Q. Why?-A. Mr. McManamy will have to tell you that; I don't know. 
Q. Did you know Mr. McManamy before you came here?-A. No, sir. 
Q. He was not on the Missouri Pacifie ?-A. I don't think he was. I never knew 

of him there. 
Q. Who was his assistant ?-A. He had none that I lmow of. 
Q. Here now ?-A. His foreman Groening, is foreman of the shop. 
Q. Did not Mr. Groening corne from the Missouri Pacifie ?-A. I don't think so. 

I never knew of l::tim there. 
Q. W ould you likely know of him ?-A. I would likely have heard of him. I was 

there for sorr_e time, and I never heard of Mr. Groening till he came over here. 
Q. Mr. Gillam, is he not master mechanic?-A. No, sir. 
Q. Is there such a person ?-A. There was roundhouse foreman by that name. 
Q. NQ!t master mechanic?-A. No. 
Q. I thougnt Mr. Groening was roundhouse foreman ?-A. No, sir. 
Q. Who is Mr. Gillam ?-A. He was roundhouse foreman. 
Q. He came from the Missouri Pacific?-A. He said he did. I did not know him 

there. 
Q. Is he still there as rounà'house foreman ?~ A. No, sir. 
Q. Where is he now ?-A. I have no idea. 
Q. Ras he left your service ?-A. Yes, sir. 
Q When ?-A. About two months ago. 
Q. Y(?u knew Mr. Gilhula for five or six years in the States?-A. l k11ew him for 

some time. 
Q. He was on the Missouri Pacifie when you knew him?-A. Yes, sir. 
Q. Is he an American citizen, too ?-A. I don't know whether you would call him 

an American or not; he lived about one-half his life over here, and one-half over 
there. 

Q. How did he vote?-A. I would rather you a·sked him. 
Q. He never told you ?-A. No, sir. 
Q. What side of politics he was on ?-A. No, sir, I have no idea what side of poli-

tics; I am not a politician. 
Q. Railroad matters take up all your time ?-A. I am afraid they do. 
Q. Mr. Gary, did you appoint him ?-A. He was employed as despatcher. 
Q. Train despatcher--,-that is under Mr. Gilhula ?-A. Yes, sir. 
Q. Who employed him ?-A. Trainmaster and chief despatcher have the employ-

ment of despatchers. 
Q. You have not anything to do with that?-A. I am consulted on such matters. 
Q. They reèommend ?-A. Yes, sir. 
Q. Who recommended Mr. Gary ?-A. Mr. Gary made an application to me, I re­

ferred it to the trainmaster, and it showed what experience he had had, and asked 
him if he wanted him, and he said he needed a man, and he was employed. 
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Q. Where was he at that timeî-A. When he applied, I think he was at-I do 
not remember the town-I think some town in Kansas. 

Q. He was on a railway there î-A. I think he was out of employment then . 
Q. You gave him transportation over here?-A. From Detroit. 
Q. From Detroit only?-A. Yes. 
Q. I think you gâve him a little further than that ?-A. Perhaps we dià. 
Q. When his wife was coming over?-A. His wife came over two or three weekd 

after him. 
· Q. You gave him transportation up to Detroit to meet her, and from where sha 

lived to Detroit, and then both back from Detroit to St. Thomasî-A. We may have 
done that. 

Q. It is your usual way, at any rate, is it not, to give them tr.ansportation?-A. 
Y es, we do that over our own lines, but we do not ask foreign companie.s 

Q. You did in this case, I thinkî-A. I am quite sure we did not. 
Q. The Wabashî-A. Not when he came for employment. 
Q. With his wifeî-A. That was a month after he came up that his wife came 

up; he had been working for the company a mon th. 
Q. In that case you would make an exception ?-A. Yes, that rs the usual rule­

to give employees family transp"ortation. 
Q. He was not on the Missouri Pacifie ?-A. Not at that time. 
Q. He left yesterday morning, did he not î-A. Yes, sir; he resigned last week, 

and he left yesterday morning. 
Q. When did he resign ?-A. Thursday or Friday, I believe. 
Q. It is only fair to give some of your men back to the Missouri Pacifie after tak-

ing so many from them ?-A. I think so. 
Q. Have you .anything to do with the Civil Engineers Departmentî-A. No, sir. 
Q. Who has charge of that?-A. Mr. Alfred, of Detroit. · 
Q. Do you know anything about Mr. Leseur's appointment ?-A. Nothing at all. 
Q. Or any one in that ci'epartmentî-A. No, sir. 
Q. Had you anything to do with Mr. Groening's appointment?-A. No, sir. 
Q. Do you know him?-A. Yes. 
Q. Did you know him before he came here ?-A. No, sir. 
Q. Do you know where he came from ?-A. I heard him say I think he c.ame from 

either Detroit or Saginaw. 
Q. What position has heî-A. General foreman in the shop. 
Q. Who has charge of the round-house now ?-A. Mr. Griffith. 
Q. How long has ho been in there ?-A. About two months. 
Q. Where did he come from ?-A. W alkerville. 
Q. ':J:Iow long had he been there ?-A. He had been there a mon th or two, he W!lS 

here formerly and was sent to W alkerville at his request; he lived there, and when 
Mr. Gillam left we brought him back, asked him to come back. 

Q. Is he a Canadian ?-A. I don't know. 
Q. You don't know what he is?-A. No, sir. 
Q. Do you know what Mr. Groening isî-A. No, sir, never asked him. 
Q. Who is the storekeeper?-A. Mr. Junker is storekeeper. 
Q. '\\'hen was he appointed ?-A. Two or three months ago. 
Q. Where was he whén he wa.s appointed ?-A. I don't know. 
Q. "\Yho appointeà' him î-A. The general stortkeeper. 
Q. Who is he ?-A. Mr. Atherton. 
Q. In Detroit?-A. Yes, sir. 
Q. IIe appointed hini !here?-A. I presume he did, I did not see :him, but he came 

over here. 
Q. Who is ycur timekeeped-A. Mr. W eelihan. 
Q. How long has he been in charge ?-A. I à'on't know; he was here when I came. 
Q. Did you know Mr. McKay, the former chief engineer?-A~ I met him three or 

four months ago; I never knew him before. 
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Q. Had he occupied that position as chief engineer of that division when you were 

appointed ?-A. No, sir, Mr. Harris was appointed assistant engineer when I was ap· 
pcinted, about that time, and I think the same day. 

Q. :Mr. Harris succeeded Mr. McKay?-A. Yes. 
Q. Where is Mr. Harris now ?-A. I think he is in Detroit, 
Q. Is he an American ?-A. I have no idea. 
Q. Was he appointed from Detroit to succeed Mr. McKay?-A. Yes, sir, he was in 

the chief engineer's office, I believe. 
Q. Who ô.'id Mr. Gary succeed ?-A. Mr. Kirkpatrick, I think: his n!lme was. 
Q. W as Kirkpatrick under you ?-A. He was under the chief despatcher. 
Q. You had no persona! knowledge of him?-A. Yes, I lmew he was there. 
Q. Was he a good despatcher?-A. No, sir. 
Q. He was not?-A. No, sir. 
Q. Did you discharge him ?-A. He resigned. 
Q. Why ?-A. I supppose he resigned for the same reason that Mr. Cameron did. 
Q. W as he requested to resign ?-A. No, sir. 
Q. Was his life made miserable for him because he could not do the workî-A. I 

hope not. _ 
Q. Why did he resign ?-A. He probably thought he could not do bis work. 
Q. Where is he now ?-A. I have no idea. 
Q. Was he found fault withî-A. Yes, sir. 
Q. W as it because of that he resigned ?-A. I think so. 
Q. Who else was there there that acted as train despatcher ?-A. Mr. Bailey, M:r. 

Arnum and Mr. Kirkpatrick. 
Q. Those are trick despatchers ?-A. Y es, sir. 
Q. Was not there a Mr. Knight there?-A. Yes. 

· Q. Is he still in chargeî-A. No, sir. 
Q. When did he leave the service?-A. He left two or three months ago, I just do 

not know the date, I would say three months ago. 
Q. W as hc discharged ?-A. He was relieved. 
Q. That is a nicer way of putting rt. ?-A. Y es. 
Q. It does not hurt so much ?-A. I do not think so. 
Q. Why was he relieved ?-A. For unsatisfactory service. 
Q. Where is he now, have you re-appointed him ?-A. He is an agent on the line. 

I think he is at Oourtright, and I believe he resigned froLl there. 
Q. Mr. Foreman told me he had resigned from there after you had appointed him to 

that position at Oourtright as agent?-A. Yes, sir. 
Q. Did he fi.11 that satisfactorilyî-A. I believe he said he could not fi.11 it; I ùid 

not know that he was not satisfactory-I heard no serious complaint. He felt he did 
not know enough about the work. 

Q. And you fi.lled that with some person else?-A. Yes. 
Q. Do you know Mr. Britton, the district passenger agent?-A. Yes, sir. 
Q. How long has he been there ?-A. I cannot tell you. 
Q. He was there before you ?-A. Yes. 
Q. And you do not know who his predecessor was ?-A. No, sir. 
Q. Would it -be difficult to :find a Oanadian to act as district passenger agent ?-A. 

I think Mr. Moeller, general passenger agent, could answer that better than I. 
Q. Don't you know sufficient about the running of the line to know that ?-A. 

From 'lnY knowledge of Oanadians I should say there are a great many Oanadians 
could fi.11 that position. · 

Q. But you do not know what means were taken to appoint one?-A. No, sir, that 
is entirely out of my department and I know nothing about that. 

Q. What means were taken to appoint a Oanadian in the place of Kirkpatrick? 
-A. About the same means that we have tried before; I enquired at different times 
of :my associates in our business if they knew of any despatchers who were willing to 
work. 
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Q. Your associates would be on the Père Marquette?-A. No, the people we do busi­
ness with, the W abash, Grand Trunk: and Michigan Central. 

Q. Did you apply to the Grand Trunk ?-A. I discussed the matter with their 
o:fficials. 

Q. Which one ?-A. Mr. Ensell, trainmaster, and I spoke to Mr. Cunningham. 
Q. Do you reme:mber when you did that?-A. No, sir. 
Q. vVhat other rneans besides speaking to them were taken to fill the position by a 

Canadian ?-A. None at all; I did not hear of any one that was recommended as being 
competent to :fill the position, and had no one that I thought was competent . 

Q. Who is your present stenographer?-A. Mr. O'Loughlin. 
Q. When was he appointed ?-A. In December.' 
Q. By whom ?-A. He was employed by my office, by me. 
Q. Where was he at the time of his employment ?-A. Sorne place in Onio. 
Q. Springfield ?-A. I do not remember the town, I did not pay enough attention 

to it. 
Q. Did you know him personally before?-A. No, sir. 
Q. How did you get acquainted with him ?-A. A letter of application from him 

was referred to me by the Detroit office. 
Q. What means did you take to ascertain whether he would accept?-A. I wrote 

him, I think, or telegraphed him, I -don't know which. 
Q. Who was in charge of that position at the time of his appointment ?-A. They 

had a couple of little girls in the office; I don't know whether they were in charge or not. 
Q. Do you know who was in charge ?-A. They work for the office generally, I 

don't know that either one of them is specified as stenographer to the superintendent. 
Q. You know whom you look to for the purpose of using as your secretary?-A. I 

used both of them, tried to use them once or twice. 
Q. And did not succeed in getting good work?-A. No, sir. 
Q. Did you try to get Canadian stenographers to take their place?-A. Yes, sir. 
Q. How ?-A. The same method, inquiring. 
Q. Where did you i'.nquire?-A. Round, over town and anywhere generally, every­

where to get a stenographer. 
Q. Can you give me any particular place ?-A. Mr. Foreman, the chief clerk in 

the office. 
Q. It was through him?-A. Yes, he did the work for me. 
Q. You did not put an ad. in the papers, a stenographer for the Père Marquette?­

A. No, sir, I do not remember an ad.; there might have been, but I don't think there was. 
Q. That is the usual way of getting a stenographer?-A. No, I don't think so, I 

never have done it in my life. 
Q. You have not been employing many here?-A. Not-here, but over the country 

I have employed quite a number, and I never advertised. 
Q. Do you think it would be a difficult thing to get a Canadian stenographer?-A. 

It was at that time. · 
Q. How long did you try to get one ?-A. A couple of weeks, I guess, we were try-

ing to get a stenographer. 
Q. To take the place of these girls ?-A. Y es, sir. 
Q. Were they not efficient ?-A. No, sir. 
Q. Have you lady stenographers now?-A. Yes, sir. 
Q. How many ?-A. One. 
Q. Employed by you since these two young women left?-A. Yes, sir. 
Q. What is this lady's name ?-A. Miss Davis. 
Q. How long have you had her?-A. Three-or four months. 
Q. What were you paying Miss Maclean as stenographer?-A. I don't remember. 

I think Mr. Foreman will remember, I think it was $25 to $35 a month, perhaps $40. 
Q. How muèh are you paying Mr. O'Loughlin ?-A. $60. 
Q. Is he an American ?-A. I think: he is. 
36d-2 
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Q. You do not know anything about the air-brake officers?-A. No, sir. 
Q. Who would know about them ?-A. Mr. McManamy. 
Q. He would corne under Mr. McManamy's department?-A. Yes, sir. 
Q. You report to Detroit, I suppose, and take your instructions from Detroit î­

A. Yes. 
Q. Can you tell me where Mr. Cameron is ?-A. No, sir. 
Q. Nor Mr. Woollatt ?-A. Mr. Woollatt lives at Walkerville. 
Q. He still lives thereî-A. Yes. 
Q. I was co.inmunicating, but I have not heard whether be is there or not ?-A. 

He is not at home very much, he is in the coal business; I meet him on the road oc-
casionally. · 

Q. Who did Mr. Groening succeed ?-A. Mr. Stafford. 
Q. Where. is he ?-A. In Grand Rapids. 
Q. ·Is he still in the service of the company?-A. Yes, sir. 
Q. Is ne an American ?-A. I think be is, he is either an American or an Eng-

lishman, be is from England. 
Q. When was he appointed ta St. Thomas ?-A. About :6.rst J anuary. 
Q. And who did be succeed ?-A. Mr. Royce. 
Q. Where is Mr. Royce ?-A. I can't tell. 
Q. W as be discharged ?-A. I cannot tell you that, be was working for Mr. Mc-

Manamy. · 
Q. Can you give me exactly that telegram which was sent to Mr. Gilhula ?-A. 

I told him I nad a vacancy that would pay a certain amount. 
Q. $110 ?-A. I think it was, and asked him ta came up for interview. 
Q. You had no correspondence, I understood you ta say, with reference to Mr. 

Groening's appointment ?-A. No, sir. 
Q. Is there anything you would like to say yourself ? I am sorry Mr. Coburn is 

not here to ask for anything which he thinks was possible in your interest. If be 
cornes I am quite willing he should be allowed 'to ask you anything ne wishes.-A. I 
do not think of anything we can say, except statements that are taken as complaining 
of our discrimination; I would like very much to have an opportunity ta answer them 
if that would be given. 

Q. Can you answer, then, further than you have done ?-A. I think not, but 1 
would like to ask you to find out who the men are faat are working for the company 
now, and if they are not, why they are not working for the company, and satisfy your­
self. 

Q. That is what I am going to try to do with your assistance. I am going 'to 
make a further examination of the books at Mr. McManamy's office to-night, and I 
may ask you something to-morrow if necessary.-A. Could you do that to-morrow 
morning? 

Q. Y es, I will try ta get through to-night and let you off to-morrow. 

EvERETT E. CAIN, sworn, examined : 

By the Oommissioner : 
Q. You are trainmaster on the Père Marquette Railway ?-A. That is my title. 
Q. An American citizen ?-A. Yea, sir. 
Q. When were you appointed ?-A. I think it was December 22. 
Q. When were you first spoken to with reference to the appointment ?-A. Well, 

Mr. Pyeatt was in St. Louis, I don't know just what time, I think the first time I 
talked to him about comir>g to Canada was possibly in November, although he had no 
encouragement to o:ffer me then. I told him I was going ta be out of a position De-

1 cember 1st, and as I ha~ been with those people, ef course I naturally thought I could 
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get a position with them again if they had anything. He knew of nothing then. He 
had not been appointed here at that time, but I told him after I was relieved ther~ 
I would very likely corne to Detroit, and I did; I don't just remember what time, and 
I came up there and came out to Blenheim and met him, and we talked over the mat­
ter, and I was approaclied. about the position of trainmaster at that time, and I told 
him I would accept it, and I went back home. I did not want to corne here till the 
fi.rst of the year, but I did coma a little earlier, I changed my mind and came up here. 
I left St. Louis December 21, I am pretty near sure, and I came right through over 
the W abash to St. Thomas. I had transportation over lines--

Q. Were you in the employ of the Père Marquette before that ?-A. No, sir, I 
was in the employ of the Missouri Pacifie. 1 

Q. You knew Mr. Pyeatt at that time, when. you were on the Missouri Pacifie î­
A. Yes. 

Q. For about seven years, I think he mentioned ?-A. Something like that, we 
were schoolboys together. 

Q. Are you not incorrect in saying that he was not appointed to this position as 
superintendent when he saw you in St. Louis ?-A. When I :6.rst spoke to him no-­

Q. I think he said he was î-A. He was down to St. Louis twice; I spoke to 
him in N ovember. 

Q. I thought it was December 1 î-A No, I told him I would be out of employ­
ment about December 1. 

Q. When did you see him the second time î-A. I do not just know what tiine 
it was in December. · 

Q. In St. Louis again î-A. Yes. 
Q. Did he offer you a position then î-A. Yea. 
Q. As trainmaster?-A. He did not offer me a position exactly, only he told 

me to come up, he mentioned a position and told me I might corne up here and Sff 

him. I had nothing to do but do that, and T came up. 
Q. Can you give me that date ?-A. Wb.en I came up î 
Q. No, when he told you î-A. No, I have no idea. 
Q. That if you camé up he would see what he could do for you ?-A. I don't 

know, I could not tell. 
'Q. I think he said it was about the 10th or 12th of December ?-A. Possibly so, 

something like that. My position, I might say, ended after the :6.rst December. I was 
in charge of W orld's Fair matters, and the Fair was over December 1. 

Q. You were on the Missouri then î-A. Yes. 
Q. As train master î-A. No, sir, chief clerk to the sU:perintendent of transporta­

tion, Missouri Pacifie. -
Q. How did the conversation corne up ?-A. Which conversation ? 
Q. About coming over here ?-A. Just in the course of events, a man was look­

,ing for a position, he· would very likely, if he had some friend that had a position 
that possibly had influence enough to get him another one, he would ask for one. 

Q. Mr. Pyeatt thought that possibly you had an intuition that there was a vac­
ancy to be provided for you because of his appointment here and your vacancy oc­
curring î-A. It might have been. 

Q. Let us see what was actually said at St. Louis about your. coming here î-A. 
When I :6.rst talked to him he had nothing in sight. 

Q. He was not appointed then himseff?-A. No. 
Q. Then in the second week of December you saw him there again î-A. Sorne 

time along about then, I do not remember the exact date. 
Q. What was the conversation you had with him then; he had been appointed 

then ?-A. Yes, he thought he could give me a position and told me to corne up. 
Q. As traip master ?-A. Well, I really believe at that time he expected to put 

me in as chief despatcher, yes, that position was open. 
36d-2½ 
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Q. And because of that conversation you came over four or fi.va days after­
wards ?-A. No, it was a week or ten days. 
· Q. Because of that conversation -?-A. Y es. I came here December 21, and I 

was made train master instead of chief despatcher. 
Q. You were not sorry for it ?-A. It did not make any di:fference to me. 
Q. Forty dollars a month ?-A. Not a bit, that was not so much; I had a posi­

tion; not working for the money exactly. 
Q. I thought the most of us were ?-A. I mean when you are out of a poaition 

you want one no matter what it is. 
Q. You were out of a position on t'ne 1st December ?-A. Yes, sir. 
Q. And because of that conversation with Mr. Pyeatt you came here and he em­

ployed you ?-A. Yes, sir. 
Q. You think you reached here about the 21st or 22nd ?-A. It was the 22nd. 
Q. Who was here first, you or Gilhula ?-A. Gilhula I think was out learn­

ing the road the day I got here; 'ne had corne in another way, and he had corne over 
our line. 

Q. And got ahead of you ?-A. Yes, I did not know Mr. Gilhula was here before. 
Q. You lmew Gilhula before ?-A. Yes, I knew him in St. Louis, just slightly 

acquainted, I did not know Mr. Gilhula well; we had held the same position there 
at di:fferent times. 

Q. How long was he on the Missouri Pacifie ?-A. I don't lrnow, I did not know 
him till I went to St. Louis. 

Q. How long ago was tirnt ?-A. I went to St. Louis a year ago Iast September. 
Q. Was he living in St. Louis ?-A. He was until I went there, I relieved him. 
Q. He was chief clerk for the transportation superin'tendent ?-A. Yes, sir. 
Q. Where did he go after being relieved ?-A. I don't know. 
Q. He left the road, did he ?-A. I think he did. 
Q. W ent to Rock Island ?-A. I could not tell just what road he did go on; he 

went up Iowa way, I think. 
Q. Did you receive transportation to St. Thomas ?-A. I had transportation; I 

was pretty well acquainted wùen I was with the Missouri Pacifie, I had annuals over 
other lines. 

Q. You received $150 a month from the moment you took charge ?-A. Yes, sir. 
Q. Have not they increased your salary since you have been here ?-A. They have 

not said anything about it yet. 
Q. Looking for it ?-I would be glad to have them say something of that kind. 
Q. I thought they nad increased all round ?-A. They increased some of the 

people in the office. 
Q. Inferior positions ?-A. Sorne of the men in the office, yes, were increased, I 

think most of them got increased in the office, but I did not, and I felt rather slighted 
about that. 

Q. What condition did you find the road in when you came ?-A. I thought it 
was about foe worst I ever sa~, that is what I wrote home. 

Q. I suppose you would tell the truth when you were writing home ?-A. It was 
pretty bad, to tell you the truth, it looked bad in winter time, and for a man that wa5 
not used to real cold weather-:the trains were using as high as 60 and 70 hours going 
over the division. 

Q. Pretty bad winter, was it ?-A. It was pretty bad, the winter was not so bad, 
but they were not getting over the road. 

Q. What was tne difficulty, the snow ?-A. V arious things. 
Q. You were not accustomed to that clown in St. Louis ?-A. I did not think I 

did much good by snow, I did not help the matter that way, but as Mr. Pyeatt said 
the power was bad and w-a did not have enough passing track room to properly handle 
it. Of course that was helped out in J anuary a good deal by getting a îew more 
passing tracks. 
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Q. Have you really improved it î-A. Yes, I think so, they are getting over now 

in about ten hours. 
Q. Over-working the men ?-A. I have not heard of any complaint, any more than 

what I see in the newspapers. 
Q. Do the newspapers say you are over-working them ?-A. Not very much. 
Q. I have not seen them myself ?-A. I think the London papers; the men I 

have talked to are very well satisfied; they are making their money a great deal 

easier than they did then. 
Q. By over-work?-A. No, we are not over-working them now; I think they are 

making their money a great deal easier now than then; you take the railroad men, the 

engineers and firemen, they will tell you they do not want to make overtime-when yon 
are on the road over twelve hours you make overtime-and when they were on the road 

two or three days at a time going these 117 miles they were having some pretty hard 

times. 
Q. W as that a constant occurrence, two or three days t'lt a time from \:iere to 

',Valkerville, or was it only once in a while when there was a snow drift ?-A. I could 

not say as to that; when I came here they were having a great deal of truoble about 
shortage of water; I do not think I bronght any more rain with me, but we did get 

more water in a little while; we had some soft weather. 
Q. Providence assisted you ?-A. Possibly; you could not judge wny they were 

having such a hard time before, tha't is a man that had not been here, and I am not 

saying anything about the people that were here ahead of me, but I say the road at 

that time, when I came here, I thoug'nt was about. as bad as I had worked for. 

Q. What was the cause of all that ?-A. The main thing was the powèr; the trains 
were being delayed, they were handling too many cars; they did not give them a chance 
'to get over the road. 

Q. Who was the cause of all that ?-A. I cannot tell you who was the cause; I 

presume the train master could have eut the trains clown so that they could have 
gotten over the road; that is on,e of the first things we did was to get them to rigging 

that they could handle; if they found out they could not handle it, reduce it again, 
rating the engines, I mean. I think that made quite a difference in the time they 

used on the line. I do not say who was the cause. He may have had his instructions. 

I got mine, and I was told to get them over the road no matter what--
Q. From whom did you get your instructions ?-A. Mr. Pyeatt, I am working 

driectly under him. 
Q. Y ou do not know whether the weather was to blame or what else was to blame 

than the man who had charge ?-A. No, I would not say as to that. 
Q. Y ou were only here since December ?-A. December 22nd. 
Q. And the conditions have be/en rather severe since then ?-A. We had some 

very severe weather in February, ·but not as bad. as expected. The weatper here I 

imagined was a good deal worse than it was in fact; I do not think it was so much 
worse than it was in St. Louis. 

Q. There was a little snow and ice?-A. A little more snow, but I did not suffer 
any more than I did there. 

Q. What men do you appoint ?-A. Brakemen, conductors, baggagemen, &c. 
Q. Have you appointed many since you took charge?-A. Quite a good many. I 

have hired most anybody that came along that had any experience at the time; some 

times you are short of men, and other times you have more than you want. 
Q. You do not ask them about their nationality?-A. No, just see that they are 

white and know a little of something and I hire them. 
Q. You draw the line at white?-A. Yes, I would not hire a colored man as a 

brakeman or conductor; I might use him as a porter somewhere. 
Q. What wages were you getting when you were appointed here ?-A. $150 a 

month; got the same. 
Q. Y ou got the same wages as you are now getting at the time that you were ap­

pointed here ?-A. I have had the sa'.me thing here since I have been appointed. 
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Q. What wages had you b_een receiving on the Missouri Pacific'?-A. $175. 
Q. However, you were laid off on the first December î-A. Y œ, my position had 

played out; I had taken it for the period during the World's Fair; that was all. 
Q. Was that a larger salary than they usually gave?-A. Yes, sir, it was $40 a 

month increase over what they had been paying chief clerks; in fact I was just an 
extra mà.n that cmne in there with that title to handle that passenger traffic. 

Q. So that you got $40 a mon th more than the ordinary clerk would have got ?­
A. Y es. I kept another chief clerk under me. 

Q. Did you ever act as train master before?-A. No. 
Q. Never had any experience of that before?-A. I have been practically in charge 

several times where I have been chief despatcher when the train master was away, 
when he would get leave of absence. 

Q. How long have you acted as chief despatcher ?-A. I have acted as chief des­
patcher in several different places on the Missouri Pacifie system, and I do not know 
just how long. 

Q. Up to the time of your present employment you have acted as chief despatcher 
but not as train master '?-A. No, sir. 

Q. And as chief deapatcher what was your salaryî-A. $150; the same as I get 
heni. 

Q. It was just as, good a position as you have ?-A. Y es, in fact it was a little 
more, I do not know as I am going up at all. 

JAMES R. G1LHULA, sworn, examined : 

By the Oommissioner: 
Q. You were born in the county of Kent î-A. Yes, sir. 
Q. About forty years ago ?-A. Yes, sir. 
Q. Y ou left there about twenty years ago î-A. Y es. 
Q. And went west î-A. Yes. 
Q. Struck the Missouri Pacifie ?-A. Yes, sir. 
Q. How long were you on the Missouri Pacifie î-A. Eighteen years. 
Q. As what ?-A. I commenced to work for them as telegraph operator in the 

despatcher's office, shortly after I went there I was made train despatcher, and about 
two years before I left there I was made chief despatcher. 

Q. What salary were you receiving then î-A. I :first received $70 a month, and 
then it was increased to $80 a month as operator, and then when I first went to work 
as train despatcher I got $110, and that gradually increased to $120. 

Q. How much are you getting to-day here?-A. $110. 
Q. Has it not been inc:r;eased l&tely î-A. No, sir. 
Q. I thought I saw something that you were getting $125 î-A. No, sir. 
Q. Where were you situated or settled at that time on the Missouri Pacifie î-A. 

In St. Louis, Missouri. 
Q. AU the time '?-A. Y es, with the exception of about four months, I was 

located at Jefferson City. 
Q. Married- there î-A. I got married whîle I was in St. Louis. 
Q. Your family with you here î-A. Yes, sir. 
Q. You received transportation when you came here î-A. No, I got transporta-

tion myself. 
Q. Have you brought your wife and family with you î-A. Not when I came here. 
Q. You subsequently have brought them here î-A. Yes. 
Q. And they have given you transportation ?-A. Well, I have got it on my own 

responsibility. 
Q. That is without the cash down ?-A. The Père Marquette did not get it for me. 
Q. You had sufficient influence with the other roads ?-A. Yes. 
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Q. Did you corne over the Père Marquette road when your wife and family came î 

A. No, they came over the W abash. 
Q. And you came over the W abash î-A. I came down as far as Detroit over the 

W abash, and then I went over the line here. 
Q. You applied for a position to Mr. Pyeatt î-A. Yes. 

Q. When was that ?-A. That was about November 15. 

Q. What position did you ask for ?-A. I was askin,g for a position as train des­

patcher or chief despatcher. 
Q. You had known him :five or six years ?-A. Yes, sir. 

Q. You knew of bis appointment as superintendent of this division î-A. Yes, 

I did. 
Q. And have you got a copy of the letter you wrote to him ?-A. No, I made a 

persona} application to him. 
Q. Where ?-A. At Detroit at the time I applied to him. 

Q. He was not then superintendent î-A. No. 

Q. That was about the middle of November?-A. Yes. 

Q. Why did you apply to him ?-A. I knew him personally, and he was chief 

clerk for the general manager, and our acquaintance, I naturally stepped around to 

ask him if he thought I could get employment over here in Canada. 

Q. After he was appointed as superintendent did you write to him ?-A. No, sir. 

Q. How did you communicate with him ?-A. He telegraphed me to corne over 

here and see him, and he thought he could--
Q. Did he offer you· a positionî-A. Yes, he offered the position of chief des 

patcher. 
Q. Did he state the salary î-A. I think it was $110. 

Q. You think he mentioned that î-I think he did, I have not got the telegram. 

Q. What did you do upon receiving the telegram ?-A. I think I replied--

Q. You accepted it î,-A. I do not know as I altogether accepted it. 

Q. What did you do î-A. I came over here to see him. 

Q, Did you reply to the telegram î-A. Yes. 
Q. What was the replyî-A. I could not say the words, it gave him to under­

stand I would accept the position, naturally I was anxious to corne over here, and he 

lmew that. 
Q. W ere you out of employment at that time ?-A. Virtually so. 

Q. Not doing anything ?-A. Well, I was employed by the Wabash just during 

the World's Fair traffic there, and that was at an end at that time, and they were re­

ducing their forces on account of it. 
Q. You and Cain were pretty much in the same boat ?-A. Yes, we were World's 

Fair people. 
· Q. I hope you got an extra salary for t'nat ?-A. No, I was getting just aboli: 

what I got here. 
Q. You were not as fortunate as Mr. Cain î-A. No. 

Q. Do you employ the despatchers under you ?-A. I recommend 'them for em· 

ployment. 
Q. Have you recommended any since your appointment î-A. I recommended 

Mr. Bailey to be reinstated, I recommtmded the appointment of despatchers, :Mr. 

Andress. 
Q. Any person else î-A. I recommended Mr. Gary, at the time we could not get 

any one else. 
Q. Where was he î-A. He was looking for a position. 

Q. You knew him over on the Missouri Pacifie î-A. No, sir. 

Q. Did you not know him over in 'the States î-A. No, sir. 

Q. How did you get acquainted with him ?-A. T'iirough an application here for 

emp loymen t from him. 
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Q. Did you try to get a Oanadian to take that position ?-A. W ell, I believe I 

did .. I inquired of the W abash of any of the despatèhers over there. 
Q. Who was the Wabash man you inquired of there ?-A. Mr. McOlarty. 
Q. When did you ask him about it ?-A. I think I asked him over tne telephone. 
Q. You did not know sufficient about the Canadian men to make inquiries among 

them ?-A. No, I was not acquainted with them. 
Q. McOlarty was the only one you knew ?-A. Yes. 
Q. He was the only one you did ask ?-A. I think I asked Mr. Babbit of the 

Mrnhigan Central when I was over there one day, but he told me he did not 'nave any 
oue be could spare. 

Q. How long were you in the States before you became an American citizen ?-
A. 1 lived there about seven years. 

Q. And then you took out papers there ?-A. Yes. 
Q. Did you vote ?-A. I voted a couple of times. 
·'.;!. Afül you have lived continuously there since you left twenty years ago until 

~ou were }lppointed here ?-A. Yes, I always felt I was more a Oanadian than I was 
an Ame~ican, though. · 

Q. ; Tave you not been speaking rather 'narflhly against Oanadian railroad men ? 
-A. Ho. 

~J. Of late ?-A. No, sir. 
Q . .Tust think ?-A. No. 
Q. Iiecause I have heard that you have, that you have been rather ha1·ù on the 

Car.a<lii.n railroad despatchers ?-A. No, not any more than was necessa-y ro 1;:;e ·li~­
cipliuc to get proper work. 

Q. Have you spoken calling them rather harsn names ?-A. No, I do not know 
as I have. 

Q. Possibly it might not be hard in your estimation ?-A. Well, I do not know 
what you mèan. 

Q. Have you called them damn Oanadians ?-A. I consider myself a Oanadian. 
Q. That is not quite a straight answer, have you called them damn Oanadians ? 

-A. No, sir. 
Q. Not G-- damn Oanadians ?-A. No, sir. 
Q. Sorne men have stated they have heard you saying that, }VOuld tney be saying 

what is untrue if they swear to that ?-A. I think they would, I do not use language 
of that kind. 

Q. Y ou know whether they would or not, you would know whether you did say 
that or not ?-A. I do not know w'nat reason I would have for saying that. 

Q. Do not argue; the question is whether you did or not, and you know better than 
I do, and it is for you to answer on your oath whether you did or not ?-A. I will 
answer no. 

Q. You never called them that?-A. No, sir. 
Q. Never said they were damn Oanadians ?-A. No, sir. 
Q. And you would show these damn Cai'iadians how an American crew could 

work ?-A. No, sir. 
Q. Anything of that nature ?-A. No, sir. 
Q. So that any man wno swears he heard you saying that won't be swearing ta 

what is true ?-A. I do not think he will. 
Q. What were the terms you used with reference to Oanadians ?-A. I do not 

remember of any time calling or saying any words of that kind. 
Q. Are you in the habit of using those words at all ?-A. It would be spoken a! 

a by-word; if I would say damn Oanadians I would consider I was damned m:vself. 
Q. Never mind arguing, because when a man oegins to argue it is not a very 

good sign; it looks as if he was shielding a straight answer by argument, and that 
is not fair to you or me; you know what words you did use; I do not. Otners have 
.stated that you have used these words, have you or have you not ?-A. I have not. 
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Q. What words have you used ?-A. I do not know that I h;ve use any words 

that are harsh; sometimes things will annoy yo11 and it is often the ca-ae you will_make 

use of a by-word that would not be considered any attack, but for me to viciously say 

damn ·Canadians I did not. 
Q. Are you accustomed to using such words ?-A. I guess all railroad men swear 

some times. 
Q. Pyeatt would not swear?-A. I do not know about that. 
Q. You have your doubts about that?-A. Yes, sir. 
Q. So that you may have used such words without intent?-A. If any words like 

that were used, it was not, I assure you, intended, because I have tried to do every­

thing I could for the Canadians since I have been here, and I believe my work, if it 

was investigated, would show that. 
Q. Then I will not ask you anything further about that, because that is between 

yourself and those who heard you. Gary you appointed under you; he has since re­

signed and gone back to the Missouri Pacifie ?-A. Yes, sir. 
Q. How many Missouri Pacifie men have you on this road now ?-A. I do not 

think we have _any. 
Q. You won't go back on Cain ?-A. I thought you had referenC',e to those under 

my employ. 
Q. No, I mean all ?-A. I do not know, Mr. Cain, I presume. 
Q. Anybody else--Mr. Gilhula; Mr. Cain was once a Missouri Pacifie man '1-A. 

Y es. I used to work for the Canada Southern one time. 
At this point Mr. Coburn, counsel for the Pére Marquette railroad, appeared. 
The CoMMISSIONER.-Q. W as Gillam a Missouri man too ?-A. I do not know him. 

Q. So there are only three of you now at the head from the Missouri Pacific'I-A. 

I did not corne from the Missouri Pacifie here. 
Q. W ell, do not go back on the Missouri Pacifie now; the Missouri Pacifie did 

well for you for eighteen years ?-A. Y es, sir. 
Q. You are a pretty good Missouri man; you left the Missouri Pacifie at the fane 

the World's Fair was over?-A. No, sir. 
Q. When did you leave?-A. I left the Missouri Pacifie almost about seven months 

before the W orld',s Fair had been opened, and I went tb work for a construction com­

pany, and after they got through with their contracts I was out of employment, and 1 
· secured a position as extra despatcher on the W abash, and· when the W orld's Fair 

traffic opened up and they put on extra men, I fell heir to one of their jobs; that was 

on the W abash. 
Q. Where did you go after leaving the W abash ?-A. I came over here just about 

the time they were dissolving their force, they had separated one department. 
Q. -Can you tell me the date of that telegram from Mr. Pyeatt to you ?-A. I think 

it was about the 17th December. 
- Q. Who did you find in charge when you came here ?-A. I think Mr. Arnum was 

acting. 
Q. W as he an efficient despatcher?-A. Yes, he was doing very well, fair work. 

Q. Would he be an efficient chief despatcher?-A. I do not know that I am cap­

able to judge. 
Q. I don't know, you have been a long time at that ?-A. I have never seen any 

of his work as chief despatcher. 
Q. You have seen his work as a despatcher?-A. Yes. 
Q. And is it satisfactory?-A. Yes, 
Q. Who else have you besides Mr. Arnum as despatcher ?-A. Mr. Bailey. 
Q. Is his work satisfactory ?-A. Yes, sir. 
Q. Any one else besicles Mr. Bailey ?-A. Mr. Black. 
Q. Where did he corne from ?-A. He was promoted here from telegraph operator 

out on the line. 
Q. He is a Canadian ?-A. Y es 
Q. And Mr. Bailey a Canadian ?-A. I think he is. 
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Q. And Mr. Arnum î-A. I could not say. 
Q. Have you any doubts about what his nationality is î-A. I think he is a Oana­

dian. 
Q. Who other besides Gary did you appoint?-A. Well, I recommended the re­

instatement of Mr. Bailey. 
Q, Not as chief despatcherî-A. No, as despatcher. 
Q. He was chief despatcher at one time ?-A. I think he was; I did not know him 

then. 
Q. He was on your recommendation reappointed î-A. He· WtlB reinstated. 
Q. Any one else besides Mr. Garyî-A. Mr. Andreas has just been appointed des­

patcher. 
Q. And that is allî-A. Yes. 
Q. Is there anything else you can give me, any information about this ?-A. I do 

not know anything. 
Q. Do not speak harsh against Oanadians after this.-A. I do not think you are 

treating me justly in that. 
Q. If the statements are correct at all, I am not treating you harsh. I can tlBSure 

you, because it is not one place, but it is several places they said you have repeated 
very objectionable words against Canadians; I was very much surprised to hear that 
you were a born Oanadian and had done that?-A. I am surpri1:1ed the charges were 
made, and I would like to have the opportunity of denying them. 

Q. You have the opportunity and we will possibly have here some evidence to 
show whether your recollection is as good as theirs. 

ÜWEN S. LESEUR, sworn, examined : 

By the Commissioner : 
Q. You are the chief engineer for the Buffalo division of the Père Marquette, I 

understand ?_:_A. I am assistant engineer of the Père Marquette Railroad, in charge 
of the Buffalo division. 

Q. Who i'S the chief engineer ?-A. F. H. Alfred, with headquarters in Detroit. 
Q. And your headquarters are in St. Thomas î-A. Yes, sir. 
Q. When were you appointed to that position ?-A. I came to St. Thomas, I 

think, the 20th or 22nd February. 
Q. This year ?-A. This present year. 
Q. Who sent you here ?-A. Mr. F. H. Alfred. 
Q. What were you doing at the tirne you were sent here ?-A. I was assistant 

engineer in the Père Marquette Railroad at different kinds of work-whatever there 
was to do. 

Q. Not anything de:6.nite, you had no headquarters, I rnean, as distinct from Mr. 
Alfred ?-A. No, sir. 

Q. You have headquarters now as distinct î-A. Yes, sir. 
. Q. So that this was a new position to the one you forrnerly occupied î-A. My 
title is the same, it is only a different employment. 

Q. At what salary are you appointed ?-A. $150. 
Q. And expenses ?-A. Sorne expenses. 
Q. When you were out on the road ?-A. Yes, sir. 
Q. What was your salary previou'S to your appointment in February last ?-A. I 

have been receiving from $125 to $150 per month ever since I have been with ·,he 
Père Marquette. 

Q. What were you actually getting when you were appointed in February last î­
A. I think at that time, in February, I think I only ~ot $125, and I had all expenses. 

Q. What are your duties ?-A. I am in charge of maintenance and construction. 
Q, Are the duties rather extensive at the present moment î-A. No more so than 

any position of that kind. 

.. 

• 
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Q. Are they increasing ?-A. Yes, sir. 
Q. How many of a staff have you under you '?-A. In my immediate office? 

Q. Yes '?-A. I have a stenographer, and an instrument man, and a rod man, at 

present. 
Q. Who are they '?-A. George Osborne is the instrument man, and Gordon Daw· 

son is clerk and stenographer, and Roy Hammond is rodman. 

Q. You have no draughtsman at present '?-A. No, sir. 

Q. Have you requested the appointment of a draughtsman '?-A. No, sir. 

Q. Do you require further assistance than you are having '?-A. It will be likely 

we will have to increase the force. 
Q. To what extent ?-A. I cannot say, it depends on what we have to do. 

Q. You have always been kept busy since your appointment ?-A. Yes. 

Q. Busy for three or four men ?-A.. We have had plenty to do. 

Q. For that staff you have ?-A. Yes. 
Q. You have had that staff since your appointment '?-A. I increased it one man. 

Q. Which man ?-A. :Mr. Roy Hammond. 
Q. When did you appoint him '?-A. Some time this month. 

Q. Where is he now ?-A. He is in the office. 
Q. Is he a Canadian '?-A. I do not know, I suppose he is, he lives here in St. 

Thomas. 
Q. You are an American citizen yourself ?-A. Yes. 

Q. Who is your immediate predecessor ?-A. W. H. Harris, I guess I have not 

got the initials right, J. W., I think, are the initials. 
Q. Where is he now '?-A. He is still with the company, either in Detroit or Pud­

dington. 
Q. Is he an American, too '?-A. Yes. 
Q. When was he appointed '?-A. Sorne time in December of last year or perhaps 

la.et N ovember. · 

Q. Was he the assistant chief, just the same position as you are ?-A. His title 

was assistant engineer. 
Q. The same position as you occupy to-day '?-A. Yes, sir. 

Q. Who was it that he succeeded î-A. I think Mr. Owen McKay. 

Q. Do you know Mr. McKay ?-A. Yes. 
Q. He is a Canadian î-A. I think he is. 
Q. How long was he on the road as assistant mJineer î-.A. Since its c'.>mfruc­

ticn, or almost since the firat. 
Q. Since the cons,truction of the road '?-A. Ye,;i. 
Q. That is the road from Walkerville east?-A. Yes, sir, I think he was ne,t c:tn 

the roaà when it first started, but he was before it got a great ways out. 

Q. Did he resign?-A. I don't know. 
Q. Do you know when he Jeft the road ?-A. I think about the time Mr. Harris 

came here-no, he was still with the company at that time, in fact I do not know, but 

he is with them yet. • 
Q. You think he has something to do with them yeH-A. I know he has some 

duties. -
Q. Of what nature?-A. Of a special nature. 
Q. Only occasional dutiesî-A. Yes. 
Q. Why is it he has occasional duties, is it because he knows so much about the 

road'?-A. No, whenever they have certain kinds of work they want done they employ 

Mr. McKay. 
Q. What salary are you paying Mr. Osborne?-A. $80. 

Q. Wh!n dia you appoint him'?-A. He was here when I came. 

Q. You came in February?-A. Yes. 
Q. He came when ?-A. Sorne time in the fall. 
Q. December or January?-A. As early as December anyway, I do not know bat 

before. 
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Q. Where did he corne from ?-A. He has been with the Père Marquette for 'l nvmber of years. 
Q. Where?-A. Two years ago he was on the Chicago division with me. 
Q. In the United States ?-A. Yes, 'sir. 
Q. Was he appointed from there to here--I think he came from Saginaw?-A. H13 

has lived in Saginaw. 
Q. He is a young unmarrieû man ?-A. He is not married. 
Q. Then from Saginaw he came to St. Thomas ?-A. He was down at Welland 

for quite a time. 
Q. Y ou did not appoint him ?-A. No. 
Q. You do not know whether Mr. Harris did ?-A. No. 
Q. Are there any Canadian civil engineers quali:fied for the position you occupy? -A. I presume there are. 
Q. Y ou have never had occasion to inquire ?-A. No. 

GEORGE M. ÛSBORNE, sworn, examined. 

By the Commissioner: . 
Q. What is your position with the Père Marquette Railway ?-A. Instrument man. Q. And leveller, I suppose?-A. Yes, sir. 
Q. Fully occupied?-A. Yes. 
Q. Since when ?-A. I will be here in St. Thomas since J anuary 22. 
Q. I refer to St. Thomas; I suppose your appointment here is from the time you came here?-A. Yes. 
Q. Who appointed you here ?-A. Mr. Alfred appointed me, I came from Welland. Q. Where is Mr. Alfred ?-A. Detroit. 
Q. Is that where he appointed you ?-A. I came from Welland. 
Q. Where diù he appoint you ?-A. At Detroit. 
Q. When was it he appointed you ?-A About the latter part of J anuary some time. Q. Before J anuary 22 ?-A. Yes, sir. 
Q. At what salary ?-A. $80. 
Q. As instrumnt man ?-A. Y es. 
Q. You had been in the service of the company previous to that?-A. Yes, sir. 
Q. As instrument man ?-A. Y es, sir. 
Q. Where?-A. All over. 
Q. Could you give me anything more de:finite?-A. Welland, Steiner and different places on different divisions. 
Q, In Canada ?-A. At W eLland in Canada. 
Q. Only at Welland in Canada ?-A. Yes, sir. 
Q. How long were you at Welland in Canada?-A. About a month or six weeks. Q. Immediately previous to J anuary 22 ?-A. Yes. 
Q. And prior t-0 that you were always occupied in the Upiteà States ?-A. Y es, sir. Q. You were born in the United States?-A. Yes. 
Q. How many years ago was that ?-A. Twenty-:five. 
Q. You are an American citizen, I suppose ?-A. Yes, sir. 
Q. Where did you live in the States ?-A. Saginaw, Michigan. 
Q. How long have you been connect,ed with the Père Marquette ?-A. About six 

years. 
Q. As instrument man all the time ?-A. No, sir. 
Q. In what capacity ?-A. Axeman, chainman. 
Q. Always with civil engineers ?-A. Yes, sir. • 
Q. You ha~ grown up in that way?-A. Yes. 
Q. I understand you are not a married man ?-A. No, sir. 

• 
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STEWART AusTIN, sworn, examined. 

By the Oommissioner: 

Q. You live at Walkerville ?-A. Yes, sir. 
Q. Have you been living there for a number of years?-A. Yes, sir. 

29 

Q. In the service of the Père Marquette Railway Company?-A. Yes, sir, and 

thC' Lake Erie and Detroit. -
Q. Before the Père Marquette?-A. Yes. 
Q. What positions have you filled there ?-A. Mechanical superintendent. 

Q. Do you still fill that position ?-A. No. 
Q. Why ?-A. I resigned. 
Q. Why ?-A. In the fall of 1903. 
Q. Why ?-A. I thougnt they were getting a little too much for me, a little too 

much on my head, and I was getting up in years, and I thought I would step down 

a little bit. 
Q. Was there :fault being found with your work ?-A. No, sir, no fault that I 

àm aware of. 
Q. W as there too much work for you ?-A. They were getting too many engines, 

too much to do. 
-Q. You could do one engine, but when it came to two, that was one too many ? 

-A. No, we had lots of them. 
Q. W:i::io has filled your position since ?-A. Mr. Christie was appointed over me, 

I worked for the Père Marquette under him for some time, and then I gave up and 

went back running again, I was -an engineer before I accepted that position, in 1898, 

for the Père Marquette people; I have been thirteen years with the Lake Erie, and 

it was coming a little too thick on me, beginning to lose my nerve a little, and I 

could not sleep at night some times, so much trouble on the road, and then I went 

back to running again on the engine. I ran a couple of summers, I did• not work in 

the winter time, I ran in the summer time, and Mr. McManamy and I were talking one 

day this last spring over at the shop and I was telling hini how Mr. Christie had used me 

-be was master mechanic over me--and I asked him for the position of foreman in 

the round-house, and be said there was n.ot going to be any foreman in the round­

house there. 
Q. You are referring to W alkerville ?-A. Yes, and then I accepted, of course, 

the running of the engine for the time, and Mr. McManamy asked me if I would take 

the position of round-:i::iouse foreman there again, and I said I would, and so I started 

there on the 20th of last month as round-bouse foreman. 
Q. What salary are you getting now ?-A. $70 a month. 
Q. What salary were you getting when you were master mechanic ?-A. $115. 

Q. Is the work as great now as it was when you were there, as master mechanic ? 
-A. Oh, yes, it is a good deal more now. 

Q. And you wouldn't undertake to do it now ?-A. No. 
Q. Not for twice the money ?-A. No. 
Q. So t'ilat your reduction was an honest reduction ?-A. Yes. 
Q. At your own request ?-A. Yes. 
Q. You are satisfied where you are in preference to where you were ?-A. Per­

fectly sa tisfied. 
Q. You are a Canadîan ?-A. Y es, sir; well, I am Scotch. 
Q. I was informed you had been reduced, and I was not quite certain why it was 

you were reduced, and for that reason I was anxious you should corne and tell your 

story as you have done; is there anything else you would like to say in connection 

with the change on the road ?-A. No, I have no fault to find. 
Q. What works are there up tnere now ?-A. There is nothing there but the 

round-house. 
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Q. So that you are your own master and nobody to watch you there ?-A. I do not know, if anything goes wrong they soon watch me, but we have a very good man, 

::Mr. ::Mc::Manamy. · 
Q. I have heard him very highly spoken of ?-A. He is a very nice man. 
Q. I understand since you have charge tnere the works have all been removed to 

St. Thomas ?-A. Yes, sir. 
Q. You would not undertake to come to St. Thomas ?-A. No. 
Q. How old are you now ?-A. 65 last J anuary. 
Q. Y ou are young yet ?-A. They tell me I ani getting younger, I do not believe 

i't though. 

BENJAMIN KNIGHT, sworn, examined: 

B'II the Oommissioner: 
Q. You live in St. Thomas ?-A. I do. 
Q. For how many years ?-A. About :five months. 
Q. Where did you live before that ?-A. Ridgetown. 
Q. How long there ?-A. About :fifteen montbs. 
Q. Where before that ?-A. Niagara Falls. 
Q. How long nave you been in the employ of the Père ::Marquette Railway ?-A. About a year ànd ten months. 
Q. Are you a Canadian ?-A. I am. 
Q. What are you employed at ?-A. Despatcher's operator and relieving train despatcher. 
Q. You were under ::Mr. Gilh~a ?-A. I was. 
Q. He took charge in December last ?-A. I think so. 
Q. At that time you were what he termed one of the trick despatchers ?-A. I was. Q. What salary were you receiving then ?-A. $60 a month. 
Q. What are they getting now î-A. $90. 
Q. Were 't'àe others only getting $60 too ?-A .. They were. 
Q. That was in December, 1904; how did you come to leave the service ?-A. I was dissatis:fied with the way in which they were using me. 
Q. In what way were they using you?-A. Taking me from a regular trick and o:ffering me a position lower than my present wages. · 
Q. Let me understand; you were on a regular trick at $60 a month ?-A. Yes. 
Q. They were taking you from that and· placing you where ?-A. As agent or operator wherever I wanted to go on the road. 
Q. Away froÎn home ?-A. Yes, sir. 
Q. At what wages ?-A. $45. 
Q. What was the reason for their doing that ?-A. They claimed that I was not up to the standard, causing delays of trains. 
Q. W as there any real cause of their making such complaint agaim;t you ?-A. There might have been one or two cases, but not more than that. 
Q. During what time would there be one or two cases ?-A. Shortly after Mr. Cain and Mr. Gilhula took charge. Mr. Cain went over the road on a local train, and 

I asked the question how long it would take them at a certain place, and they said 50 minutes, and thiey were 1 hour and 35 minutes, and consequently the crossing of the other train I had with this train that Mr. Cain was on received 1 hour and 35 
minutes delay. 

Q. Whose fault was that ?-A. I would consider it ::Mr. Cain's fault. 
Q. Why ?-A. Because he being train master, should have given me better in­

formation than that. 
Q. And you acted according to your instruction ?-A. I acted according to my 

own judgment, when he told me it would be about 50 minutes. I suppose it was Mr. 
Cain who was practically running the train. 

• 
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Q. He is train master î-A. Weil, of course, the conductor Wa".!! running the train, 
but he was in charge, cleaning up the'road, which I did not know he was doing; that 
is, cleaning up stations. 

Q. You did not know the nature of the work ?-A. No. 
Q. And instead of your thinking it was 50 minutes he thought it would be an 

hour and 35 minuœs?-A. No, instead of it being 50 minutes, they were about 1 
hour and 35 minutes making a point at which I had already made the arrangement 
to meet this train. 

Q. Is that the only complaint they made against you î-A. That was the only 
complaint, that was verbal. 

"' Q. When was that complaint made?-A. It was about between the 15th-well, I 
could not say, it was in December some time. 

Q. Both Mr. Cain and Mr. Gilhula were not there until after December 20, at 
least, would that assist you in trying to find out when they complained to you ?­

A. I received my notice on J anuary 1 that my work was unsatisfactory. 
Q. From whom did you receive that notice î-A. Mr. Gilhula. 
Q. Rad he given you any cause for complaining about your unsatisfactory work? 

'-A. Never had. 
Q. Never mentioned any complaint ?-A. No. 
Q. Had he reason for making any complaint ?-A. Well, I cannot say that he 

had; I thought I was doing my work equal to the other men. 
Q. Were you doing your work to your own satisfaction ?-A. I was as far a:s the 

bandling of my particular work, .as far as the train orders were concerned I was doing 
my work to my own satisfaction, but the movement of thè trains were not to the satis­
faction of any one on account of the power. 

Q. Whose fault was that, the want of power ?-A. I don't know. 
Q. That was not your fault ?-A. No. 
Q. You had no control over that ?-A. No. 
Q. You think po.ssibly there were two complaints against you, were there ?-A. 

Only one, one verbal and one written. 
Q. What was the written one ?-A. The one with regard to a train; it seems Mr. 

Gilhula had some woPk for a passenger train, taking off engines, changing engines, 
changing coaches, and I had already made my arrangement with the train to bring 
him to Chatham, and it took longer than they expected for this passenger train to 
make this change and the freight train instead of it moking Chatham on the time I 
had already given, it went in at a blind station, and had to remain there for about 
an hour and twenty minutes. 

Q. Whose fault was that ?-A. I would consider it Mr. Gilhula's fault in a sense, 
on account of him knowing the condition of the train that be was working at. 

Q. Did he not tell you the condition of that train ?-A. No, although I knew it, 

but too late to make a change on the pa·ssenger train. 
Q. Did either of these occurrences occasion damage to the railway ?-A. Not to 

my knowledge. 
Q. Did you ever hear it did ?'-A. No, sir. 
Q. How long have you been a despatcher ?-A. I think practically the third or 

fourth month after I took service with the Lake Erie people I was appointed relieving 
despatcher. I worked on the Michigan Central at Niagara Falls as train despatcher 
:ior ten years. 

Q. And you took charge at Ridgetown along about two years ago ?-A. Nearly, 
April 26, 1903. 

Q. Very nearly, two days yet; so that you had that experience of over eleven years 
at this time; had you complaints made against your work during any portion of that 
time?-A. Never. 

Q. Never had complaints before?-,-A. No. 
Q. Any accidents occasioned through your negligence ?-A. None whatever. 
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Q. So that during all that time, you acting as despatcher gave satisfaction to those 
employing you?-A. To the satisfaction of ::Mr. Woollatt and ::Mr. Cameron and ::Mr. 
Bailey and ::Mr. Arnum as I worked under them. 

Q. What about the ::Michigan Central, did you give satisfaction to them ?-A. I did. 
Q. Why did you leave the ::Michigan Central ?-A. They closed the office in whièh 

I was employed, and offered me a position at $45, $15 less than what I was getting, and 
I resigned. 

Q. You came to Ridgetown and remained there for 15 months, and continued on 
here till after ::Mr. Gilhula's appointment ?-A. I was about a year and ten months\ 
altogether. . 

Q. About 15 months at Ridgetown and 5 months here; did they discharge you 
from here ?-A. No. 

Q. Did they not discharge you from the position of trick despatcher-the word 
füscharge is a little harsh, supposing we use the word relieve, did they relieve you from 
the position of trick despatcher ?-A. They did. 

Q. Who was it they placed in your stead ?-A. ::Mr. Kirkpatrick. 
Q. Who placed ::Mr. Kirkpatrick there ?-A. I presume the chief despatcher. 
Q. ::Mr. Gilhula ?-A. Yes. 
Q. How long had Mr. Gilhula been there, when he placed ::Mr. Kirkpatrick in your 

position ?-A. ::Mr. Kirkpatrick took my place on J anuary 2. 
Q. Rad he been there previously ?-A. He was third trickman. 
Q You were what ?-A. I had charge of the Erie and Huron; previous to that 

I was third trickman, and Mr. Kirkpatrick was second trickman, Mr. Black had first, 
and ::Mr. Arnum was relieving chief train despatcher. 

Q. In the place of Mr. Bailey, who had been chief train despatcher; then how long 
di<l -Mr. Kirxpatrick remain after his appointment on th~ 2nd to your :rrnsition ?-.A. 
I should judge about four weeks. 

Q. W as he relieved then ?-A. Yes, sir. 
Q. By ::Mr. Gilhula ?-A. W ell, I could not say as to that. 
Q. Did you accept the position they offered you at $45 a month ?-A. I did. 
Q. Where was that ?-A. Courtright agency. 
Q. Y ou went there ?-A. Yes. 
Q. Had nothing else to do, I suppose ?--A. No, I had nothing else. 
Q. Nothing else in view?-A. No. 
Q. How long did you remain at Courtright ?-A. About four weeks. 
Q. Were you kept as busy there as you had been down here?-A. No. 
Q. That would bring you up to the end of J anuary ?-A. No, I took charge on the 

17th . 
. Q. What had you been doing between the 1st and the 17th ?-A. I was home, 

simply lying around. 
Q. You would not accept anything ?-A. I wanted to go home, I wa11ted a rest. 
Q. This position at Courtright was waiting for you to take ?-A. Not particu­

larly waiting for me, just happened to be a vacancy there, and they wanted me to 
accept it. 

Q. And you would not accept it at first ?-A. I would not accept it on account 
of having no knowledge of agent's work. 

Q. But you had knowledge of operating ?-A. I had. 
Q. And agent's work, was that difficult to learn ?-A. No, I do not think so for 

those that would like it. 
Q. I suppose the fact was you were a little bit disgruntled ?-A. No. 
Q. That was the reason you did not go there at once ?-A. No, I did not, Oourt-

right was open till I returned from home. from my father's. 
Q. You went to Niagara Falls ?-A. No, I went t.o .Aylmer. 
Q. That is where your father lives ?-A. Y es. 
Q. Are you a married man ?-A. Yes. 
Q. Y our family here ?-A. Y es. 
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Q. You remained for a month, bringing you to the middle of February, and what 
did you do then î-A. I returned to St. Thomas with the understanding I was t\ 

accept the agency and operator at the London and Port Stanley stQ,tion here in St. 

Thomas. · 

Q. Who gave you to understand you were going to get that?-A. I had a letter 

from Mr. Pyeatt. 
Q. 0:ffering you that position ?-A. Yes. 
Q. At what salary?-A. $45. 
Q. Did you go there then ?-A. I went down and stayeà! there long, enough to 

write out my resignation. 
Q. Why?-A. I considered that the taking of a baggage man away from that office 

that had always had a baggage man there, and putting a boy in to assist in the handling 

of the baggage, that I could not stand the work. 
Q. How old was the boy ?-A. I guess he is twenty-one. 
Q. Strong enough to do the baggage work ?-A. I think he failed, he simply re-

signed since. 
Q. Unable to do the work ?-A. I thought that was the reason. 
Q. That was the reason you resigned also ?_:_A, Principally. 
Q. You are not in their service now?-A. No. 
Q. What are you doing now?-A. I am home. 
Q. You are not in any employment at alH-A. No. 
Q. You know Mr. Kirkpatrick: ?-A. I did. 
Q. What was the nature of his, work, was it satisfactory, to your knowledge ?-A. 

I speak in a general way that everything seemed to be working smoothly under his 

hoù.rs; of course the train despatchers had a great deal to con tend with during that 

time. · 

Q. Why ?-A. On account of power; power always led up to the fact that the 

delays were caused by something wrong. -
Q. Who was in ~harge of the power at that time ?-A. I do not know, the superin­

tendent or the master mechanic. 
Q. Both are new men; was not it occasioned because of the inefficiency of these 

men prior to Mr. Pyeatt and Mr. McManamy taking charge?-A. To k:eep up the 

engines? · 
Q. Yes ?-A. I presume that was the case, things went on a good deal di:fferent 

a:fter Mr. Pyeatt came here because he got the means to work with. 
Q. He had more means?-A. Yes, that is what I understood. 

Q. W as the same company over them during your regime, the Père Marquette 

Cc,mpany?-A. Yes. 
Q. The same directors ?-A. I think so . 
Q. Was not the same amount oi money expended in keeping up these engines and 

train service as is now expended ?-A. I could not say, the superintemient has a great 

deal to do, I presume, with the handling of his division. Perhaps Mr. Woollatt could 

have ieceived the same amount of assistance as Mr. Pyeatt did if he had asked for it, 

may be he u1d ask for it. 
Q. Do you think everything aepends upon the amount of money placed at the 

disposal of the road ?-A. I think whatever the su{>erintendent says goes a good deal. 

Q. Provided the directors give him what he wants; were you there at the time of 

Mr. Gary's appointment ?-A. No, I was at Courtright during that time. 

Q. Is there anything else you wish to say, Mr. Knight ?-A. N othing that I k:now 

of. 
By Mr. Coburn: 

Q. I understand that one reason of your not continuing as despatcher was you 

did not feel up to the work, is not that the case-did not you tell Mr. Cain you were 

nota despatcher?-A. I told those men that I did not consider that I was a fi.rst-class 

train despatcher, but they did not give me a chance to show I was a first-class. train 
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despatcher or a fourth-class train despatcher; I think I explained that to Mr. Cain 
and Mr. Gilhula. 

' Q. At any rate you told them you did not feel able to do the work they were ask­
ing you to do î-A. I might say for the information of the judge that when I told Mr. 
Gilhula that-you must remember that I was working under difficulties, ana' while I 
was handling the whole system previous to Mr. Gilhula taking charge I was then third 
trick, having the whole system in my hands from 11 o'clock till 7 o'clock in the morn­
ing, and then taking the Erie and Huron, 66 miles, where all .the complaint was-there 
were no complaints with the 320 miles of road that I was handling previous to that­
but Mr. Gilhula when he took charge gave us to understand that we were to handle 
.ail crippled cars, look after crippled cars, to get the men out to work at them, order 
them picked up, and I was doing that, and the other train despatchers were not o'oing 
that, which I knew to be a fact, and I told Mr. Gilhula under the circumstances I was 
working under difficulties, that I was doing a great deal of work that the other train 
despatchers were not doing, and at the same time I was repeating operator for the 
entire Erie and Huron system, doing my train work as well. The other train des­
patchers handled no messages at all. Mr. Gilhula told me in his office that be con­
sidered I was doing some of bis work, which I had not ought to have done, be ad­
mitted that. 

Q. The work you were doing at Niagara Falls, you say you worked as despatcher 
therè; what despatching was done from Niagara Falls ?-A. Handling of the trains 
between the two yards. 

Q. Just between the yards, not out on the line at all?-A. No. 
Q. It did not compare at all with the work of despatching on the division î-A. 

I kept up a train sheet for the eastern division of the Michigan Central; of course we 
used to figure and do the sa'lne kind of work. 

Q. Their despatching office for the division is at St. Thomas'?-A. Yes. 
Q. And you was simply a sub'?-A. Yes. 
Q. Doing the work for the yard ?-A. It was intended to make a trafo despatcher 

of that office, that was the intention. 
Q. That was the beginning'?-A. Yes. 
Q. From there they would have to be promoted to St. Thomas '?-A. Y es. 
The OoMMISSIONER.-Do you know if there would be any difficulty in getting 

Canadian despatchers '?-A. I do not think so. 
Q. I mean capable train despatchers equal to Mr. Garyî-A. I think there are 

better men than Mr. Gary. 

JOHN WILLIAM O'LoUGHLIN, sworn: 

Examined by the Oommissioner: 
Q. I understand you are a stenographer for Mr. Pyeatt?-A. Yes, sir. 
Q. In the Père Marquette Railway Company here'?-A. Yes, sir. · ~ 
Q. Where were you engaged before coming here '?-A. Springfield, Ohio. 
Q. As what '?-A. At similar occupation. 
Q. For whom '?-A. For the Detroit Southern Railway Company in Springfield, 

Ohio. 

sir. 

Q. What salaryî-A. I was getting $50. 
Q. You made application to Mr. Pyeatt for a position in St. Thomas'?-A. No, 

Q. To whom did you apply '?-A. I applied to Mr. Trump. 
Q. He is the general superintendent?-A. Yes, sir. 
Q. You applied 'for a position as stenographer'?-A. Yes, sir. 
Q. Where?-A. Sorne time last June I was in Detroit and I saw him personally, 

ttat is his clerk, and his clerk agreed to get me a position. 
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Q. Who was his clerk?-A. :Mr. Babbit. He looked up my record and he said I 
could corne and work for him if I wanted to, but I changed my mind and went back 
to Springfield again, and in about J anuary, in the first part of December, I wrote ·to 
:Mr. Trump again and told him if he could give me employment I would accept it. 

Q. That was in December, was it ?-A. The first part of December last. 
Q. What did you hear after writing Mr. Trump again ?-A. Mr. Trump sent that 

letter. to Mr. Pyeatt, I presume. , 
Q. Why do you presume that î-A. Because I heard from Mr. Pyeatt. 
Q. Then you got a letter from Mr. Pyeatt in answer to that letter.-A. Yes, sir. 
Q. What was the letter from Mr. Pyeatt; have you the letter?-A. I did not write 

Mr. Pyeatt. 
Q. He wrote to you?-A. No, sir, I have not got thet letter. 
Q. What were the contents of that letter?-A It was a telegram, I think 
Q. Do you remember what the contents were î-A. I could give the substance, 

saying that he 11.nderstood that I wanted a position and to state salary and so on. 
Q. Did he state the salary î-A. No, sir. 
Q. He asked you to state the salary î-A. Yes. 
Q. What did you do in answer to that telegram î-A. I replied saying I would 

corne here for $60 a month. 
Q. A:t that time you were receiving $50 î-A. Yes. 

• Q. Did you receive any answer to that telegramî-A. Yes, sir. 
Q. W'nat was the answer î-A. The answer was, the substance, that be would 

give me a position here at that wage. 
Q. And you came in answer to that î-A. Yes, sir. 
Q. When did you arrive î-A. I think it was on December 9. 
Q. Who were acting as s·tenographers at that time î-A. I do not know, I could 

not say. 
Q. The two F0ung ladies had fled before you came on the scene î-A. I do not 

know who was there before I came. 
Q. Are you sure it was not in J anuary ?-A. Yes, sir, I am quite sure, I am al-

most certain it was in December. 
Q. You have been here since î-A. Yes. 
Q. Were you bom in Springfield ?-A. Yes, sir. 
Q. How old are you now ?-A. 25. 
Q. And an American citizen, I suppose ?-A. Yes, sir. 
Q. You are not married ?-A. No, sir. 

ROWLAND JOHN FoREMAN, swom, examined: 

By the Oommissioner: 

Q. What position do you occupy ?-A. Chief clerk of the superintendent. 
Q. How long have you acted as such î-A. About four years. 
Q. You were under Mr. Woollatt î-A. Yes, sir. 
Q. And now under :Mr. Pyeatt ?-A. Yes, sir. 
Q. Having charge of all the correspondence î-A. Yes, sir. 
Q. And all the applications for employment are in your charge î-A. Yes. 
Q. You have the. applications of :Mr. Dowdy and Mr. Penney as brakemen ?-A. 

No, sir. 
Q. What applications have you î-A. We 'Îlave applications for agents and 

opera tors, such as that; applfoations for trainmen go to the train master. 
Q. Don't they corne to you at all î-A. If 'the train master recommends taking 

them on they corne to us in the form of that application form for approval. 
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Q. These are the applications at any rate of Mr. Dowdy and Mr. Penney î-A. 

Yes, sir. 
Q. They have corne from your office here ?-A. Yes, sir. 

Commission adjourned at 6.30 p.m. to 10 a.m. to-morrow. 

Commission resumed. at 10 a.m., April 26, 1905. 

PRESENT: 

His Houour JunaE ·wrncHESTER, Commissioner. 
A. O. JEFFERY, K.O., for Dominion Government. 
J. H. ÛOBURN, for Père Marquette Railway. 

ÜWEN McKAY, sworn, examined: 

By the Commissioner: 
Q. What is your position ?-A. I was assistant engineer of the Père Marquette, 

fcrmerly chief engineer of the Lake Erie & Detroit River Railway. 
Q. And after the Père Marquette absorbed, that company you were assistant en­

gineer under whom ?-A. The first year under Mr. William W oollatt, general super­
intendent; my instructions were to take my orders from Mr. Woollatt, and to report 
to Mr. Alfred, chief engineer, for the sake of uniformity; and on March 1, 1904, I re­
ceived instructions from Mr. Alfred, chief engineer, to report to him afterwards, and 
that Mr. W oollatt would be made superintendent. 

Q. When did the Père Marquette take over the Lake Erie & Detroit River Rail­
way ?-A. About the 1st of January, 1902. 

Yes. 

Q. At that time you were chief engineer ?-A .Yes. 
Q. Then you became assistant engineer, with Mr. Alfred as chief engineer ?-A. 

Q. He was chief engineer of the whole Père Marquette system ?-A. Yes. 
Q. And you were assistant engineer for the Buffalo division ?-A. Yes, sir. 
Q. The salary remaining the same ?-A. Yes, sir. 
Q. Who had you on your staff at that time ?-A. Mr. Meadows as my assistant. 
Q. Instrument man ?-A. Yes, and Mr. Askin as draug'n.tsman. 
Q. Auy one else?-A. And Mr. Meadows,, as well; that was all I had for some 

time, then I employed other men, Roy Hammond, a young man from St. Thomas, and 
Mr. James Bangman, he was rodman and levelman. 

Q. When did you employ these two men ?-A. I had them employed a good part 
of the time during 1904. 

Q. That is Askin and B.u1:gman ?-A. Yes. 
Q. Hammond was a young man ?-A. Askin had been employed continuously for 

seven years in my office. 
Q. Your head office at that time was at Walkerville ?-A. Yes. 
Q. Could you give me the condition of the railway at the time the Père Mar­

quette took it over ?-A. It was in good condition for local business, it was not 
equipped for trunk line. 

Q. But good for local business ?-A. Yes. 
Q. Is there any difference in the equipment for local and for trunk liw,s ?-A. 

There Î'a, it required heavier rails for trunk 1ine business, heavier engines and longer 
sidings, and larger tanks, more of them. 
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Q. How about the power. was the power sufficient at that time ?-A. The power 

was fairly good for local business ,at the time the Père Marquette had taken ove:r the 

road. 
Q. I was told yesterday, I have no doubt it is perfectly true, that last December 

the power was in a very bad condition ?-A. Yes. 
Q. You were on the road at that time ?-A. Yes. 
Q. What caused the bad condition of the power ?-A. W ell, so far as my observa­

tion went, it was due to a lack of sufficient engines to do the local work and through 

business, and they did not have at W alkerville the facilities for repairing the engines 

as fast as they were out of repair, the engines were taken into the shop at Walkerville 

and were kept too long, and the engines that they had in service, a large number had 

been broken down because they were kept too long in the work, and did not have other 

engines to take their places; the result was they did not have sufficient power to move 

their trains, both local and through. 
Q. Whose fault wa:s that ?-A. That would be the head management, as far as 

I could see. • 

Q. W as that the fault of the general manager or superintendent of that division?­

A. It was net the fault of the superintendent, because he had urged this matter, so far 

as he had informed me, and so far as I know he had continually urged them on the 

other side, and called their attention to the lack of power to girn efficient service. 

Q. It was not supplied at his request ?-A. No. 
Q. You consider that was the real reason for the bad condition of the power when 

Mr. Pyeati took charge ?-A. Yes. 
Q. It was in a bad condition, no doubt about that ?-A. It was in a bad condition. 

Q. Did you know Mr. Cameron, the train master?-A. Yes, I was personally ac­

quainted with him. 
Q. What do you say as to his qualifications for that position ?-A. His duties 

were so entirely different from mine that I could not-speak from persona! knowledge 

of what his qualifications were, but I know him fü! a young man, and knew him when 

a boy, and thought he was a very respectable, intelligent young man, and I have heard 

no complaints with regard to his qualifications. 
Q. You did not hear of any complaints ?-A. No. 
Q. Could he have, under the conditions in which he was working, done any better 

than what any other man could have done ?-A. I do not think he could. 

Q. Do you think he was qualified to do good work and did good work while he 

had the material with which to do it ?-A. Yes, of course I could not speak person­

ally about his qualifications, because I was not acquainted with his duties, and a·s I 

say, he was an intelligent young man, and he appeared to be qualified. 

Q. So far as you heard he was qualified ?-A. Y es. 
Q. You remained untU about December 1 with the Père Marquette ?-A. Yes. 

Q. Why was it you left ?-A. On N ovember 26, Mr. Alfred informed me per-

sonally in his office in Detroit that the general manager had decided on removing the 

superintendent's office, and the assistant engineer's office to St. Thomas, and that they 

appointed Mr. Harris as assistant engineer in my place, that the duties of the office 

would be somewhat different from what it had been under my cate, that plans 

would be made in Detroit, and new construction work would be managed from De­

troit, and they expected the assistant engineer in future to look after maintenance, 

to be outside and take active care of the work outside, and they decided on putting a 

new man in the position. · · 
Q. Were you qualified to do the work they required ?-A. I thought so. 

Q. They did not ask whether you would remain with them or not ?-A. No, sir. 

Mr. Alfred told me that I could keep my old office in W alkerville and finish up 'an 

construction work, and if any new construction work would corne up during the sum­

_mer they would probably be able to give me a good deal of it, and the assistant en­

gineer would have charge of the maintenance. 
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Q. Were there any complaints about the manner in which you performed your duty at that time î-A. No, Mr. Alfred told me he was very well satis:fied with Di.y work. I do not know what his persona! references were, but that is what he told me. Q. What notice then was there given to you of your being relieved from duty, how long notice was there given of your being relieved from duty î-A. It must have been about November 22 when Mr. Alfred told me that there would likely be a change in the engineering office in Detroit which would affect me, he thought, but he would hold back that change as long as possible. On N ovember 26 he informed me my , assistant was appoint.ed. 
Q. Who was the assistant ?-A. Mr. Harris; I did a good deal of work through December and up to J anuary. 
Q. Up to what time was your salary paid?----'-.A. During the month of December I was paia!, I think, it was $119 in salary. 
Q. W as that for special work ?-A. Yes. 
Q. But your salary ended at the end of N ovember ?-A. At the end of N ovember. Q. What was your salary at that time ?-A. $195 per month. 
Q. That ended then in four days aft.er you got notice to leave?-A. Yes. Q. Was there any notice given to your subordinates, to the staff?-A. A few days before I received the notice, I have not the letter, it must have been about N ovember 20, I think, if I remember rig.ht, Mr. Alfred wrote me that I would have to dispense with the services of Mr. Meadows, and perhaps one or'both draughtsmen at the first of December; the railroad company had decideâ' upon reducing expenses. Q. Then on December 1, you left there, but you have done special work for them since then at timesî-A. Yes, sir. 
Q. Y ou still occupy the offices ?-A. Y es, sir. 
Q. You paya rent for them?-A. Well, yes, I made them an offer for the offices, and they sent me forms of lease to sign. I have not recei ved it back as yet. I have thd money ready to pay them rent from February 1. 
Q. Was Mr. Mearlows a careful man?-A. Yes, a very good man. Q. No complaint about his work?-A. No. 
Q. How long did Mr. Harris remain in your position after he was appointed ?-A It must have been some time about in February, towards March 1. Q. He was an American citizen ?-A. Yes, sir. 
Q. Then he was taken to the other side again ?-A. Y es, I understand. Q. And Mr. Leseur appointed in his place?-A. Yes. 
Q. We had Mr. Laseur here yesterday and he explained that. That is all I have to ask you. 

Mr. Coburn had no questions to ask. 

WILLIAM WALTER MEAD0WS, sworn, examined. 

By the Oimmissioner: 
Q. When were you employed on the Père Marquette Railway ?-A. From the time they took hold of the Lake Erie a.ad Detroit River Railroad till December 1, 1904. Q. You had been on the Lake Erie and Detroit River before that, under Mr. McKay?--A. Yes. 
Q. What was your salary ?-A. I began at $50 a month, and at the last I was getting $100. • 
Q. From Mr. McKay?-A. Yes. 
Q. Was• there any objection to your work at alH-A. Not that I know of. Q. Never heard of any complaints?-A. No. 
Q. What notice did you get of being relieved from duty?-A. On or about Novem­ber 26, Mr . .McKay handed me a letter that he had received from Mr. Alfred saying he woulci' have to dispense with my services. 
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Q. Did he give you any reason for dispensing with your services in the lettert--

A. I do not remember whether there was or not. 
Q. You were laid off about December H-A. Yes. 
Q. Were you appointed againî-A. Yes, under Mr. Harris. 
Q. Whenî-A. It would be about the 9th. 
Q. What salary~-A. $90 a mon.th without expenses. 
Q. How long did you remain under thatî-A. Till January 1. 
Q. You were not very .long thereî-A. No. 
Q. You were appointed about December 9î-A. Yes; I would not be sure abo~t 

the 9th, but it was about that time. 
Q. Your offices at the time were at Walkervilleî-A. Yes, sir. 
Q. Why did you retire then î-A. I got a position that paid me better, at least 

I thought i t did. 
Q. He was paying you $90 a month, and you got a position that paid you betterf 

-A. Yes. . 
Q. What was the position you gotî-A. Mr. McKay wanted an assistant anà I 

hired with him. 
Q. For how much î-A. $85 and he paid me all my e:xpenses. 
Q. And the expenses of course amounted to more than $5î-A. Yes, a good bit. 

Q. Have you had any other o:ffer latelyî-A. Yes. 
Q. How much a month î-A. $150 and e:xpenses. 
Q. That would indicate your work is pretty satisfactoryî-A. Yes. 
Q. Is that from a private person or a company î-A. It is from a company. 

Q. A railway companyî-A. Yes. 
Q. Then so far as you knew your services were acceptable to the company during 

the time you were in their employmentî-A. Yes. 

HARRY E. TULLER, sworn, examined: 

Examined by the Oommissioner: 

Q. You are a locomotive engineerî-A. Yes, sir. 
Q. How long have you been S"J.ch i-â. About 27 years · 
Q. Where î-A. Missouri Pacifie. 
Q. I heard the name of that railway yesterdayî-A. Yes, sir. 
Q. The Missouri Pacifie î-A. Yes, and Pennsylvania. 
Q. Where were you employed last before coming to St. Thomas î-A. On the :Mis-

souri Pacifie. 
Q. Were you acquainted with Mr. Cain on the Missouri Pacificî-A. No, sir. 

Q. Did not know that gentlemanî-A. No, sir. 
Q. Nor Mr. Gilhulaî-A. No, sir. 
Q. Nor Mr. Pyeattî-A. No, sir. 
Q. You were not up in the ranks evidently; when did you leave the :Missouri 

Pacifie î-A. A year ago last August. 
Q. Why î-A. On account of poor health. 
Q. You were not welH-A. No, sir; bad water. 
Q. Where wer~ you located î-A. Southern Kansas. 
Q. What cityî-A. Arkansas City 
Q. Wife and family thereî-A. Yes, sir, they were. 
Q. Are they still thereî-A. No, sir. 
Q. Where are they nowî-A. In New York. 
Q. When did you corne to Detroit searching for employment î-A. I came through 

there, I did not ask for any employment. 
Q. Where was it you asked for employment î-A. I asked for employment at 

Grand _Rapids. 
Q. Of Mr. Kelloggî-A. Yes, sir. 
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Q. Were you acquainted with Mr. Kellogg?-A. Yes, sir. 
Q.How long had you been acquainted with him ?-A. Two or three years. 
Q. What employment did you ask from Mr. Kellogg?-A. Job running engine. 
Q. On what line?-A. On the Père Marquette. 
Q. He is the master mechanic of that system ?-A. Y es, sir. 
Q. What did Mr. Kellogg tell you when you asked him for employment ?-A. He 

said that they were pretty full handed. 
Q. What further?-A. I told him I would like to get a job. 
Q. What else took place then ?-A. I asked him if he would give me a pass down 

the line to St. Thomas; it would be nearer where my folks were and I might get a job 
down there. · 

Q. What did he say to that ?-A. He said all right. 
Q. Did he give you a pass, ?-A. Y es, sir. 
Q. Transportation from Grand Rapids to St Thomas ?-A. Y es, sir. 
Q. Did he give you anything else besides a pass ?-A. He gave me a letter that I 

was an engineer on the Missouri Pacifie. 
Q. What else was there in the letter ?-A. I do. not kno~. 
Q. Did he ask them to give you employment?-A. No, sir. 
Q. Did :not ask them to give you employment?-A. No. 
Q. I cannot find that letter, that is the reason I am asking you the contents of it. 

•What became of the letter?-A. I gave it to Mr. McMariamy, I believe. 
Q When did you arrive here?-A. About the 15th M:arch. 
Q. Any work open for you at that time ?-A. Mr. McManamy said that he had 

about all the men he could put to work on the road, so I asked him if he could not give 
me something to do in the shops. , 

Q. It was work you were after, it was not position ?-A. Yes, sir, work I was after. Q. What did he give you to do ?-A. Gave me a job working in the shops, ma-
chinist's helper. 

Q. What rate of wages ?-A. $1.50 a day, I believe. 
Q. You believe ?-A. I have not had a pay day yet. 
Q. Don't you know how much it was ?-A. It was $1.50 or $1. 75. 
Q. $1.75 I think is more correct; your people live at East Pembroke, New York? 

-A. Yes, sir. 
Q. Y ou were under Mr. Kellogg while you were engineer on the Missouri ?-A. 

Yes, sir, he came there about three years befoz:e I left thAre. 
Q. He was master mechanic at that time?-A. Ye~ 
Q. And you were under him?-A. Yes, sir. 
Q. And afterwards he left and you subsequently lefti-A. No, he left before me. 

I left a year ago last August. 
Q. Y ou followed him up ?-A. I do not know as I followed him up or he followed 

me. 
Q. No, you followed him to Grand Rapids ?-A. Oh, yes. 
Q. He gave you a letter to 1Ir. l\fo1Ianamy and that resulted in your being placed 

in the shops, because there was no opening for you as engineer ?-A. No. 
Q. Have there been many men leaving there of late ?-A. I do not knqw, I am sure, 

from the shops. 
Q. You are not in a position to say that?-A. No, the force does not look as large 

as it used to when I first arrived. 
Q. How many men do you suppose have left since you were employed ?-A. I couU 

not say. 
Q. Have no idea?-A. No, I have no idea. 
Q. You are an Amèrican citizen?-A. Yes. 
Q. Lived in the States all your lifetime?-A. Very nearly, I lived m Canada 

about 27 years ago at Fort Erie. 
Q. How Jong?-A. About a year. 
Q. And you are about 50 years of age ?-A. Y es. 

• 
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Q. And that is the only time you have been living in Canada ?-A. That is the 

only time. 

Mr. Coburn had no questions to ask. 

CHARLES FRANKLIN SHOEMAKER, sworn examined. 

B y the G ommissioner: 

Q. You are in the mechanical department of the Père Marquette Railway Com-

f'llny, St. Thomas?-A. Yes, sir. 
Q. When were you employed -iliere ?-A. February 20. 

Q. By whom were you emplo;yed?-A. Mr. Stafford. 

Q. wnere?-A. Here at St. Thomas. 
Q. Hpw did you come to be here in St. Thomas ?-A. I had a friend here who Wa.5 

in charge of the shop. 
Q. Who was he?-A. Mr. W. H. Potter. 
Q. What position had he in the shop ?-A. Foreman boiler ma~. 

Q. Dio' you write to him ?-A. He wrote me a letter that he was transferred from 

tbis position here, this shop to Grand Rapids, and that th~re was a vacancy here. Sû 

I wrote to Mr. Kellog and to Mr. Stafford, about transportation, and when I got here 

I asked for the job, and he gave it to me. 
Q. You W]J>te to Mr. Stafford or Mr. Kellogg, which?-A. I wrote to Mr. Stafforà, 

and I got the transportation through Mr. Kellogg. 

Q. That is the way you did it?-A. Yes. 
Q. Have you got the letter Mr. Porter wrote you ?-A. No sir, I burned it up, 

I tbink. 
Q. You did not take any particular care of it?-A. No. , 

Q. Have you got a copy of the letter you wrote to Mr. Stafford!-A. No. 

Q. Where were you living at that time ?-A. Terre Haute, Indiana. 

Q. Was that in February?-A. Yes, sir. 
Q. I found you made out an application after you came here ?-A. No, I never 

mr.de out an application. 
Q. Who made it out for you?-A. Nobody. 
Q. Ls that your signature?-A. No, sir. 
Q. Is not that your signature?-A. No, that is my son's, C. H. Shoemaker. 

Q. Have you a son in the service?-A. Yes, sir. 

Q. You do not look old enough to have a son in the service?-A. Yes, I have 

always taken pretty good care of myself . 
Q. C. F. Shoemaker is your name?-A. Yes. 
Q. That is what your son gives here as your name?-•A. Yes. 

Q. Did you not write out an application?-A. No, sir. 

Q. You arrived here about what time ?-A. On February 20. 

Q. Having received transportation from Mr. Kellogg?-A. Yes, sir. 

Q. Did Mr. Kellogg send you transportation or Mr. Stafford ?-A. Mr. Kellogg. 

Q. Mr. Kellogg sentit to Terre Haute?-A. Yes, I am a little ahead of my story 

there. 
Q. Just explain it?-A. I got a letter from Mr. Kellogg and lie said in the letter 

'I enclose you transportation, Chicago to St. Thomas.' I got the letter, but there .was 

no transportation in it. He forgot to put it in. When I got to Chicago I went to the 

freight office and got the transportation there at the general freight agent. 

Q. On the Père Marquette?-A. Yes, sir. 
Q. And you arrived on a freight ?-A. No, I came on passenger. 

Q. The freight department had passes there for passengers ?-A. Yes, sir. 

Q. And is your family here now ?-A. Yes, sir. 

Q. Did they corne with you at that time?-A. No, sir. 

Q. Your wife and family came subsequently?-A. Yes, sir. 
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Q. Did you get transportation for them too ?-A. Yes, sir. 
Q. What wages are you receiving?-A. $85 a month. 
Q. Wliat position ào you occupy here ?-A. Foreman boiler maker. Q. When did your family arrive here~-A. Last Wednesday, I think. Q. Only last W ednesday ?-A. Y es. 
Q. Then your son also came here ?~A. Y es, sir. 
Q. How did he corne to get here ?-A. He supposed he could get work here, and he asked me for a job, and I needed a man, and I put him to work. 
Q. That was in March last, about March 8 î-A. I do not remember what day it w&s, in March, along in the fore part of March. 
Q. That is March 8 ?-A. That is the ô'ay he made out his application after com-ing here. · 
Q. Did he write to you for workî-A. No, sir. 
Q. Did you write to him ?-A. No, sir. , Q. No c.orrespondence between you at ail until he arrived hereî-A. No, sir. Q. How did he corne to travel here ?-A. I had spoken to Mr. Stafford about trans­pcrtation for him ·on account of him being one of the family. 
Q. How old is he?-A. Twenty-one. 
Q. What are his duties ?-A. He is a boiler maker . 

. Q. You spoke to Mr. Stafford about him coming here?-A. Yes, sir. Q. And getting work ?-A. No, sir, not about work; I spoke to Mr. Stafford about getting transportation for him to corne here. t Q. Yon required a boiler maker just at that time?-A. I did not exactly need a man, no, I did not speak to Mr. Stafford for him to corne here to work. Q. Yon requireo! a boiler maker at that time ?-A. That was after he got here--­Q. But before he got here, did you not ?-A. Not exactly, no, sir. Q. What do you mean by not exactly, you could have put a boiler maker in there if you had so desired it, you could bave found work for him ?-A. I do not know but what I might have had enough work that I could have put on more men if they had allowed any more. 
Q. You have not the privilege of employing the men as you see :fit?-A. Unless I have a vacancy. 
Q. At that time when you came here fust you had not the privilege of employing n;.en without speaking to Mr. Stafford?-A. Yes, I had the right to hire men. Q. And can you hire men now without Mr. McManamy's consentî--A. Yes, that is if I am in need of a man. 
Q. That is one of your duties?-A. Yes, sir. 
Q. You came here about February 20?-A. Yes, sir. 
Q. An<i' you immediately became foreman?-A. Yes. 
Q. And continued so up to the present time?-A. Yes. 
Q. When was it you wrote to your son about transportation î-A. I spoke to Mr. Stafford. 
Q. About what time ?-A. Shortly aÎter I came here. 
Q. Within a week?-A. I think it was about a week. 
Q. What was your boy doing?-A. He was working for the Pennsylvania Rail­rcad Company at Terre Haute. 
Q. With the sam.e Company you liad been workingî-A. Yes, sir . 

. Q. Under youî-A. No, sir. 
Q. Not in the same shop ?-A. W orking in the same shop. 
Q. Were you foreman thereî-A. No, sir. 
Q. So that he was working under a different boss· than you ?-A. Yes, sir. Q. Then in about a week you asked' Mr. Stafford for transportation for ,your son to corne here?-A. Yes. 
Q. And he arrived immediately?-A. Well, about a week after, I think. Q. You sent him the transportation ?-A. Mr. Kellogg did. 
Q. And he arrived in consequence of receiving the transportation ?-A. Yes, sir. 

• 
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Q. And immediately he was putto work by youî-A. Not putto work until after. 
he came here. 

Q. What salaryf-A. 26 cents an hour. 
Q. That is the usual rate î-A. Yes. 
Q. You were born in the Uniteâ Statesî-A. Yes. 
Q. And you are an American citizenî-A. Yes, sir. 
Q. And how long have you lived in the States ?-A. I have lived there all the timè 

up to the time I came over here. 
Q. You had not been outside before coming hereî-A. No, sir . 

FREDERICK ARNUM, sworn, examined: 

By the Oommissioner: 
Q. How long have you been in. the service of the Père Marquetteé-A. A little 

over four years, that is including the Lake Erie Company. 
Q. Y ou were employed by the Lake· Erie Company before the Père Marquette 

absorbed that companyî-A. Yes, sir. · 
· Q. And since then up to the present time in the service of the Père Marquette t--
A. Yes. 

Q. In what position î-A. Train despatcher first. 
Q. And now whatî-A. Until the :first part of December chief train despatchet. 
Q. On December 1 you were chief train despatcher î-A. I was appointed, I su9-

pose, about October 1, 
Q. October 1, chief despatcher?-A. Yes. 
Q. In whose place ?-A. Mr. Bailey's. 
Q. And you continued such until the :first Deoemberî-A. About the first, I would 

not be sure about the date.· 
Q. Then what tookplace?-A. Then the hours were so long that I asked :Mr. Pyeatt 

if he could not give me something lighter, or something to that effect, and he asked 

me if I did not want the chiefship, and I told him no, that the.hours were too long. 
Q. Then what was doneî-A. Mr. Pyeatt then put me on as night train despatcher. 

Q. What date ?-A. That would be probably about the second week in December. 
Q. Who took charge of the chief position then ?-A. Mr. Gilhula. 
Q. Whenî-A. Just shortly after I left, about the second week in December. I 

would not sa.y what date. 
Q. You think that is about rightî-A. Somewhere around that date. 
Q. Not the 22nd or the 20thî-A. I could not give you the exact date. 
Q. Were there any complaints made against your work or your not attending to 

your work?-A. Not that I am aware of. 
Q. None at all to yourselfî-A. Not that I am aware of. 
Q. You ought to be aware of them?-A. I think I would be noti:fied. 
Q. Were you spoken to by Mr. Pyeatt about your not being there in timeî-A. I 

remember one Sunday morning. 
Q. What was the difficulty then ?-A. I had been on duty then, I had left the o:ffbe 

at 2 o(clock Sunday morning. I was on until 2 o'clock Sunday--
Q. AU dey Saturday and right up till two o'clock on Sundayî-A. Yes, I was 

there all day Saturday except meal hours. 
Q. From what hour in the morning on Saturdayî-A. It would be about nine 

o'clock. 
Q. That was the usual hour ?-A. Y es, generally go on about nine. 
Q. What was a fair day's service î-A W ell, that is a kind of hard question to 

answer; the chief train despatcher is supposed to be there all times when wanted. 
Q. Night and day?-A. If it is necessary for hi'm to be there he is supposed to be 

there. 
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Q. What are the necessary hours for you as chief des:;iatched-.A:. Generally 
speaking, I would be there from 9 o'clock in the morning till about 11 or 12 at night. 

Q. On this Sunday morning yoù. were there till two o'clock, then when did you 
return ?-A. I did not corne down till Sunday afternoon between one and two. 

Q. What took place then ?-A. Just ordinary work that had to be done. I went 
in and did it. 

Q. Any objections made to you for coming at that hour ?-A. Mr. Pyeatt kind of 
tock me to task beaause I dia' not get down in the morning. I explained the case to him, 
and he said it was satisfactory; he was not ,aware that I was there till two o'clock. 

Q. Any other complaint made?-A. No, sir. 
Q. What .difficulty did you find in performinig the work of chief despatcher?-A. 

Well, the trains were running a little bit slow, and there were several things• would 
keep a despatcher there; the trains would not move the way we expected they would 
move, and you have to keep changing your arrangements probably and especially Satur­
day night, and the train despatcher is supposed to be there on duty and look after the 
Sarnia end, especially when the stock cornes out Saturday night. On this Saturday 
night that was the reason I was there so late to see how the stock was moved out and 
getting power out. 

Q. When d!Ïd you make up your mind to be relieved of that position ?-A. I h"rl 
made up my mind to quit a long time, that is a few weeks, but I had not mentioned the 
fact to Mr. Pyeatt. 

Q. When did you first mention it to him ?-A. About a week before I was re­
lieved. I told him the hours were too long and I could not stand it; I was not strong 
enough. 

Q. What hours did you refer to as being too long?-A. That- is chief despatcher's 
hours. 

Q. Nine o'clock in the morning till twelve o'clock at night?-A. Nine o'clock until 
the worst was all done. 

Q. What assistance had you ?-A. Three train despatchers. 
Q. Who were they?-A. Mr. Black the first trick, and Kirkpatrick and Ben Knight, 
Q. W ere they capable men ?-A. Y es, sir. 
Q. Did they give satisfaction ?-A. They did all the time I was in the chiefship. 
Q. Rad you any complaints about them when you were in charge ?-A. I do not 

remember of having any. 
Q. Y ou were perfectly satisfied with them ?-A. Yes, sir. 
Q. Have they been doing as good work under your successor as they had been while 

you were chief?-A. Yes, sir. 
Q. Mr. Kirkpatrick is not in charge there now?-A. No, sir. 
Q. W as he relieved ?-A. I believe he resigned of his own accord. 
Q. Why ?-A. I could not say his reasons. 
Q. Did he not assign any?-A. Not to me, I was not chief then. 
Q. W as he a capable· man ?-A. I always considereà him a pretty good despatcher 

for the experience he had. 
Q. Did he do his work ?-A. Y es, he did his work fairly well. 
Q. You have no fault to find with him?-A. No, sir. 
Q. Nor with Knight?-A. No, I never had occasion to. 
Q. Has the work been increased since December 1 to what it had been the year 

before?-A. No, I do not think it has. 
Q. Ras it been as heavy?-A. It has not been as heavy as it was a year ago, that 

is to my way of thinking. 
Q. You have a pretty good lmowlea'ge of what the work consists of and what is 

being done there ?-A. .{ es. 
Q. You are there every day?-A. Yes, every day I was there. 
C.,J. Ras more freight been handled since December 1 than it had been for months 

previous to that ?-A. Just about the same. 
Q. I was tolu there was far more freight handled during the twelve months of 

• 
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lf!04 under the old management than during the period the new management has beeu 

in charge?-A. I think so myself. 
Q. What about the tonnage, has that been greater than under 'the present manag~­

men'I-A. No, I do not think so. 
Q. You think the tonnage has not been greater?-A. I do not think so. 

Q. That is under the old management ?-A. I think the tonnage was heavier und~r 

the old management, that is the actual tonnage. 
Q. That was hauled over the road ?-A. Yes. 
Q. The power was in a very bad condition about December 1, last, I was told yes­

terday î-A. W ell. 
Q. I have no doubt that was perfectly true; what was the cause of that ?-A. That 

is a pretty hard question for me to answer. 
Q. Don't you know?-A. No, I cannot say. 
Q. You heard Mr. lkKay's evidence this morning?-A. I did. 

Q. Do you agree with him ?-A. I agree that the power \vas not tight up to :first-

class. 
Q. But the reason you cannot say?-A. No. 
Q. Y ou personally know nothing about the reasons ?-A. No, sir. 
Q. How mmy miles of road would there be under each of your despatchers ?-A. 

128 and 70. 
Q. Under each of them ?-A. No. 143, on the main line despatchers and about 70 

on the Sarnia branch. 
Q. How many under you now?-A. I take the whole thing now at midnight, 173 

and 40 miles. 
Q. How much was there under Kirkpatrick ?-A. 70 miles. 

Q. And how much under Knight ?-A. He took the whole thing at midnight. 

Q. The same as you are doing now?-A. Yes, sir. 
Q. So that was a rather responsible position ?-A. I consider a despatcher's 

èuties are responsible at any time. 
Q. But when the whole of the mileage is un<i'er you it is more respoTuSible ?-A. 

A little more. 
Q. And Mr. Knight had the whole at what hour?-A. After midniight. 

Q. What salary are you receiving?-A. $90 at the present time. 

Q. What had you been receiving ?-A. I was receiving $90 in the chiefship. 

Q. Whai!- were you receiving immediately before that ?-A. $80, working trickB. 

Q. And it was increased to $90 when you became chief?-A. Yes, sir. 

Q. And it has been continued on at $90?-A. Since then the salaries of despatchers 

have been increased $10. · 
Q. When you gave up then you went back to your own salary?-A. No; I left 

$80 and took the chief.ship at :$90, anô1 got the chiefship and fell into $90. 

Q. That is, all the despatchers had been increased $10 a month ?-A. Yes. 

Q. So that you continued on at $90 ?-A. Yes. 
Q. Was Knight receiving $90?-A. No, I believe it was $80. 
Q. And Kirkpatrick ?-A. $80. . 
Q. The increase had not taken place in their time?-A. Kirkpatrick's position 

was a pœition that was a, new position, that was made on account of the heavy work 

of other ô'espatchers looking after the whole line, that is the day despatchers, first anl 

second despatchers had a little more than they could handle with safety, and Mr. W ool­

latt decided to put on an extra man on the Sarnia branch. 
Q. Who occupies Kirkpatrick's position now?-A. Mr. Andress at the present time. 

Q. When was he appointed to that position ?-A. Monday morning. 

Q. Who had it before him ?-A. Mr. Gary. 
Q. Mr. Gary succeeded M<r. Kirkpatrick ?-A. Y es, sir. 
Q. Who was in charge at the time Mr. Gary was there?-A. As chief? 

Q. When Mr. Bailey was chief who were the trick despatchers or were there only 

two ?-A. There was Mr. Black and Mr. Kirkpatrick. 
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Q. And yourselH-A. And myself 

, Q. And did Gary come and take Kirkpatrick's position ?-A. Gary came after Kirkpatrick resigned. 
Q. So that there are three trick despatchers besides the chieH-A. Four; there are three on the main line and one on the Sarnia branch. 
Q. How many were there when you were chieH-A. Four. 
Q. And who was your predecessor as chief ?-A. M:r. Bailey. 
Q. How many were there then ?-A. At one time there were only three. 
Q. Then the work became heavier?-A. Yes, and we put on one on the Sarnia branch. 
Q. Who were the men you had under you as chief ?-A. Black, Kirkpatrick, Knight and I think Andreas was working despatcher. 
Q. He had no trick, however ?-A. Not regular. 
Q. So that is the position at the present time, there are four of you and a chief ?­A. Yes, sir. 
Q. How many hours are you expected to be on duty now?-A. Train despatcher :~ S liours. 
Q. And when you were chief you were there for how many?-A. I stayed there as bug as I was required, 16 or 17 hours, some nights we would probably only go 14 or 15. Q. Did you complain of the long strain ?-A. No, not to M:r. Pyeatt. 
Q. To anybody?-A. No, sir. 
Q. You did not complain of that?-A. No, not until about the week before I was relieved; I told M:r. Pyeatt the work was too heavy for me and askeà! him if he coull not give me something else. 
Q. You were not, told you must do that or stand aside?-A. No, sir, I was not compelled. 
Q. It was a matter of free will ?-A. I gave up the office of my own free will. Q. And in consequence of that you took the night shift ?-A. M:r. Pyeatt asked me to take the night shift. 

By Mr. Ooburn: 
Q. There are one or two things I do not understand; you say the work was heavier last year, 1904, than it has been s•ince ?-A. To my way of thinking I think it has. Q. Heavier O!l the despatchers I supi,ose you mean?-A. No, I ·mean heavier on the road; if it is heavier on the road it must have been heavier on the despatchers. Q. That is what I want to ascertain; I thought it was heavier on the despatchers on account of the slow movement of trains; that had a large amount to do with it?­A. It would be necessarily heavier on the despatchers. 
Q. If trains were not moved promptly and readily it would be heavier on the des­patchers for the same amount of tra:ffic?-A. Yes, I think it would any way. 
Q. While you were acting chief do you remember what the movement of freight was; I am told it was about 600 cars a day ?-A. Y es, it would be about that; it might gc a little over that, and probably some days it would not go as high, but that would be a fair average. 
Q. And during the period since that time it has gone up to 1,200, and it is about 1,000 a day now?-A. That all depends on whether you are counting the Buffalo divi­sion, that is east of here, we are not handling- did you say 1,000? 
Q. It went up to 1,200, and it is now about 1,000, I understand ?-A. I suppose it would on an average run about that. 
Q. Do y'ou know what M:r. Gilhula's hours are ?-A. At the present time? Q. Yes ?-A. I do not think he has any stated hours, not to my knowledge. M:r. Gil­hula stays there as long as there is work to do for the chief despatcher. 
Q. He is there a great deal more than eight hours a day?-A. Yes; I am not there to see what hours he comes on duty or when he goes off. I am not there in the day time. 
THE ÜOMMISSIONER.-He is not there ail night ?-A. No, sir. I have seen M:r. Gil-
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hula there very late and away late in the morning; that was on account of the snow 
block though. 

By Mr. Goburn: 
Q. It is needless to say that your present work is much lighter than that of chie:f 

despatcher ?-A. Oh, yes. 
THE OoM~nss10NER.-And the salary? 
Mr. ÜOBURN.-The same salary. 
The OoMMISSIONER.-It is lighter than the salary of the chief despatcher at the 

• present time. 
• Mr. ÜOBURN.-ûh, yes. 

EDWIN J. MoMILLAN, sworn, examined: 

By the Gommissioner: 
Q. What is your occupation ?-A. Tool maker .on the Père Marquette. 
Q. How long have you been employed in the Père Marquette shops ?-A. Since 

April 3. 
Q. Where were you before thatî-A. I was with the Père Marquette in .Saginaw 

for a time. 
Q. Under Mr. Essickî-A. Yes. 
Q. What were you receiving there ?-A. $2.47½ a day. 
Q. You receive $2.85 here?-A. Yes. 
Q. Why did you resign in Saginaw ?-A. I understooà' by different machinists that 

were travelling through, that there was a position over here vacant, and they wert1 
pRying betier money, and I resigned there to do better. . 

Q. Who were the difîerent machinists that told you there were vacancies here î­
A. It is rather bard to give their surnames on account of not being very well acquainted 
with them, they were what we call hobos. 

Q. They are not machinistsî-A. Yes, but just :lioating around through the 
c0untry. 

Q. What kind of machinists î-A. Hobos are scme of the best machinists; they 
are what the craft call hobos, just go about the country. · 

Q. You are not acquainted with many of them ?-A. They corne on there and you 
mr.kt;J their acquaintance. 

Q. Had you any correspondence with the St. Thomas people?-A. None whatever. 
Q. No letter written to any oneî-A. Nô, sir. 
Q. Did you consult Mr. Essick about it~A. No, sir. 
Q. Did not speak to Mr. Essick î-A. I just informed Mr. Essick that I had 1·e· 

siirr.ed. 
Q. And you were off east î-A. I did not tell him where I was off to. 
Q. How long had you been thereî-A. About three years and :five months. 
Q. Where be:fore that ?-A. I was with the Zinsch-Gassing people, Grand Rapids, 

Michigan. 
Q. You moved just across the road, practically speakingî-A. Yes, sir. 
Q. Did you not get transportation ?-A. Just about five hours before I left I went 

up into Mr. Bowden's office, and asked him if he would give transportation. He said 
'Where do you want it to '? I saici' 'I do not hardly know, but I think I will go to St. 
Tl:omas and try that :first.' 

Q. WM that honestî-A. Well, no, not exactly honest; I knew pretty well I was 
bound for St. Thomas. 

Q. You knew you were going to St. Thomasî-A. Yes, I had made up my mind 
tJ go. 

Q. Bad a pretty good idea; you got transportation from there to St. Thomas? -
A. Yes, sir, and return. 

Q. Is that st11l good?-A. I destroyed t.liat, I had no occasion for it. 
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Q. You succeeded in getting employment here?-A. Yes, the transportation w:1:, 
no good to me, so I desttoyed it. 

Q. You came to St. Thomas and applieà to Mr, Groening?-A. Yes, sir. 
Q. Did you know Mr. Groening?-A. Yes. 
Q. Rad you any correspondence with Mr. Groening?-A. None whatever. 
Q Nor with any one through him?-A. No, sir. 
Q. l'llo correspondence whatever?-A. None whatever. 
Q. You were under Mr. Groening before ?-A. No, sir. 
Q. What position had he in Grand Rapids ?-A. He was what we call the pit-side 

foreman, erecting forernan. • 
Q. And he is general foreman here?-A. Yes. 
Q. That is a better position ?-A. Yes, ,sir. 
Q. How long were you here before you went to work ?-A. I arrived here Friday 

night and worrt to work the following Montlay. 
Q. Did you give any certi:ficate of character or anything of that nature ?-A. N .:i, 

sir, I was asked--
Q. He knew you ?-A. Y es, I was asked if I resigned or was discharged, and I 

tolà him I had resigned. 
Q. Do you think he told any of those hobos to tell you to corne across?-A. No, 

sir, I have no idea that he knows any of them. 
Q. He is not so well acquainted witli thern as you are ?-A. I was not well nc­

quainted with them; I can give you their ·first narnes but I cannot give you the last 
names-Douglas. 

Q. The :first name is as good as the last with a bobo ?-A. I believe they said they 
had worked in Stratford, they came through this way. 

sir. 

Q. You told Mr. Groening where you had corne from ?-A. Yes. . 
Q. He knew th.at as soon as he saw you ?-A. Yes, sir, I presume he did. 
Q. And immediately employed you; you :filled up an application sheet?-A. Yes, 

Q. When t-A. On Sunday afternoon the 2nd. 
Q. Where dià you get it ?-A. At bis office. 
Q. On the Saturday or Friday?-A. I got it on the Sunday. 
Q. Your son !llld sister still live over in Grand Rapids ?-A. Yes, sir. 
Q. You have not brought them across yet?-A. No, sir. 
Q. You are an American citizen ?-A. Yes, sir. 

OWEN HALES, sworn, examined: 

By the Oommissioner: 
Q. How Ion~ have you been with the Père Marquette Railway Company in Can-

ada ?-A. About a year and :fifteen days. 
Q. You are sure of the :fifteen days ?-A. About, I came on April 3 last year. 
Q. Where from ?-A. From Saginaw. 
Q. What position did you occupy there?-A. Air-brakernan. 
Q. How long had you been in Saginaw ?-A. W orking, do you mean? 
Q. Yes.-A. About eleven years. 
Q. W as the Père Marquette the :first railway you had anything to do wi th î--A. 

Yes, sir. 

sir. 

Q. And you have stuck by the Père Marquette since?-A. Yes, sir. 
Q. You have always lived in the States until you came1to Walkerville?-A. Yes, 

Q. What wages were you paià: in Saginaw ?-A. 22 cents an hour. 
Q. How much now?-A. 26 cents. 
Q. There has been an increase since you came here ?-A. Y es, since I came to St. 

Thomas. 



A.LIENS ON PERE MARQUETTE RAILWAY 

SESSIONAL PAPER No. 86d 

Q. Yesî-A. No, sir. 
Q. You got an increase as soon às you came to Walkerville?-A. Yes. 
Q. From 22 cents to 26 cents in Walkervillé?-A. Yes. 

49 

Q. How did you corne to go to W alkerville 1-A. There was a young fellow working 
at the air-brake in the shop there, and he had quit the job to work for the McLaughlin 
Air-Brake Company in Walkerville, and he was a friend of mine, and he told me the 
-job was open, and said if I wanted it to corne down and ask for it; so I quit the job 
where I was and went down. 

• Q. And you have been here ever since?-A. Yes. 
Q. Giving good work ?-A. I hope so. 

JOHN McMANAMY, swom, examined: 

B_y the Commissioner: ' 
Q. What position do you occupy on the Père Marquette in St. Thomas î-A. A:,;­

sistant master mechanic. 
Q. That is rather a misleading title, you are really master mechanic in the Buffalo 

division, are you not; you have charge?-A. Under the supervision of Mr. Kellogg. 
Q. He is the master mechanic of the whole system?-A. Yes, sir. 
Q. You are his assistant so far as his position is concerned, but you have charge 

of the Buffalo division as master mechanic?-A. Yes, sir. 
Q. When did you arrive in St. Thomas ?-A. About the 30th N ovember, 1904. 
Q. You came ahead of Mr. Pyeatt?-A. No, sir. 
Q. When did he corne, here; I thought it was the first December?-A. No, I thin&: 

:Mr. Pyeatt was here a few days l-efore that. 
Mr. PYEATT.-1 took charge on the 1st. 
WITNESS.-I also did the same thing; the question as I underatood it was when I 

arrived here. 

By the Commissioner: 
' Q. Where had you been working before that ?-A. Granâ' Rapids, :Michigan. 

Q. Under Mr. Kellogg?-A. No, sir; Mr. Kellogg ,was not there at that time; Mr. 
( hristie was the master mechanic. 

Q. You were under Mr. Christie then~-A. Yes, sir. 
Q. What position did you occupy there ?-A. Road foreman of engines. 
Q. How long had you been at Grand Rapids ?-A. I had been in the service of the 

Père Marquette since the organization of the company in 1900. 
Q. What road were you on before that?-A. The Chicago and West Michigan, 

which is a branch now under the supervision or control of the Père Marquette. 
Q. Before that?-.A. I was on the Chicago & West Michigan ever since I began 

railroading, 1891. 
Q. What salary were you receiving when you we~e appointed here?-A. $150 a 

month. 
Q. At Grand Rapids ?-A. Y es, sir. 
Q. And is that what you are receiving now?-A. No, sir. 
Q. What 'Ïs it now?-A. $175. 
Q. So that there was a slight inducement to your coming here?-A. Yes, the in­

o'ucemerit, however, was made after I came here; I came here at the same salary I waci 
receiving at Grand Rapids. ' 

Q. And you were increased shortly afterwards ?-A. The :6.rst of the year, thirty 
days after I came here. 

Q. W as there a general increase made all the way around ?-A No, sir. 
Q. Y ou were led to believe there would be an increase when you were appointed î­

A. No, sir, I was not led to believe there would be an increase. I was told they wanted 
me to go to St. Thomas, that was all there was of it, and when I asked the question of 
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the rate of pay they said it would be all right. 'W e want you now to go to St. Thomas.' 

Q. And as a faithful servant you obeyed ?-A. Yes. ' 
Q. You of course got transportâtion to St. Thomas ?-A. I already had my trans­

portation, I had an annual pass over the Pere Marquette system. It was not necessary 
to get any transportation to St Thomas. 

Q. As master mechanic in St. Thomas what are your duties ?-A. I have super­
vision over the mechanical department. 

Q. What condition did you find the power in when you came here ?-A. It was not 
good by any means. 

Q. All the engines run down ?-A. Most of t:hem were. 
Q. Not repaired ?-A. No, sir. 
Q. Out of repair?-A. Yes, sir. 
Q. Do you know how that happened?-A. No, sir, I do not; prior to the time I 

came here I pait!"'no attention. to the Bu:(Ialo division. 
Q. The future, and not the past, was what you were looking for?-A. Yes. 
Q. What did you do in order to put things in better shape?-A. We increased the 

force and ran our shop nights, worked over time, and so fo.rth, to get the power into 
condition to give better service than was being given at that ti'rne. 

Q. That increased the expenditure of money ?-A. Y es. 
Q. As well as the number of hands ?-A. Yes. 
Q. The management in Cincinnati supplies you with all the necessary fund&?-A. 

They supplied me with all that I used at any rate. 
Q. AII you wanted ?-A. No. 
Q. How many new engines did they send over here?-A. There were four new 

engines. sent some time I believe in J anuary, there were four engines, but not new 
engines. 

Q. But they were good engines?-A. Yes, in good condition; they came here in the 
end of J anuary for a short period of time, and all have been returned. 

Q. Any new engines put on the .road since you came ?-A. Yes sir, six new ones. 
Q. Where were they made?-A. At Dunkirk, New York. 
Q. All the old ones repaired since you came?-A. No, sir, they have not, a number 

have been, but others have not. 
Q. How many have been repaired ?-A. I could not say just that; we have a num­

ber of old engines to go through the shop yet, five waiting in the shop at the present 
time, and as yet unfit for service. 

Q. How much money has been expended in putting the power in fair condition by 
the bringing in of six new engines and repairing old engines?-A. Our pay-rolls run 
about $17,000 per month. That of course could not aII be attributed to putting the 
power in good cond.Ùion; the only portion of it which could be attributed towards that 
would be the amount that is in excess of the pay-rolls prior to the time I came here. 

Q. How much were the amount of the pay-rolls prior to your time?-A. Between 
$10,000 and $11,000 per month. ' 

Q. For how long prior?-A. I do not know, I have not the record back very long. 
Q. Did you immediately increase the sta:ff?-A. We increased the staff. 
Q. Outside of the pay-rolls, what would be the expenditure in connection with the 

power?-A. The engines that are sent here are worth about $15,000 apiece; there 
were six of those. 

Q. What other expenditure ?-A. In the way of shops? 
Q. Yes ?-A. There was cousiderable expenditure in the way of shops, but th6 

shops were well under way, but not in running order, when I came here. 
Q. Machinery ?-A. Yes, there has been some money expended for machinery ; 

there have been only a few machines bought since I came here; the other machines 
haà' been purchased before that time, but were not installed, and were not in working 
order. 

1 

Q. What would be the cost of them ?-A. They wi.JI run from $1,000 to $3,000 
each. 

• 
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Mr. ÜOBURN.-1 do not want to objoot, but I do not see what bearing all this bas 

on the question at all. 
The OoMMISSIONER.-1 am about through now. The bearing is this, that this new 

régime put everything into capital working order immediately, while the old men that 

were here could not do it. You see the bearing now without going into details? 

Mr. ÜOBURN.-Yes. 

By the Oommissioner: 
Q. About how many machines were there?-A. Bought since I came here? 

Q. That were not installed ?-A. Bought previously, and bought since, and in-

staUed since ? 
Q. Xes?-A. Seven or eight. 
Q. 'l'hat would be about ~20,000?-A. Yes. 
Q .. So that, with all that e.xpenditure, you have been putting the road in pretty 

good order ?-A. It is better, at any rate. 
Q. It could not have been put in good order without that expenditure?-A. Not 

with the facilities at Walkerville. · 
Q. Nor with the facilities at St. Thomas, without the expenditure of that money? 

-A.No. 
Q. What employees do you ~upervise?-A. All employees in the mechanical de• 

partment. . 
Q. They cover engineers and :6.remen, in addition to the shop men ?-A. Y es, sir. 

Q. Who are youT foremen ?-A. We have a number of those we have in all about 

fourteen foremen on the Buffalo division. 
Q. How long have they been here ?-A. Sorne of them have been here for a num· 

ber of years, others have been appointed since I came to St. Thomas. 
Q. Who are the ones you appointed ?-A. Mr. Dyell, round-bouse foreman at St. 

Thomas; Mr. Griffith, also round-bouse foreman at St. Thomas; Mr. Austin, round· 

bouse foreman at W alkerville; Mr. Herd, machine foreman; Mr. Berdett has been 

appointed night foreman of the machi_ne shop; that is all I have appointed, I guess. 

Q. Are there any other foremen there you have not appointed, and who have been 

appointed since you came here?-A. Edward Groening and Shoemaker. 
Q. Who appointed them ?-A. Mr. Groening was appointed by a bulletin issued 

in the St. Thomas shops; he was sent here by Mr. Kellogg for that purpose, and Mr. 

Kellogg appointed Mr. Shoemaker, or Mr. Stafford employed him. That was done 

when I was not in the city, and, when I came here, I found Mr. Shoemaker working. 

Q. Mr. Groening was appointed by Mr. KeJlogg?-A. Mr. Groening was appointed 

by me and approved of by Mr. Kellogg; he was sent here by Mr. Kellogg. 
Q. He was sent here by Mr. Kellogg for appointment ?-A. Yes, sir. · 

Q. And Mr. Shoemaker was appointed, as he said in his evidence ?-A. Yes, sir. 

Q. You have been relieving a number of the bands during the past month or two? 

-A. We have relieved a few engineers. 
Q. Only?-A. There have been a few shop men relieved; very few, three or four, 

and eleven engineers. 
Q. Whe~ were the eleven engineers relieved ?-A. Montlay of this week. 

Q. Why were they relieved ?-A. On account of not having sufficient work to keep 

the force all working. 
Q. Were they Oanadians ?-A. Most of them were, most of our men in every 

capacity are. 
Q. The exception to the rule is the Americans?-A. Yes, some are. some are not. 

Q. The rule is that Oanadians are employed?-A. Yes. 
Q. And the exception to that rule is that there is an American here and there 

employed ?-A. Y es, and also a man from a foreign country here and there, possibly 

about as many of those a:a there are Americans. 
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Q. You remember Mr. Tuller coming here?-A. Yes. 
Q. He was sent with a letter from Mr. Essick or Mr. Kellogg?-A. No, str, he made the request to Mr. Kellogg to allow him to corne to St. Thomas to see if he ~oul<l find anything for him to do here. Mr. Kellogg had nothing for him when he made th!:l application to him, and he asked :M:r. Kellogg if he would allow him to corne to St. Thomas in seatch of employment as a locomotive engineer. 
Q. And he brought that letter to you ?-A. He had a letter of recommenàatiolJ from Mr. Kellogg. 
Q. Have you the letter ?-A. No, sir, it was sent back to Mr. Kellogg with a • notation on the letter from me that there was no employment in that capacity that we could furnish for Mr. Tuller; that we had more engineers than we could use or as mllnj at that time. · 
Q. You gave him work as a machine hand?-A. Yes; a few days later we gave him work as a machinist's helper. 
Q. At a considerably less remuneration ?~A. Yes, sir. 
Q. Were you dismissing or relieving machine men at that time?-A. No, 'sir, w•• l:ad been advertising for machine men at that time in the Toronto and in the Stratford • pi.pers. 
Q. Those eleven engineers you relieved on Montlay could they have gone into th>J 

machine shops if they had desired it ?-A. They could have a short time ago; I offeroo ah of them an opportunity of going into the machine shop if they cared to do so, but at that time they did not care to do so, and later when it became necessary to redue" the force, we could not employ additional men; we had our shop in every capacity full. 
Œhese men will be given an opportunity, however the first vacancy, if they care to go ir. the machine shop. 

Q. There are no vacancies at the presènt time ?-A. No. 
Q. What is the usual salary for engineers ?-A. About 3 to 3½ cents a mile, accord· ing to the class of service. 
Q. How much would that be a day on the average ?-A. Foir the mon th, men tha': have regular runs·make in the neighbourhood of $100, and some times a little more. 
Q. So that the machinists <i:o not get near as much as engineers ?-A. No, sir. 
Q. You always lived in the States?-A. Yes. 
Q. And you are an American citizen ?-A. Yes, sir, I presume so; I had been fiv':l rr.onths away from there. 
Q. Y ou have not taken the oath of allegiance in Canada yet ?-A. No. 
Q. Who was your predecessor in St. Thomas ?-A. W e did not have any one ir1. 

that capacity. 
Q. There was no one in that capacity when you were appointed?-A. No, sir. 
Q. Who had been acting ?-A. There was no one acting in that capacity. Q. Not at that time ?-A. Not previous to that; Mr. Austin, I believe, had acted 

in that capacity at one tune in W alkerville, and Mr. Royce superseded Mr. Austin. 
Q. Where is Mr. Royce?-A. He is working for the Manistee Iron Company in Manistee, Michigan. 
Q. I suppose there a~e Canadians who could fill the position of master mechanic? -A. I should hope so. 
Q. Mr. Bartlett was fo the service, was he not, when you came?-A. No, sir. 
Q. Did you know him?-A. No, sir, I did not know Mr. Bartlett. 
Q. Who woulà know anything about Mr. Bartlett ?-A. Sorne of the men who have bE-en employed on the Buffalo division prior to the time I came here, I did not kno\\" Mr. Bartlett at all. There are a number of men here, however, that have been em­ployed under Mr. Bartlett, I presume. 
Q. You do not know him?-A. No, sir. 
Q. Is there a Mr. KnechteH-A. Not to my knowledge. 
Q. I thought you were acquainted with Mr. Bartlett?-A. No, sir, I never met 

him. 
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Q. L:1 there any foreman here now in your department who would know him î-A. 

I presume Mr. Austin would. Mr. Austin was here at that time. 

Q. He is at Walkerville nowî~A. Yes, sir. Possibly there are others who wouli 

know Mr. Bartlett; I do not know. 
Q. Mr. Hunker is under you?-A. No, sir, Mr. Hunker is under the store depart· 

ment, which cornes under Mr. W. C. Atherton, Detroit; that is a different department 

from ours. 
Q. He has charge of the men in the store <iepartment ?-A. Yes. 
Q. He is in Detroitî-A. Yes. 
Q. Who has charge of the store department in St. Thomas !-A. Mr. Hunker. 

Q. Is there any record of Mr. Bartlett being in charge here as assistant master 

mechanici-A. No, there is no record of him being assistant m!lJSter mechanic to mv 
knowledge; he was in charge as general foreman. 

Q. That is the position Mr. Groening occupies ?-A. Mr. Groening is now occupy-

ing the position of general foreman. 
Q. Who occupied it immediately before Mr. Groening?-A. Mr. Stafford. 

Q. :Who before Mr. Stafford ?-A. Mr. Royce. 
Q. And who before Mr. Royce?-A. I guess before Mr. Royce, Mr. Bartlett; Mr. 

Royce was here prior to the time I came here. 
Q. He was not here very long ?-A. I think five or six roonths. 

Q. How long was Mr. Stafford here ?-A. Mr. Stafford camç here J anuary 8th 

and left March the 21st. 
Q. He is over at Grand Rapids ?-A. Y es. 
Q. Was he on the Missouri Pacifie or did hè corne from there?-A. I do not know, 

he,worked at one time on the Missouri Pacifie, but I do not think he was there prior to 

the ti'me he came here; I am not prepared to say as to that. There is one point I would 

like to touch upon, that is in figuring up the expense and so forth, the increase in ex!­

pense relative to why this new administration were able to put the power in condition 

where the old were not, there is one very important point that you failed to touch upon, 

that was the fact that at that time when the pay-rolls were less than they are now, 

wheri. they had less machinery in W alkerville and the facilities• were not as good to 

keep the power in condition, this work was being done for them in our shops in Saginaw 

the engines were being sent here from Saginaw, and the engines were being rebuilt at 

Saginaw and being sent here. That position does not exist at the present time, the 

Buffalo division is self-maintaining. Then in regard to the new engines sent here to 

increase the power, and increase expense on account of new engines. coming here, we 

turned over to the other division engine for engine that came here, andin addition to 

that turned over a few more than we got, so that we will have quite a credit account 

there. 
Q. But the engines that were here in operation were inferior engines at the time 

you took charge '?-A. They were inferior engines at the time we took charge. 

Q. And these had corne from Saginaw ?-A. Sorne of them had corne from Sag­

inaw, a number of them had corne from there. 
Q. And was it necessary to return them there in order to get repairs?-A. No, 

they were not returned there for repaira, but some were in bad condition, and engines 

in better ,condition were sent here, and loaned to the Buffalo division until such times 

as the Buffalo division got into the condition to do the work, and then they were re­

turned to Saginaw. 
Q. W ere those engines much lighter than the engines you have obtained since ?­

A. Not any, they are about the same weight, there is a little difference in the cylinder, 

one is 20 x 26, and the other is 19½ x 28, the same rating. 
Q. How many engines were there in operation when you took charge ?-A. I have 

not the list of engines that were in operation when I took charge. The engines I refer 

to were four I loaned the Buffalo division from Saginaw, and after- we got our power 

in position to do the work we returned those to Saginaw, and in addition to that we have 

returned four other engines. 
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Q. Did you put them in good order before you returned them ?-A. Sorne of them were; some of them were right out of the St. Thomas shops, and had been in as good condition as when they came tliere. 
Q. I suppose you say your power is in a better condition than when you came?­A. No, sir; I would let the service show that. 
Q. Would not you say it was?-A. Yes, if I was called upon for a statement, I would certainly say it wa·s, and the service substantiates the statement I mak:e. Q. Undoubtedly so, because your power is greaterî-A. Yes. Q. And naturally, the service would be better with greater powerî-A. Yes. 

AMY McLEAN, sworn, examined: 

By the Oommissioner: 
Q. You live at Ridgetown?-A. Yes. 
Q. How long have you been living there ?-A. Seventeen years. Q. You are a stenographer, I believe, by profession ?-A. Y es, sir. Q. Engaged on the Père Marquette for some time?-A. Yes, I was. Q. When were you :first employed there ?-A. February, 1903. 
Q. Where?-A. At Ridgetown. 
Q. And worked there ?-A. In Mr. Cameron\; office. 
Q. He was the trainmasted-A. Yes, sir. 
Q. Where did you go from there ?-A. I went up to W alkerville, last February, 1904. 
Q. In whose department there?-A. Mr. Woollatt's. 
Q. He was the general manager or superintendent ?-A. He was superintendent. Q. Where next did you corne or go to ?-A. We came to the office, and went down here to St. Thomas on N ovember 28. 
Q. The offices were removed from W alkerville to St. Thomas, and you came along? -A. Yes. 
Q. Who took charge here, in St. Thomas, who was the superintendent ?-A. Mr. Pyeatt came on December 1. 
Q. You acted as stenographer for him ?--A. For one day. 
Q. Then what took place ?-A. W ell, we stopped the next day at noon. Q. What caused you to stop so suddenly?-A. We had an intimation that Mr. Pyeatt was not a bit satis:fied with our work. 
Q. He had not very much of a chance, had he, to get dissatis:fied ?-A. I do not think so myself. 
Q. Who told you he was dissatis:fied ?-A. I came across a letter written to Mr. Trump. 
Q. From whom ?-A. From l\îr. Pyeatt. 
Q. What did that state?-A. It stated that neither of us was capable to do the work, and that he wanted a man stenographer. 
Q. I suppose he had a right to form that opinion ?-A. Oh, certainly. Q. But it intimated to you that you were not quali:fied for the work Mr. Pyeatt wanted ?-A. Seemed to me that way. 
Q. And in consequence of that you stopped work the next day?-A. Yes, sir. Q. And went home?-A. Yes, I went home the next day-no, I went home the Monday following. 
Q. Did you not even give them notice you were going ?-A. Yes, sir. Q. To whom did you give notice?-A. We left a note; we waited for Mr. Fore­man. 
Q. But Mr. Foreman did not turn up ?-A. He was very busy, and it was qui te late, so we thought we had better go home. 
Q. What salary were you receiving?-A. Thirty-:five dollars a month. 
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Q. And you had to pay your own expenses, your boar,H-A. Yes, sir. 

Q. You have not been employed sinceî-A. No. 

Q. They have not sent for you since thenî-A. No. 

Q. Could get along without you ?-A. Apparently. 
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Q. Have you been desirous of getting work since then ?-A. Of course, I would 

take a position, if I got one. 
Q. Have you been trying to get a position î-A. I have looked about a little bit. 

Q. You have not got one yet?-A. No. 
Q. Possibly Mr. Pyeatt might give you a better position now, if you returned; 

~~~~~~~~ 
. 

Q. You do not feel like asking him, after writing that letter?-A. I do not know. 

Q. How many were in the office at that time ?-A. Miss Steel and myself, and 

Mr. Foreman and Mr. Cole. 
Q. Mr. Foreman is the only man left there that was there at that time?-A. Yes. 

Q. What was Miss Steel getting?-A. Twenty-fi.ve dollars a month. 

Q. Was she a stenographer, as welH-A. Yes. 

Q. Where did you learn the profession of stenography ?-A. In Ridgetown. 

Q. Did Mr. Cameron or Mr. Woollatt complain of your inefficiency?-A. I never · 

heard; Mr. Woollatt always expressed himself as being satisfied. 

Q. And Mr. Cameron the same way ?-A. Yes, I think so. 

Q. There were no complaints against your work ?-A. No, none that I ever heard. 

Q. There is a young lady there in t.he office, did you know that ?-A. I suppos9 

they would have to have somebody. 

EDNA STEEL, sworn, examined: 

By the ·commissioner: 

Q. When did you enter the service of the Père Marquette ?-A. August the 9th, 

1904. 
Q. Where ?-A. W alkerviile. 
Q. In whose department ?-A. In the superintendent's office. 

Q. What were your duties there 1-A. Just stellé)grapher work. 

Q. Typewriting too?-A. Yes. 
Q. Did Miss McLean do typewriting as well ?-A. Yes. 

Q. Typewriting and stenography go togethed-A. Y es. 

Q. You were junior to Miss McLMn?-A. Yes. 

Q. You moveâ down to St. Thomas about the 28th Novembed-A. Yes, sir. 

Q. Receiving $25 a month ?-A; Yes, sir. 
Q. Then when did you put in your resignation ?-A. The same day Miss McLea11 

did. 
Q. That was on the 2nd Deceniber?-A. Yes, sir, at noon. 

Q. You both struck, as it were; it was in consequence of that unfortunate letter 

that you saw?-A. Yes, sir. 
Q. That caused your feelings to rise ?--A. Yes, sir. 

Q. What was the expression you usP<l. when you saw that letter ?-A. I do not know 

that I used any particularly. 
Q. I gue,:;s you used something, do yoÙ remembed-A. No, I do not; I guess likely 

I said I would stop. 
Q. Have you been employeq. since ?-A. I do some work for my father at home. 

Q. And you do not get $25 a month for that?-A. No. 

Q. Are you looking for fuJ.'ther service ?-A. No. 

Q. Not necessary, in your case ?-A. :No; I guess not. 

Q. Were there any complaints made against your work in W alkPl"ville ?-A. Not 

that I know of. 
Q. Mr. Pyeatt oid not speak harshly to you when you came?-A. No, sir. 
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Q. Did not complain to your face you were inefficient î-A. No, sir, only the letter. Q. The letter spoke louder than words, and his looks too î-(N o answer). 

WERlTER O. GR0ENING, swom, examined: 
By the Oommissioner: 

Q. What is your position m the Pèr., .Ma.rquette, Bt. Tho!Ilas î-A. General for<>• man of the shops. , 
Q. Under Mr. McManamyî-A. Yes. 
Q. How long have you occupied that positior, ?-A. In St. Thomas î Q. Y es î-A. Sin ce the 18th March, last. 
Q. Where had you been employed previously?-A. In Detroit. Q. In the shops there ?-A. At the round-bouse. Q. In Detroit ?-A. Yes. 
Q. Of the Père Marquette ?-A. Y es. 
Q. How long had you been employed there ?-About six weeks. Q. Where did you corne from to there?-A. From Saginaw. Q. In the shops there?-A. 'Yes, sir. -
Q. How long were you in the shops there ?-A. On the 20th June, 1886. Q. That is almost'19 years now?-A. Yes. 
Q. What position did you occupy there ?-A. Assistant general foreman. Q. Under whom ?-A. Essick. 
Q. He is the general foreman?-A. Yes, sir. 
Q. Who was the master mechanic there--there were two or three during that timei -A. Mr. Bowden was master mechanic when I left there. Q. Mr. Christie had been master mechanic?-A. Yes. Q. What was Mr. Kellogg's position ?-A. General master mechanic. Q. For the wliole system?-A. Yes, sir. 
Q. What salary were you receiving there ?-A. $80 a mon th. Q. ÂnÔ' at ])~troit the sameî-A. No, received $100 there. Q. How many weeks were you there ?-A. Either :five or six weeks. Q. You only received that for that timeî-A. Yes, sir. Q. Previous to that you had been receiving $80 at Saginaw?-A. Yes. Q. How did you corne to St. Thomas î-A. There was a position open, better pay. Q. Who told you about it ?-A. Mr. Kellogg. 
Q. Mr. Kellogg at Grand Rapi<lsî-A. Yes, sir. 
Q. Did he write to you or did you see him personallyî-A. I saw him personally. Q. Where ?-A. At Detroit. 
Q. He came to see you there ?-A. Yes, sir. 
Q. What did he offer you ?-A. He made no offer at all; he told me there was an opening here for advancement and :ke wanted to transfer me from Detroit to St. Thomas. 
Q. At what salary î-A. There was nothing stated about salary at that time. Q. Did you write to St. Thomas then ?-A. No, sir, I came to St. Thomas. Q. You came according to instructions ?-A. Y es, sir. Q. Who gave you transportation ?-A. Mr. Kellogg. Q. When was this?-A. 17th March. 
Q. Y ou received instructions from Mr. Kellogg and transportation, and started the same dayî-A. Yes, sir. 
Q. Have you brought your family since ?-A. I t!iink they will be here to-night, the more sorrow. 
Q. You are getting transportation tor theml-A. Yes, sir. Q. What salary are you getting here ?-A. $110. 
Q. What are your duties here ?-A. To superintend the shops. Q. Different from the position you occupied in Saginaw?-A. Â little more auiliority, yes, sir. 
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Q. Do you employ men under you ?-A. Y es, sir. 
Q. You have that authority just the same as Mr Shoemaker had?-A. Yes, sir. 
Q. He has charge of the boiler men ?-A. Y es, sir. 
Q. Have you been employing men latelyî-A. I have. 
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. Q. Oan you give me the naines of an.y men you employed ?-A. The applications 
are all in the Master Mechanic's office. 

Q. I see they were all sent back to Mr. Kellogg?-A. That is the headquarters. 
Q. We only found a few here; what men are they that you employ?-A. Machin-

iste, helpers, laborers. 
Q. Did you employ Tullerî-A. No, sir, he was here before I came . 
Q. Wlhat date did you come î-A. 18th March. 
Q; When was he here î-A. I could not say, Tuller was off sick when I came here. 
Q. I see Stafford employed him on the 11th March; did you employ McMillan î-

A. I did. 
Q. You knew him over in Saginaw î-A. I did. 
Q. A good manî-A. A good man. 
Q. Did you employ Mclntyre î-A. Y es. 
Q. Where did ne corne from î-A. From Saginaw. 
Q. You knew him tooî-A. Yes, sir. 
Q. Any other Saginaw menî-A. Not that I know of. 
Q. Are these the only two men î-A. That is all I know. Mr. Hales was working 

here when I came here. 
Q. He is an old Saginaw manî-A. Yes. 
Q. Any other Saginaw men besides that quartet î-A. Mr. Glover. 
Q. What position does he occupyî-A. Machinist. 
Q. When was he ·employed î-A. I could not say, he has been over a year or so. 
Q. He was before youî-=-A. Yes. 
Q. I had reference more particularly since you came here?-A. That is the only 

two I have employed. 
Q. The only two you knew over in Saginaw ?-A. Y es. 
Q. Did you write for them to come?-A. No, sir. 
Q. To any of their friends?-A. No, sir. 
Q. Did they write to youî-A. No, sir.· 
Q. Neither of them ?-A. No, sir. 
Q. How did they co'me here ?-A. I do not know how they came here, they came 

here looking for a job I suppose. 
Q. They knew you were hereî-A. Yes. · 
Q. A good sort of man to work. under ?-A. Yes, that is what they came for, or 

else they would not have corne. 
Q. Did you do anything to invite them over ?-A. No, sir. 
Q. Not even your reputation, that would invite them, would it notî-A. They 

came of their own · free will. 
Q. Whose position did Mr. Mclntyre take î-A. I cannot remembêr; I do not 

think he took anybody's position. 
Q. W as not there any position open for him before he came ?-A. There was a 

vacancy on the road at the time he came. 
Q. For how long before he came, a week ?-A. Y es, more than a week, a little 

over a week. 
Q. Did he know about itî-A .. No. 
Q. Are you sure he did not î-A. I know he did not. 
Q. Why?-A. How should he know. 
Q. Did not anybody know who had anything to do with the shops ?-A. 'He did not 

know of this vacancy. 
Q. You say that assuredly; why do you say thatî Did all the other men know 

there was a vacancy?-A. Yes, sir, in one way; sometimes we replace men, anà' other 
times we do not. 
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Q. Swigart was the man who~ he replaced; where did he go to ?-A. I could not 
tell you; I think the last place he went to was Grand Rapids, the last I heard of him. 

Q. When did he leave ?-A. I could not tell you. 
Q. Two weeks before Mr. Mclntyre came ?-A. · From the shops? 
Q. Yes?-A. About in that neighbourhood-no, it was not; it was about a week,_ 

I should judge. 
Q. And then Mclntyre came, and you put him in Swigart's place?-A. In order 

to :fill up the blank. 
Q. You gave him the same wageî-A. Yes. 
Q. Are the wages higher here than they are in Saginaw î-A. They are less at 

present. 
Q. How much are they at Saginaw î-A. They are paying 28 cents an hour, and 

they are only paying 26 cents here. 
Q. Is that what Mclntyre was getting over in Saginaw, 28 cents ?-A. I won't 

say for sure what Mclntyre was getting in Saginaw. 
Q. How much was McMillan getting in Saginaw ?-A. He was making, $2.47, at 

the rate of 27 cents an hour. 
Q. And he got $2.85 when he came here, so that is an increase here ?-A. Yes. 

that is the schedule on this side of the river for tool-makers. 
Q. So that they are improving their condition by coming to St. Thomas î-A. Yes. 
Q. Naturally, that is what they corne for?-A. That is what I came for. 
Q. And to what extent have you improved your condition, $10 a month onlyî­

A. Yes. 
Q. You always lived in the States before coming here?-A. Yes, sir. 
Q. An American citizen î-A. Yes, sir. 

WALTER H. COLE, sworn, examined: 

By the Oommission~r: 
Q. Are you employed in the Père Marquette railway in St. Thomas ?-A. I am a 

brakeman on a passenger train. 
Q. Running where ?-A. Between W alkerville and London. 
Q. How long have you been brakeman ?-A. Since February 28. 
Q. What position did yoÙ occupy before that ?-A. Clerk in Mr. Pyeatt's office. 
Q. You were with the young ladies we had here?-A. Yes, sir. 
Q. Did you leave with them ?-A. Nb, sir, I remained on. 
Q. You had no cause to leave?-A. No, sir. 
Q. Do you remember their leaving?-A. Yes, sir. 
Q. Did they assign any reason to you for leaving?-A. Only they thought their 

services were not being satisfactory. and there was some one going to take their place. 
Q. Did they agree with Mr. Pyeatt?-A. I do not think they had any consul­

tation. 
Q. They came to the same conclusion: he thought they were not l'latisfactory, and 

they evidently thought they were not satisfactory to Mr. Pyeatt. Had any charges 
been made against them ?-A. N othing particulary that I know of. 

Q. Anything that was not particular?-A. No, sir. 
Q. Nothing general?-A. No, sir. 
Q. What were your duties there ?-A. I entered up correspondence, and I did some 

typewriting once in a while, and made out the vouchers. 
Q. Regular office world-A. I was clerk. 
Q. Yoù are getting bigger now, but at that time you were office boy; what saiary 

were you getting then ?-A. When I came to St. Thomas, I was increased from $45 to 
$50 a month. 

Q. What s~lary were you getting then ?-A. Fifty dollars a month in Mr. Pyeatt's 
office. 
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Q. When did you leave the office ?-A: February 27 or 28. 
1 Q. What was the difficulty with you, were the rooms too small for you ?-A. They 

were not very large; I had my home in W alkerville, and under the circumstances I 

was not able to leave at the present time, and I thought I would take something that 
would take me home as often as possible, and I asked to be changed to the train ser­
vice, if possible. 

Q. When were you changed ?-A. On February 28, I think it was, in the train 
service. 

Q. At an increased salary?-A. I am working by the hour and day now, and if 
I do not work, I do not get any pay . 

Q. How much a day do you get now ?-A. One day, make $1.80, and the next day 
about $2.70. 

Q. Are you working every day?-A. Every day but Sunday. 
Q. So that you have improved your position financially?-A. I have, to a certain 

extent. 
Q. Harder work, too ?-A. Yes, sir. 
Q. Greater risk?-A. Yes, sir. 

WILLIAM L. HuNKER, sworn, examined: 

By the Commissioner: 

Q. What is your position ?-A. Storekeeper. 
Q. In St. Thomas, for the Père Marquette?-A. Yes, for the Buffalo division. 
Q. How long have you acted as storekeeper ?-A. Since December 27, 1904. 
Q. What position did you occupy previous to that ?-A. I was stock clerk at the 

Shawanee store, at Rock Island. 
Q. Where ?-A. Oklahoma. 
Q. How did you corne east ?-A. I wanted to get closer to home. 
Q. Where is your home?-A. Elkhart, Indiana. 
Q. Are you closer to home here?-A. About 700 miles closer. 
Q. How many hundreà' miles is it from,here to Elkhart, Indiana ?-A. About 300-
Q. What were you receiving as sahiry at Oklahoma ?-A . .$75 a mon th. 
Q. What are you receiving in St. Thomas ?-A. $70 a month. 
Q. So that you are $5 worse o:fH-A. Yes. 
Q. But nearer home would make the difference?-A. Yes, sir. 
Q. You are not a married man ?-A. :t-To, sir, no prospect. 
Q. Where were you employed on the Père Marq_uette?-A. The letter I got askin& 

me to corne to the road o:ffered me the position of storekeeper at Muskegan, Michigan. 
Q. Where was that letter sent from?-A. From Mr. Atherton's office; he was then 

f,t Saginaw, Michigan. 
IJ. He was superintendent ?-A. General storekeeper at Saginaw. 
Q. He wrote to you from Saginaw?-A. Yes, sir. 
Q. To Oklahoma ?-A. Yes, sir. 
Q. Did you know him ?--A. I did not know the man personally. 
Q. How did he corne to write to you ?-A. I had :filed an application with him 

some time befure for a position. 
Q. He told you to corne where ?-A. The letter I got from him told me to report to 

room 10 Depot Building at Saginaw,' :Michigan. The first letter he wrote offered me 
a position as storekeeper at :Muskegan. 

Q. That is still nearer home?-A. Yes, sir. 
Q. When you got to him what then ?-A. I reached his office nine o'clock 27th 

December, 1904. 
Q. A couple of ùays after Christmas ?-A. Yes, sir, I was at home at Christmas, 

and it took me to the next day to get up to Saginaw. 
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Q. What was the result of your going ië, him on the 27th ?-A. Mr. Atherton was 

not there, he was at W alkerville that day, and the man in charge, Mr. Minot, 1111i-l 
he had instructions to send me to W alkerville, and I went down to W alkerville. 

Q. He gave you transportation ?-A. Yes. 
Q. Did he give you transportation from Oklahoma ?-A. No, I had transportation 

:from the Rock Island from Oklahoma to Chicago. 
Q. And you paid your way after that ?-A. I paid my way to Elkhart. 
Q. Railway men never pay their way ?-A. I certainly did that time. 
Q. You remember thatî-A. Yes. 
Q. You got transportation from Saginaw to Walkerville?-A. Yes, sir. 
Q. What wage had he offered you ?~A. $65 a month at Muskegan, Michigan. 
Q. He could not give you that position ?-A. After I got to Saginaw, ajter he ha] 

offered me that, the storekeeper on this side skipped out and left him, so he had a man 
he could put in at Muskegan, and he sènt me over to Walkerville. 

Q. At $70 a month?-A. Yes. 
Q. Mr. Minot offered you $70?-A. Mr. Minot never said anythip.g about what the 

salary would be. 
Q. Who o:ffered you the salary ?-A. He never said anything about what it was 

until I sa,v in the pay-rolls what it was going to be. 
Q. You were surprised in gettin~ $5 more than you expected?-A. Yes, sir. 
Q. You would not object to those surprises occurring frequent,y ?-A. No, sir, 

right along every month. 
Q. In W alkerville you took charge ?-A. Yes, sir. 
Q. On the 28th December ?-A. I got down there about 4.30 of the 27th, and I 

worked the rest of the afternoon and that evening. 
Q. You are the kind of men railway companies are after; did you meet Mr. Ath-

erton there ?-A. Y es, sir. 
Q. He told you what to do?-A. Yes, sir. 
Q. And not to do like the other man ?-A. No, I have not done it yet either. 
Q. You were born where ?-A. In Michigan. 
Q. I suppose you have travelled over every state in the United States since then ~ 

-A. No. I wish I had. 
Q. You have never been out of the States since · you were born until now ?-A. 

Until I came here in December last. 
Q. You are an American citizen?-A. Yes, sir. 
Q. What are your duties as storekeeper ?-A. I have charge of all the supplies 

that are used on the division outside of some of the large items that are used by the, 
engineering ô.epartmen t. 

Q. Are there any persons under you ?-A. Y es, sir. 
Q. Who ?-A. Mr. Bernard, and W. A. Bedin are my clerks, and John O'Lone 

and Harry Cassell work in the store. 
Q. Are these all Canadians ?-A. The two clerks are Canadians, and Harry Ca~­

sell was born in England, and John O'Lone in Ireland. 
Q. They a~ almœt as good as Canadians ?-A. Possibly. 
Q. You are the only American, I suppose ?-A. Yes, sir. 

CommÏS'sion adjourned at 1 P.M. to 2 P.M. 

Commission resumed at 2 P.M. 

AUSTIN J. DAWDY, sworn, examined: 

By the Commissioner: 
Q. You are a brakeman on the Père Marquette railway?-A. Yes, sir . 

. Q. When did you corne to St. Thomas ?-A. In November, 1904. 
Q. Where from ?-A. Buffalo. 
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Q. What road were you on there ?-A. On the Erie. 

Q. How long had you been there?-A. Between eleven and twelve years. 

Q. When did you leave the Erie road ?-A. I quit there on December 29. 
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Q. You came here in Novembed-A. That was the first time I was in; I came 

here and started work on J anuary 2. 
Q. What did you corne here in November for?-A. Looking for a job. 

Q. You were still connected with the Erie at that time?-A. Yes, sir. 

Q. Why was it necessary to corne here ?-A. Well, it was a new road, and I 

thought I would try and better myself. 
Q. Better your position ?-A. Y es, sir. 
Q. What were you getting on the Erie ?-A. It just depends upon what kind of 

run you have; some runs pay more than another. 

Q. What was your average ?-A. Two dollars and twenty cents a day was the 

job I was on. 
Q. Was that the average?-A. That is what they paid on pick-ups. 

Q. Who was it you saw here in Nove:mbed-A. I saw Mr. Smith; the train­

master was not here; I stayed .bere three days, and I could not see the trainmaster-he 

was sick or out of town-and I came back again. 
Q. You saw.Mr. Smith?-A, Yes. 
Q. Was he the clerk in the trainIIUlster's office?-A. Yes, and he said he did not 

know when the trainmaster would be back, and I stayed here three or four days, and 

I came back again. 
Q. And you returned· in January?-A. The latter part of December; I Wf:nt to 

work on J anuary 2. 
Q. At what wage ?-A. They pay so much a mile. 

Q. Three cents a mile?-A. They do not get hardly that; it just depends, some 

runs pay more than others; the west end pays a little more than the east end, and it 

depends on which end you have to work. 
Q. You have not your choice ?-A. No, you go where you are sent. 

Q. Are the wages greater than you had been obtaining on the Erie?-A. No, sir. 

Q. Not as good?-A. No, sir. 
Q. You have not bettered your position yet?-A. No, sir. 

Q. You are hoping for better days?-A. Yes. 
Q. Your wife and family live in Buffalo?-A. No, they are here now. 

Q. They were living in Buffalo at the time ?..:...A. Yes. 

Q. Did yoù write to any one over here about your coming hére?-A. No, sir, I 

came here myself. 
Q. Without any invitation ?-A. No invitation whatever. 

Q. No hobo put it into your mind?-A. No, sir. 
Q. You are an Amerioon citizen'I-A. Yes, sir. 
Q. Your people live in Hamilton, your father and mother?-A. My mother is 

dead, 
Q. Your father lives in Hamilton, Ontario'I-A. Yes, sir. 

Q. Has he always lived there?-A. No, sir, he moved there when I was about six 

years old. 

GEORGE PENNY, sworn, examined: 

By the Oommissioner: 
Q. What position do you occupy on the Père Marquette in St. Thomas ?-A. 

Brakeman. 
Q. Whén did you corne to St. Thomas ?-A. I hired from Walkerville first; I 

started on the road September 20. 
Q. Where were you living at the time you hired with the Père Marquett~ ~ --A I 

was boarding in Windsor. 
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Q. Where were you working?-A. I had been previously working in Detroit. 
Q. With the Farrand Organ Company?-A. No, sir, the Cadillac Cabin Company. 
Q. Had you been with the Farrand Organ Company before thatî-A. No, sir, 

just nine month:s before. 
Q. For nine months?-A. Yes. 
Q. You went to the Cadillac Cabin Company ?-A. Y es, sir. 
Q. You were engaged with them up to September, 1904 ?-A. Yes, that is about 

the time. 
Q. While you were engaged by them you made application to be appointed 

hrakeman on the Père Marquette?-A. Yes, sir. · 
Q. Whom <iid you apply to for the position ?-A. The trainmaster. 
Q. Where ?-A. From Windsor. 
Q. Was the trainmaster at Windsor?-A. No, sir, St. Thomas. 
Q. Who was the trainmaster ?-A. Mr. Cameron. 
Q. Did you apply at the Detroit offices ?-A. No, sir. 
Q. Did not know the Detroit offices ?-A. No. 
Q. Sure?-A. Yes, sir. 
Q. Do you know Mr. Babbitt in the Detroit office?-A. No, sir. 
Q. Did you get any one to write to the Company in Detroit on your behalf ?-A. 

No one at all. 
Q. The Farrand Organ Company wrote ?-A. No, sir. 
Q. Do you know the signatm~ of the Superintendent of that company?-A. I 

-could not say. . 
Q. Do you think that is his signature to that letter ?-A. I could not swear to his 

signature at all. 
Q. How did they corne to write on the 9th September to the Père Marquette at 

Detroit: 'Mr. George Penney has worked for us as cabinet maker for the past six or 
eight months. I have found him a reliable and good worker '-did you ask him for 
any such recommendation ?-A. I asked the Farrand Organ Company when I left 
their service for a recommendation, but it was not for the interests of the railroad, it 
was for my own use, wherever I went to. 

Q. You gave this to Mr. Babbitt ?-A. No, sir; when they asked me for my record 
I sent that in to the Père Marquette. 

Q. To whom did you send it ?-A. I sent it to the trainmaster. 
Q. You also sent other certificates ?-A. Y es, sent the C.P .R. 
Q. When was it you were employed, about the 23rd September, 1904?-A. Yes, sir. 
Q. You have been working ever since?-A. Yes, sir. 
Q. Y ou were born in En.gland ?-A. Y es, sir. 
Q. When. did you become an American citizen?-A. On the 17th September. 
Q. Last year?-A. Yes, sir. 
Q. I see you took some pride in putting down. your n.ationality as an America:w. 

<iitizen, you were just full of it at that time; did you thin.k that was goin.g to assist you 
in getting on the Père Marquette ?-A. Not at° all. 

Q. You had been. working in Detroit up to that time?-A. Yes·. 
Q. And that was the reason you became an American citizen ?-A. Y es, sir. 
Q. How many years had you been workin.g in Detroit?-A. About 18 months, I 

think. 
Q. Is that all?-A. Yes. 
Q. Where were you before that ?-A. On the C P. R. for six years. 
MR. CoBURN.-That letter is not addressed to the company? 
THE CoMMISSIONER-No; it is initialled by Mr. Babbitt. 
MR. CoBURN.-It is to whom it may con.cern. 
THE CoMMISSIONER-Yes. 
MR. ÜOBURN-Mr. Babbitt is a Michigan Central officer here. 
MR. PYEATT.-I think there was a clerk in Detroit employed, but I do not know 

:any one by the name of Babbitt. 
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ANGUS R. MclNTYRE, sworn, examined: 

By the Commissioner: 
Q. You are a pipe-fitter?-A. Yes, sir. 
Q. In the shops at St. Thomas of the Père Marquette ?-A. Yes, sir. 
Q. You came from Saginaw to here?-A. Yes, sir. 
Q. April of this yead-A. Yes,sir. 
Q. Do your family reside still in Saginaw ?-A. Y es, sir. 
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Q. How long were you living there ?-A. I lived there my whole lifetime. I was 

employed outside the city by a Saginaw concern, but that was my home. 
Q. How many years were you on ,fae railway there ?-A. I was nearly seven years. 

Q. You are a married man with a family?-A. Yes, sir. 
Q. You knew Mr. Groening there?-A. Yes, sir. , 
Q. Did you work under him?-A. Yes, sir. 
Q. Did you know Mr. Frank Swigart?-A. No, sir. 
Q. Who was it you knew in St. Thomas besides Mr. Groening?-A. I was not ac-

quainted with anybody in St. Thomas. · 
Q. Did Mr. Essick speak to you about St. Thomas ?-A. No, sir. 
Q. Who spoke to you about St. Thomas ?-A. No one. 
Q. How did you corne to remove here?-A. I was dissatis:fied with my position in 

Saginaw, and being Mr. Groening was a friend of mine I thought possibly there might 
be an opportunity for me to get work here, anà' I came looking for work. 

Q. Did you get transportation?-A. Yes, sir. · 
Q. From whom?-A. An order from Mr. Essick to Mr. Bowden. 
Q. Mr, Bowden is the master mechanic ?-A. Yes, sir. 
Q. At Saginaw?-A. Yes. It is customary after being in the service a number of 

years, and leaving everything satisfactory, for them to give you transp<1rtation which­
ever way you wish to go. 

Q. Did you know there was a vacancy at that time?-A. No, sir. 
Q. Did not hear about that ?-A. No, sir. 
Q. When did you arrive '.Î.1ere?-A. The night of the sixth. 
Q. When did you see Mr. Groening?-A. I saw Mr. Groening the forenoon of the 

seventh. 
Q. The next morning?-A. Yes, sir. 
Q. When- were you taken on ?-A. I started to work Saturday. 
Q. What were you receiving over at Saginaw ?-A. 24 cents. 
Q. And here 26 cents?-A. Yes. 
Q. So that you have bettered your position ?-A. Yes, sir. 
Q. To what place did you ask for transportation ?-A. To St. Thomas. 
Q. Did you know anything at all about a vacancy here?-A. No, sir. 
Q. No one spoke to you about it?-A. No, sir. 
Q. Did you hear they were employing men 'nere?-A. No, sir. 
Q. How did you corne when you did not know 'they were employing ment-A. I 

relied on my abilities as a mechanic, and thinking possibly Mr. Groening being a 

friend of mine that if there was any opening I rnight be able to get something. 
Q. You knew Mr. Groening was here and had charge of the worksî-A. Ye•, I 

knew he was here, and what 'nis position was I was not sure. 
Q. You knew it would be a good position he would occupy'?-A. Yes, I presum0 

he would not leave Saginaw unless he got something better. 
Q. That is the reason you left Saginaw?-A. I left there with the expectation of 

bettering mysel:f if possible. 
Q. You were on the same systemî-A. Yes, sir. 
Q. Did they transfer you here?-A. No, sir. 
Q. Who was it you spoke to about coming to St. Thomas wnile you were at Sa~i­

naw ?-A. I never spoke to any one until the day J quit there. 
Q. The day you quit, whom did you speak Lo about it ?-A. I just Sj)c,kc to the 

foreman of the pit-side, Mr. Rick; told him I was through there that night, that was 
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an hour before quitting time, and I could not see none of fhE>m untiJ Monday after­
noon I went foere. I was rather undecided whic."i-1 way T wa~ tr, go. I had been wor.lt­
ing for a concern there at Saginaw before, an:l 1 wcnt up there and I saw them, and 
they o:ffered me a position, and it was travelling on the rond all the while, and I did 
not bother, and thought I would look for somefüi ng clse. I thought of Mr. Groening, 
and thought there might possibly be some openi.1g :Ïlere, a1d if there was not I would go further. 

Q. You received no letter from Mr. Essick to corne here?-A. No, sir; they were dissatisfied at my leaving there. 
Q. You are an American citizen?-A. Yes. 
Q. Mr. Groening, of course, knew that when he appointed you ?-A. Yes, sir. 
CHARLES WELOH, sworn, examined: 

By the Oommissioner: 
Q. You came from Ohio ?-A. Yes, sir. 
Q. From Fulton Oounty?-A. Yes, sir. 
Q. Where your people still live?-A. Yes. ~ 
Q. Whe:n did you corne here ?-A. In the middle of December. 
Q. What did you do when you came here in December?-A. I went to work for this company. 
Q. Who was it employed you ?-A. Mr. Royce. 
Q. W as he the general foreman of the shops ?-A. He was at W alkerville. 
Q. It was to Walkerville you came?-A. Yes, sir. 
Q. Did any one write to you to apply there, or to go there, or offer you a position? 

-A. No, sir. 
Q. How did you corne to apply ?-·A. I was in Detroit, and I came across. 
Q. niving .in Detroit?-A. No, just came there from Saginaw. 
Q. Were you working at Saginaw?-A. No, sir, I was working north of Bay City. 
Q. On this road?-A. No, sir. 
Q. What were you working at ?-A. For myself. 
Q. In what capacity?-A. Lumbering. 
Q. You came from Bay City to Detroit?-A. Yes, sir. 

him. 

Q. When did you arrive at Detroit ?-A. About the 7th December. 
Q. What induced you to corne to Detroit ?-A. Something to work. 
Q. Any frienô' of yours in Detroit?-A. No, sir. 
Q. Came without any inducements whatever to Detroit?-A. Yes, sir. 
Q. To whom did you apply in Detroit for work ?-A. I did not apply there at all 
Q. Did not apply in DetroiH-A. No, sir. 
Q. Where did you apply for work ?-A. I came acrœs the river to Walkerville. 
Q. Who did you see there ?-A. I saw this company, Mr. Royce, and I hired to 

Q. What wages ?-A. The scale of wages on the road. 
Q. You hired as a brakeman?-A. A :fireman. 
Q. They examined you as to your ability to act as fireman ?-A. Yes. 
Q. Rad you acted as fireman before?-A. Yes. 
Q. Where?-A. On the Grand Trunk. 
Q. Battle Oreek?-A. Yes, sir. 
Q. That is a couple of years before that?-A. Yes, sir. 
Q. Anô' you left them in March, 1902 ?-A. Yes, sir. 
Q. Did not give you high enough wages ?-A. No. 
Q. What were they giving you there ?-A. Different rates. 
Q. So much a mile ?-A. Y es. 
Q. Is that the way firemen are paid ?-A. Yes, by mileage. 
Q. Who is Mr. B. E. Lyons ?-A. School teacher. 
Q. He gives you a very good character as an industrious young man; you wrote 

to him for that?-A. Yes, sir. 
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Q. And have you been in the employment of the company ever since'?-A. Yes, 
sir. 

Q. I hope given satisfaction?-A. Well, as far as I know. 

The CoMMISSIONER-(To Mr. Co.burn).-1 have got all the information I can g~t 

to-day. You can call any witnesses you wish. 

EDWARD F. McCARTHY, called by Mr. Coburn, sworn, examined: 

By Mr. Ooburn: 
Q. You are yard master here at St. Thomas for the Père Marquette'?-A. I am 

general yard master for the Père Marquette at St. Thomas. 
. Q. What are your duties in regard to hiring men'?-A. Nothing but hiring the 

man I think is fit for the job, that is, Canadians. 
Q. What jobs ?-A. Switching, charge of engines. 
Q. It is charged that preference is given to aliens and that Canadians are dis­

charged in order tha t aliens may be hired '?-A. Not in my case. 
Q. Has anything of that sort taken place ?-A. Never taken place to my knowl­

eci'ge, not in my jurisdiction. 
Q. Have you done anything of the sort?-A. I have hired since I have been there 

about six men, and every one of them were Canadians with familias in St. Thomas. 
Q. Have you had applications from men from the other side?-A. Yes, I have 

had two that I lrnow of. 
Q. Did you hire either one of them'?-A. No, sir, I sent them to Mr. Cain; one 

man came from Saginaw, Michigan, worked for the Père Marquette there, and one off 
the Lehigh in the east. The man from the Lehigh was brought to me by some of the 
train men to give him a job and I sent him to Mr. Cain, told Mr. Cain about him, th:it 
he was off the Lehigh, and also this :qi.an from Saginaw off the Père Marquette, and 
Mx. Cain advised me they did not look good to him, and that settleâ' it. I turned 
around and hired William Middleton of the city, and Michael O'Connor of the city. 

Q. You had those places vacant at that time?-A. Yes, sir, I needed men. 
Q. Y ou hàve had po such instructions ?-A. No, sir, w hen I hire a man there ar& 

no questions asked if he suits. 
Q. All you look for is competent help '?-A. lf the man suits me I keep him. 

By the Oommissioner: . _ 

Q. How long have you been yard master ?-A. I have been yard master all winter, 

and general yard master about three months. 
Q. From what time in winter'?-A. I do not know just when I did take charge of 

the yards. 
Q. December or January'?-A. Early in December.. , 
Q. Who appointed you ?-A. I was appointed before Mr. Cain came by Mr. 

Cameron . 
. Q. What had you been doing previously??-A. Switching in the yard. 
Q. For how long?-A. From August the 26th. 
Q. And before the.t ?-A. With the Grand Trunk Company in London. 
Q. You had been there for a number of years ?-A. No, I had been with the Grand 

Trunk twenty-six years previous to five or six years ago, I went away and worked for 

the Grand Trunk in Michigan. 
Q. Who had been yard master previous to your appointment in December·î-A. 

John Gillian was yard mas ter, he took charge of an engine in the yard at his- own 
request, and I took his place in the yard under Mr. Cameron's instructions- as, train 

master. 
Q. What became of John Gillian ?-A. He was working under me. 
Q. Was he yard master at one time?-A. Yes. 
36d-5 



66 REPORT OF ROYAL OOMMISSION 

4-6 EDWARD VII., A. 190ô 

Q. Not master mechanicî-A. No. 
Q. Nor assistantî-A. Yard fo.reman and night switchman. He gave up the 

llight work and took charge of the engine. General yard master Mr. George Hayes 
was appointed conductor on the local, and I was appointed in his place. 

Q. Who appointed George Hayes conductor on the local î-A. Either the Superin-
tendent or Mr. Cain. 

Q. Either Mr. Pyeatt or Mr. Cain î_:_A. Y es. 
Q. When was that î-A. Three months ago. 
Q. Why was that change made î-A. :Mr. Hayes had asked to go out on the road 

and hold his rights. Previous to being yard master he was a conductor, and he wanted 
to get out on the road again a<! a conductor so he told me himself that he was trying to 
get out, and told me if I would go on nights he would get on the road, and I could 
_probably work into his place. 

Q. Which is the better position î-A. Conductor. 
Q. Makes more moneyî-A. Yes, and makes it easier. 
Q. Is it Gillian î-A. Gilling, I think is the way he spells it. 
Q. Then I have another one ?-A. Probably you have reference to the locomotive 

-'foreman. 
Q. Do you know a man named Gillam, who was master mechanic?-A. We had 

a foreman out there named something like that. 
Q. Where, at Walkervilleî-A. St. Thomas. 
Q. Where is he now ?-A. I think he quit to take a locomotive some place, running 

an engine. 
Q. Who would know about him î-A. I do not know. 
Q. In· whose department is he ?-A. I do not know where the man is. 
Q. Is he on the road ?-A. Not to my k:nowledge. 
Q. Not in connection with the Père Marquette at alH-A. Not to my knowledge. 
Q. Where was he when you knew him W-A. He was working around; foreman out 

in the shops. 

am. 

Q. When ?-A. During the winter. 
Q. This last winter?-A. Yes, sir; a man by that name. 
Q. And has he left the service1-A. I cannot say; he is not around there where I 

Q. J. Gillam?-A. I ào not know whether his name is J. Gillam. 
Q. You do not know what has become of him?-A. No, sir. 
Q. What men have you under your charge ?-A. I haTe nine switchmen. 
Q. Where are they emp1oyed-in St. Thomas ?-A. In and about the yards. 
Q. Who employs them ?-A. The switchmen, some of them have been employed 

previous to my going there; the new men I have employed. 
Q. How many new men have you employed ?-A. Probal>ly six; somewhere in that 

neighbourhood; some reins ta ted. 
Q. Can you'give me the names of those you have employed?-A. William Middle­

ton, Michael O'Connor, William Stewart. 
Q. Where is he from ?-A. The city; and Marshall. 
Q. Where is Marshall ?-A. He is on the road working just now.; he is from Lon­

don; he worked on the Canadian Pacifie Railway there, I cannot say how long. 
Q. Who are the other two men ?-A. Armitage in the city here, and there is an-

other one, I do not know who it Ïi; now. 
Q. Where did they corne from ?-A. The city and London. 
Q. Beth of them ?-A. Armitage and this otber man--
Q. There were six you employed ?-A. Yes, I sent a man up to Mr. Cain here the 

other day; he gave him an application to :fill O\lt and he fa waiti•g now to see Mr. Cain. 
Q. Mr. Cain really employs the men î-A. I empl<>w them and set :tnem to w@rk, 

and recommend them to :M:r. Cain. 
Q. What is ;your salaryî-A. $90 a month . 

. I 
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Q, Has it aiways been thati-A. No, sir, it has been $75 all winter till I took the 

day yards, and it has gone to $90. 
Q. That is satisfactory to you î-A. Yes, sir. 
Q. In whose department would Gillam be î-A. I should judge he would be under 

the locomotive department, mechanical department. • 
Q. Would that be under Mr. McManamy'?-A. I suppose it would. 

Q. You say Mr. Hayes retired from the position of yard master at bis own requestt 

-A. He advised me that was the fact; whether it is di:fferent I do not know. 

Q. Where is he now'?-A. He is away burying bis sister at Windsor.• 

Q. He went up there for a àay or two ?-A. He left here the day before yesterday; 

he may be here to-morrow. 

JOHN McMANAMY, recalled. 

By the Oommissioner: 

• Q. Do you know this man Gillam'?-A. Yes, sir. 
Q. What position did h~ occupyî-A. Roundhouse foreman at St. Thomas. 

Q. When was he appointed there'?-A. I do not know just the date; I think, some 

time in January. · 
Q. Who appointed him '?-A. I did. 
Q. Where did he corne from '?-A. He came here from Chicago. I think he was 

looking for a position in Chicago, /:1,nd had a letter of recommendation from Mr. Kellogg 

tome. 
· Q. And you appointed him foreman of the roundhouse, and how long did he remain 

there ?-A. A couple of months, I should judge, may be between two and three months. 

Q. Then where did he go to'?-A. I do~ot know where he went from here; he was 

dismissed from the service here. 
Q. For cause'?~A. Yes, sir. 
Q. And he left the country as well as the line'?-A. He left Canada at any rate; 

he was going to Grand Rapids hè told me, but I never heard from him since he went 

away, and do not know where he has gone. 
Q. Is the timekeeper under you '?-A. In our department. 

Q. Who is the timekeeperî-A. Douglas Balsden. 
Q. How long has he been here ?-A. He was here previous to the time I have been 

hcre, probably a couple of years, he was clerk before I came, Ïormerly from the Michi­

gan Central in St. Thomas. 
Q. Is the yardmaster under your jurisdiction '?-A. No, sir. 

EDWARD ALLEN, sworn, examined. 

By the Oommissioner : 

Q. Are you a :6.reman'?-A. No, sir. 
Q. What are you '?-A. Working in the shops. 
Q. What is your pos!tion in the shops '?-A. Labourer. 

Q. I thought you w@e a drill hand '?-A. No, sir. 

Q. That is what I have noticed here; you were born in Pennsylvania '?-A. Yes, sir. 

Q. Your people live over there in Pennsylvania stilH-A. Yes, sir. 

Q. Where was it you worked before you came to St. Thomas or W alkerville '?-A. 

Oil City. 
Q. W'.!len did you leave the Oil City neighbourhood'?-A. 13th Juli}' last. 

Q. Where did you go to from there'?-A. I came to Walkervil1e. 

Q. What induced you to corne to W alkerville '?-A. On a visit. 

Q. To whoa·'?-A. To J. W. Hocking. 
Q. Who was Mr. Hocking'?-A. Foreman of the shop. 

36d-5½ 
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Q. In W alkerville î-A. In St. Thomas. 
Q. Was he foreman of the shop a't Walkerville at the time?-A. Yes. 
Q. Is he a friend of yours ?-A. Y es, sir. 
Q. Did he ask you to corne overî-.A'.. No, sir. 
Q. How was it you called €ln him ?-A. He used to live there four or five years, 

and I and 'i:iis son were chums, and I just came over to see him. 
Q. And he employed yùu ?-A. Yes, sir. 
Q. Did you write to bis son about coming over ?-A. No, sir. 
Q. Did bis son write to youi-A. No, sir. . 
Q. Sure; did you not keep up correspondence ?-A. I got one or two letters. 
Q. And he invited you overî-A. No, sir. 
Q. And you moved with the shop from Walkerville to St. Thomas ?-A. Yes, sir. 
Q. Are you a Welshman?-A. Sorne. 
Q. You are not an American ?-A. I was born an American. 
Q. How old are you ?-A. Twenty. 

JAMES L. EBERTS, called by Mr. Coburn, sworn, examined. 

By Mr. Coburn: 
Q. You aFe in the employ of the company?-A. Yes, sir. 
Q. And for how longî-A. Going on eight years. 
Q. That is for the Père Marquette and the Lak'e Erie before them ?-A. Yes, an.d 

for the Erie and Huron. 
Q. Your employment has been in Canada altogether?-A. Yes, sir. 
Q. And you are now conductor?-A. Yes, sir. 
Q. How long have you been conducto~-A. Going on five years. 
Q. Wha't do you say about the condition of the road now and as it was a year ago. 

W ould that caver the period in question? 
The Co:MMISSIONER.-My impression is it woul<l. 

By Mr. Coburn: 
Q. How does the condition compare so far as t1t.e work of the men is concerned î­

A. It bas been all right with me. 
Q. Has there been any improvement or otnerwise in the past two years or past 

year?-A. Yes, 'there has in the past year. 
Q. lmprovement in your work?-A. Yes, sir. 
Q. And pay?-A. Yes, sir. 
Q. That is, you get more money and earn it easier ?-A. I do not earn it any easier. 

I have to work for it just the same. 
Q: But you get over the road easierî-A. Yes, we have engines to get over the 

road with. 
Q. You are a Canadian î-A. Y es, sir. 
Q. And have not been fareatened with dismissal to make way for an alien ?- -A. 

Not yet. 

By the Commiss-ioner: 
Q. What line do you run on ?-A. On the Michigan Central, east of St. Thomas. 
Q. Any accidents on that Iine within the Iast few months ?-A. Not to my knowl-

edge. 
Q. You have be'tter engines than you used to have?-A. Yes, sir. 
Q. A good deal better?-A. Yes, sir. 
Q. More money spent in i:inproving the system ?-A. Apparently so. 
Q. I suppose 'the old adage that money makes the mare go cornes in true here î­

A. Yes. 
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• 
Q. I suppose we can all better our condition if we h.ave the moneyî-A. I think 

IO. 
Q. You work Just as hard as you ever did for the money you get ?-A. I do not 

work quite so hard as I used to. 
Q. Y ou •do not require to work so hard because you have better facilities î-A. 

Yes, sir. 
Q. Better facilities î-A. Yes, sir. 
Q. Do you know about the runs on the other p'arts o:f the divisionf-A. Very little. 

Q. You do not know much·about them?-A. No, sir . 

By Mr. Ooburn: . 

Q. When you speak o:f better :facilities do you re:fer to anything besides the im­

proved powerî-A. Well, that I do not know, Mr. Oobum. I do my work, that is 
about all I can do. 

Q. Do you find any improvement in train orders and despatchingî-A. The train 
orders-we used this Mic'nigan Central system. 

Q. You have worked west o:f St. Thomas since the new management î-A. Very 
little. 

By the Oommissioner: 
Q. Did you know Mr. Cameron ?-A. Yes, sir. 
Q. How did you find him as to ability to workî-A. AU right, so far as I was 

concerned. 
Q. Qualified :for hfa position î-A. That I could not say. 
Q. So :far as you knew, yourselfl-A. Yes, sir, so :far as I knew. 
Q. Per:fectly satis:factory to you and to the men generallyî-A. Yes, sir, he was 

tome. 

TREWIN A. GILBERT, called by Mr. Oobum, sworn and examined. 

By Mr. Ooburn: 
Q. How long have you been employed by the Père Marquette ?-A. About three 

years. 
Q. And be:fore that î-A. By the W abash and Grand Trunk, jciintly. 
Q. In Oanada?-A. Yes, sir. 
Q. You are a Oanadian ?-A. Yes, sir. 
Q. And your present work is what ?-A. Oonductor on the east end. 
Q. That fa east of St. Thomas?-A. Yes, sir. 
Q. You heard Mr. Eberts' evidence just be:fore you?-A.- Yes, sir. 
Q. Is there anything that you wish to changeî-A. Nothing. 
Q. You confirm what he has said?-A. Yes, sir. 

ROBERT J. \VARDELL, called by Mr. Ooburn, sworn, examined. 

By Mr. Ooburn: 
Q. How long have you been einployed by the companyî-A. A little better than 

:four years. 
Q. And be:fore that ~A. I was working all over. 
Q. Railroadingî-A. Part of the time, and part of the time in the brickyard with 

my brother. 
Q. You are a Oanadianî-A. Yes, sir. 
Q. And conductor on the west end at the present timeî-A. Yes, sir. 
Q. How long have you been working at that ?--A. As conductor? 
Q. Yesî-A. As a regular, since July last. 
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Q. You were promoted to that-A. Y es, sir. 
Q. How do you :find the work now, as compared with a year o

1
r eighteen months 

ago î-A. In what way do you mean î 
Q. I mean of getting over the roadî-A. We make better time and Lave better 

engines, at least our engines are in better shape; it seems we can get over the road in 
better time. 

Q. Due at ail to the better despatchingî-A. To a certain extent, yes, they help 
us more in getting over the road. 

Q. You think the despatchers help in getting over the roadî-A. Yes, sir. 
Q. Then, I understand, too, that your trains are made up to better advantage 

under the new order o:f things ?-A. Well, take it as a rule, they are, out of here. 
Q. You used to be overloaded and delayed in that wayî-A, Not so much in 

being overloaded as it was our cars were not put together; supposing you are leaving 
here, you would be delayed so much at terminais. Now your trains are built up in 
better shape than they were, and they are easier handled. 

Q. Has anything ever been said to you about making way for aliens?-A. Not to 
my knowledge. 

Q. You have never been threatened or felt uneasyî-A. No, never felt uneasy yet. 
Q. I understand it used to take anywhere from four to six hour.s to get through 

Blenheim yards ?-A. It was pretty bad there sometimes, blocked up pretty well. 
Q. It used to take that long sometimes ?-A. It never took me that long; I have 

been there qui te a while; Blenheim is far better than it was. 

By the Oommissioner: 
Q. You heard what Mr. Eberts said about better class oi engines than you had? -A. Yes. 
Q. You agree with him î-A. Yes, sir. 
Q. You heard his statement about Mr. Cameron as to trainmaster, do you agreP. 

with himî-A. Yes, sir. 
Q. You were under Mr. Cameron ?-A. Y es; sir. 

- Q. Did he perform his duty satisfactorily to the men and to the public, as far as 
you knew?-A. So far as I knew, yes. 

Q. Then, what facilities have they given you that you did not possess before, 
since December 1 last ?-A. I think our engines are put up in better shape than they 
were. 

Q. Capable of doing better work than you were able to do before î-A. I think so. 
Q. Is that the great advantage in getting through the country quickerî-A. Well, 

I could not say. 
Q. What is the great advantage, then î-A. I do not know, it seems to me we can 

get over the road better; in fact,- our engines can stand better and more usage than 
before. 

Q. It is because of your engines being better you are able to get across the coun­
try quicker ?-A. I suppose that is the reason. 

Q. · Is there any other reason to your knowledge ?-A. Our yards are in better shap~ 
than they were at that tiine. 

Q. How ?-A. They are kept cleaner, you can get in and out better, our sidings 
are kept in better shape. 

Q. In what way?-A. They are kept clear. 
Q. That is, cars are not left remaining on the siding?-A. No, if you have a 

meeting, one train can take the siding and the other out, and there is not so long 
ô.'elay in getting by. 

Q. What was the delay before ?-A. The sidings were blocked. 
Q. What occasioned that ?-A. I cannot tell you that. 
Q. Whose fault was that ?-A. I would not like to say. 
Q. Had they sufficient engines to work the system before ?-A. Not at that time, I don't think so. -
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Q. W as not ·that the reason ?-A. I would not like to say that, btlcause that is out 

of my jurisdiction altogether. 

By M r. Jeff ery: 

Q. We heard yesterday about a better supply of water recently, they were su:ffer-­

ing for lack of water, is that correct ?-A. They seem to have a good supply of water· 

at the present time. 
Q. But they were suffering under the old management for lack of supplyî-A~ 

That is liable to happen under this management . 

By the Oommissioner: · 

Q. Any accidents on your line?-A. Not very often. 

Q. Any lately within the last few 14ont'hs ?-A. Nothing serious. 

Q. No one ô'ischarged in conseq1:1ence of any?-A. Not that I am aware of. 

Q. Any one laid o:ff?-A. They may have been suspended for a few days. 

Q. Who?-A. I do not know, I say they: may have been. 

Q. You do not know who have been?-A. No. 

Q. Do you know of any accident that has been on the road within the last two 

or three months î-A. That one at Blenheim, a broken journal, the other day. 

Q. Who was that?-A. Conductor Hutchison. 

Q. He was dismissed ?-A. I do not know. 
Q. You have not seen him since?-A. No. 

Q. When was that ?-A. I think it was last W ednesday, I would not be certajn. 

Q. That is Mon<i'ay or Wednesday?-A. Somewhere along there. 

Q. Do you know what the accusation against him was ?-A. No, sir. 

Q. Or how the brake took place?-A. All I heard was a broken journal. 

Q. Not a burned-out journaH-A. I do not know, I was not there. 

Q. Do you know anything about the accident on the Grand Tr.unk siding at Lon­

dc,n ?-A. No, sir; 
Q. Are not these accidents posted up in the car premises in any wayî-A. Not 

necessarily, no. 
Q. I mean as a notification or warning to the di:fferent conductors ?-A. No, sir. 

WILLIAM CHAMBERLAIN, called by Mr. Coburn, sworn, examined. 

By lllr. Ooburn: 

Q. How long have you been in the employ of the company?-A. About three years. 

Q. And before that where were you employed ?-A. The :Michigan Central. 

Q. Here in Canadaî-A. Yes, sir. 
Q. You are a Canadian ?-A. Yes, sir. 
Q. You are at present conductor on the west endî-A. Yes, sir. 

Q. How long have you been working at that shop ?-A. Conductor since last Da-

cember. 
Q. That is four or :five months ago ?_._A, Yes. 

Q. Promoted to that I suppose from breaking?-A. Yes, sir. 

Q. You hearâ' the evidence of Mr. WardelH-A. Yes, sir. 

Q. And does that express your views on the subjectî-A. Th:,.t is all I know. 

Q. You con:firm what he saidî-A. Yes, sir. 
Q. It bas not beeri hinted or suggested to you that you ought to · make way for 

anybody else, have you heard anything of the sort ?-A. N·ot that I know of. 

Q, In regard to your own position or any other employee's position on the road ?-

A. No, sir. · 

By the Oommissioner: 

Q. Who promoted you to the position of conductor ?-A. Mr. Cameron. 

Q. When ?-A. Last December, the early part. 
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Q. You had known Mr. Cameron for some years~-A. Three years. Q. Y ou have heard what Mr. Eberts and Mr. W ardell say about Mr. Cameron, fo you corrobOTate their statements with reference to him ?-A. He was all right to me.· Q. The great change, I uncierstand, was what the other conductors stated, the power being improved, do you agree to that ?-A. Y es, sir. 
Q. That is the greatest change in the road ?-A. The road has been helped too, and 1idings and water tanks 
Q. You were without sufficient water tanks before?-A. Yes. Q. You knew of such matters as a brakeman better than as conductor?-A. Yes, sir. Q. A<lditional eidings were put in then ?-A. Yes .. 
Q. Since when ?-A. Within the last year, since I came. 
Q. That is the last twelve months or so?-A. Yes. 
Q. They have been coming in by degrees.?-A. Yes, sir. 
Q. So that you have a better system to-day than you had any time in the history of the road ?-A. Since I liave been on. · 
Q. I suppose the reason for that is the large expenditure of money ?-A. I sup· pose so. 
Q. Did you hear about this accident to Hutc"!iison ?-A. N 0, sir. Q. Did you see it ?-A. No, I saw it afterwards. 
Q. What was the trouble ?-A. A broken journal, I believe. 
Q. Did you see it ?-A. No, sir. 
Q. You did not know Hutchison was dismissed in consequence of that?-A. I heard this morning he had been dismissed. 

· Q. And the brakeman, too ?-A. One brakeman, I believe. 
Q. Do you know whether they were at fault in connection with the broken journal? -A. I could not say, I never saw it. 
Q. Is that liable to happen at any time?-A. Yes, sir. 

'Q. And a conductor--?-A. You cannot always tell when a journal would break. Q. He would not be responsible for breaking a journal ?-A. I cannot see why he would. 
Q. You think it woulâ. be pretty hard for a conductor to be dismissed if a journal breaks î-A. Y es. 
Q. You would not like that yourself. 

By Mr. Cobur,;, : 

Q. There have been no new water-tanks put up at all on the west end ?-A. This last year I said they have been coming along, I could not say exactly when. The ÜOMMISSIONER.-Within the last twelve •months. 
Mr. OoBURN.-Not at all, there :s one in course of construction, but there have been none completed ready for use. 
Q. Where has any tank been put up in the west end ?-A. At New Canaan. Q. There is no new tank at New Canaan ?-A. They have put one in; I was never over till I got promoted, and that was three months. I do not know when they put it there. 
Q. You heard what '..Mr. Wardell said about the difficulty of getting through the ,, Blenheim yard?-A. Yes, sir. 
Q. Does that correspond with your experience there?-A. Yes, sir. Q. And very much the same trouble at Chatham ?-A. -Yes, sir. Q. And that has been improved ?-A. Yes, sir. · 
Q. Very greatly?-A. Yes, sir. 
Q. No new sidings at either place in the last three years ?-A. They have been extended, .I think, in the last three years in Chatham; I could not say for that for sure. Q. None at Blenheim the last three years ?_:_A, Not that l know of. Q. So that the improvement there must necessarily be due to improved handling? -A. Yes, sir. 
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Q. New engines, particularly new engines that will go faster and get out of the way 
qui:ker, is not that it'?-A. Yes, sir. 

By Mr. Ooburn: 
Q. New engines would not help you if cars were left inconveniently placedî-A, 

No, sir. 
Q. And sidings left blocked î-A. No, sir . 

.. 
GEORGE GUBB, called by :Mr. Ooburn, sworn, examined. 

By Mr. Ooburn : 
Q. How -long have you worked for the Père :Marquette '?-A. In my seventeenth 

year. 
Q. That is the Père :Marquette and Lake Erie'?-A. Yes, sir. 
Q. As an engineerî-À. Yes, and :6.reman. 
Q. And now as travelling engineerî-A. No, just engineer. 
Q. On tlie west end'?-A. I am on the London and Port Stanley at present. 
Q. Do you know the west end weln-A. Yes. 
Q. And bave been over it in tÎle past y€arî-A. Yes, sir. 
Q. In the past three monthsî-A. Yes, sir. 
Q. Are there any new engines on the west end at allî-A. No, not new engines. 
Q. New engines are all running east from St. Thomas î-A. From St. Thomas east. 
Q. Wbat do you say about the improvement in handling tra:ffic over the west end 

under the new managementî-A. I have not been over the west end but once in two 
mbnths. 

Q. We will go bacK since December, from December on î-A.· In the matter of 
freight do you mean, or generally î 

Q. Handling tra:ffic generally, and special freights '?-A. The power is in better 

shape now than it was. 
Q. Due to what, principallyî-A. I consider better facilities for keeping it in re- . 

pair. 
Q. What else '?-A. I do not know of anything else, except the new shop. 
Q. Handling of cars at different points bave anytning to do with it î Despatchers 

have anything to do with it î-A. They have more sidings in order to get trains by 

better; that helps tra:ffic over the road. 
Q. What about Blenheim î Do you get through Blenheim. now any better than 

you did before î-A. I cannot say in the matter of freight. I have not been on freight 
work myself, and I am not in a position to say. 

Q. You are a Oanadianî-A. Yes, sir. , 
Q. You have not been asked to make way for anybody from the other side '?-A. 

No, sir. 
Q. Nobody suggested that they were better than youî-A. They treated me all 

right. . 

By the Oommi,ssioner: 
Q. You are one of the old menî-A. Yes, sir. 
Q. You look yery youngî-A. Always lived good. 
Q. You used to be road foreman of engines î-A. I was for some time. 
Q. When '?-A. For about three years previous to the :first of this year. 
Q. W.aat was your salary as road foreman î-A. For the last year I got $100 and 

expenses. 
Q. You are now engineerî-A. Yes, sir. 
Q. Is that a better position î-A. I think it is. 
Q. :More money in it?-A. About the same, that is unless you · work overtime. 
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Q. And if you work overtïme you earn the extra money?-A. Yes. You ge·t extra 
pay for extra work. 

Q. Why were you relieved 'from the position of fo]'.eman of the road engines ?-A. 
I got a letter from the master mechanic advising me that he had had in1:1tructions frôm 
the management to appoint an assis'tant master mechanic for fae Buffalo Division, and 
I would be relieved of my duties of road foreman of engines, as he would have charge 1 

of the engines on the road in addition to his other duties. 
Q. Who was the assistant master mechanic they appointed ?-A. :Mr. Mc:Manamy. 
Q. That was fae gentleman that :Mr. Christie referred to ?-A .. He referred to :Mr. 

Mc:Manamy. ., · • 
Q. It was :Mr. Christie who wrote you ?-A. :Mr. Christie wrote to me. 
Q. He was master mechanic of the whole system, was he not ?-A. Y<€s, sir, at that 

time. · 
Q. And you received your instructions from him ?-A. Y es, sir. 
Q. Do you remember' when that letter was received by you ?-A. Tt is some tiine in 

November, if I remember right. 
Q. Dated about fae 27th November?-A. It is somewhere about that. I would no't 

be sure now. 
Q. Do you think this is a copy of that letterî-A. Yes, sir, that is it. 
Q. That is a copy of the letter you received :-

'WALKERVILLÉ, ÛNT,, Nov. 29, 1904. 
'JI.fr. G. GuBB, R.F. of E., 

' St. Thomas, Ont. 
'DEAR Sm,-I have had orders from the management to appoint an assistant 

master mechanic on the Buffalo Division. He will have supervision of the engines 
~~ . 

' This will reliève you of your duty as road foreman of engines some time ncxt 
month, and :Mr. :Mc:Manamy will notify you about the time 'iie can dispense· with you 
as road forema:n of engines, and you can arrange to pick out your run on the road. 

''I thank you very much for your past services, and hope you will have success 
with us. 

That is the letterî-A. Yes. 

' Y ours truly, 
' (Signed) W. K. CHRISTIE, 

'Mastt:-1' Mechanic.' 

Q. And you gave up about :first Deoomber?-A. First January. 
Q. A month afterwardsî-A. Yes. 
Q. And handed over the work to :Mr. Mc:Manamyî-A. Yes. 
Q. Who took your place?-A. Mr. Mc:Manamy. 
Q. He is not foreman of road ehgines ?-A. There is no road foreman of engines. 
Q. He takes charge of faat work ?-A. Yes. 
Q. Do you know who actually does the work you used to doî-A. Nobody ¾ut him. 
Q. What were your duties as road foreman î-A. To travel on the ro-d :from one 

engine to another, and see the men were doing their work economically and iu'telli­
gently, and see that the engines were in proper repair, and if they were not see tliey 
were made so, and I also kept the men in their places as regarding seniority and 1.he 
like of that. · 

Q. T'iiat was a higher position than that of an engineerî-A. It was considered a 
promotion. 

Q. You considered it such when you obtained that position, did you wt?--ll.. Yt>.s, 
sir. 

Q. Then you were reduced to engineer from that position on the :first ,J anmn·y ÏD 
consequence of receiving this letter?-A. Yes. 

Q. You were not dissatisfied wi'th that ?-A. I cannot say I was not. 
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Q. I thought, from what you said before, you were not dissati-a:fied ?-A. I was 
not dissatis:fied, I was perfectly satis:fied with the change. 

Q. You are more at home now ?-A. Y es, sir. . 
Q. Which is your run now ?-A. At the present time running betwen London 

and Port Stanley. 
Q. Are you at home now more than you used to be?-A. Yes, I am at home every 

night. 
Q. All night?-A. Yes, sir. 
Q. You live here, in St. Thomas?-A. Yes, sir . 
Q. It is the London men that are kicking up the fuss in consequence of having 

to remain longer here than in London ?-A. What I read in the papers? 
Q. That is what I refer to ?-A. Yes. 
Q. Have they got any reason for that ?-A. I do not know that they have been 

making any fuss. 
Q. You have not been running, as you told Mr. Coburn, on the west?---:A. No, not 

for some time. 
Q. Do you know anything about this accident at London latelyî-A. I do not. 
Q. You were not in it?-A. I do not know what you refer to. 
Q. There was an accident at London a few days ago at the London siding of the 

Grand Trunk; there was a Grand Trunk: car on the siding at London, opposite the 
Grand Trunk station, on the Grand Trunk tracks, the Père Marquette running the 
cars back to the Père Marquette yards, and they ran in and caused some damage--

Mr. ÜOBURN objected to any question being asked about this accident, as he had 
to appear in the matter at London. 

By the Oommissioner: 
Q. The great advantage of the present system is in consequence of the improved 

engines ?-A. Yes, as far as I can see. 
Q. And they have been improved since the new régime bas taken charge ?-A. 

Yes. 
Q. They could have been improved at any time for years before, if the money 

was forthcoming ?-A. I think so. 
Q. You knew Mr. Cameron?-A. Yes, sir. 
Q. You have heard what Mr. Eberts and the other gentlemen have sàid with re-

ference to Mr. Cameron's abilities as trainmasted-A. Yes. 
Q. Do you corroborate their statements î-A. Yes, he always, treated me well. 
Q. And was a good trainmaster ?-A. As far as I know. 

Mr. ÜOBURN.-Mr. Pyeatt may be able to say something in regard to some of the 
matters that were brought out since he was here before. 

The ÜOMMISSIONER.-l sh&ll be glad to hear him. 

JOHN SAMUEL PYEATT, recalled. 

By Mr. Ooburn: 
Q. Unfortunately, I ;as not here all through the investigation, and I am not 

very familiar with the names of those who were alleged to have been displaced; but I 
"would ask you, Mr. Pyeatt, in regard to Mr. KnigJ,,t, to o:ffer any explanation you 
think fit in regard to him ?-A. Mr. Knight's service8 generally were not satis{actory, 
and I think he was so reported to me by Mr. Cain, that he admitted to him that he 
was not a train despatcher, a :first-class train despatcher, and could not do the work 
that we required done ori the Père Marquette to handle the amount of business we 

· were attempting to handle, with the facilities we had for handling it. Mr. Knight 
makes the statement that he was paid $60, and the other three despatchers were paid 
the same, I believe; the salary .was $65 a month, and the other three were more. Mr. 
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Knight was sent to Courtright as agent and operator, which he said he would like to 
-have, and a man was paid for ten days or two weeks, perhaps a little longer, to teach 
. him the duties of agent, because he did not understand them, he said. He was there 
a few days after that, and telegraphed me, asking to be relieved, because he could not 
do the work. He came to St. Thomas soon after that, and was given a po'aition as 
operator at the London and Port Stanley passenger station--

Q. W as there any reason why he should not have been able to do the work, was 
there anything specially difficult about the world-A. No, the work was very simple, 
a small station. 

Q. It is a fl.ag station ?-A. No, it is a regular station, but the work--
Q. The passenger work is very lightî-A. Yes, and the freight work light, too. 

He stated that his salary there was $45 a month. There are some express commissions 
in addition to that; I just do not know how much they amounted to, but the position, 
when it was given to him, was entirely satisfactory, so I understood, and considered 
to be a·a heavy as he could do, and he admitted, after he tried it, he could not do it. 
He resigned the fi.rst day from the London and Port Stanley passenger station, where 
he was placed as an operator. 

Q. Was there any reason for dissatisfaction with him except as to his capacity for 
a position ?-A. None whatever. 

Q. Did you know as a matter of fact what his nationality was ?-A. I had no idea. 
Q. And did not ask ?-A. No. 
Q. Anything of that sort enter into your policy in employing him ?-A. No, sir. 
Q. Then eau you speak as to Mr. Kirpatrick, or will Mr. Cain speak as to that ?......:. 

A. Mr. Cain is more familiar with the work of the despatchers than I am, because ht 
is in closer contact with them. I knew in a general way the complaints against them 
all the time, because I knew the work was not satisfactory and we had plenty of case;; 
to show it was not. 

Q. What was the chief cause of dissatisfaction ?-A. It was their inability to figura 
ahead and make meeting points without delays and to properly handle trains. 

Q. They- were delaying trains constantly for longer periods than was necessary ?­
A. Yes, sir. 

Q. Do you know anything about the hours of the present chief àespatcher?-A. 
They are continuous as long as he considers it is necessary for him to remain on duty; 
be bas worked a good many nights all night, not only during the snow blockade, but 
bdore and since, and especially when he fi.rst came here; I think be averaged 16 hours 
a day, and perhaps longer; a good many days much longer, and nnderstood that it was 
lus o.'uty. 

Mr. CoBURN (to the Commissioner) :-I have not any other questions to ask. I:f 
there is anything you have that you think Mr. Pyeatt can explain or should explain 
I should be very glad if you would ask him. 

By the Commissioner: 
Q. You were not in as good a position to know Mr. Knight's abilities and capa• 

bilities as Mr. Arnum, I suppose ?-A. Well, I was not qui te as close to Mr. Knight, 
I knew a great deal about the work of despatchers. 

Q. Are you a despatcher yourself?-A. No, sir. 
Q. N ever operated ?-A. N o,.,sir. 
Q. So that so far as the actual practical work was concerned you were not as well 

acquainted with it as Mr. Arnum or Mr. Knight?-A. I think I am. 
Q. Is not that a pretty strong assumption ?-A. That may be a rather conceited 

view of it, but I hope not; I believe I understand the duties of despatcher. 
Q. Although you have never acted as such?-A. No, sir. 
Q. You understand the o.'uties of despatcher as well as :Mr. Arnum or Mr. Knight? 

-A. I hope I do. 

.. 
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Q. You judge lry results ?-A. No, you judge despatching by their order and the 

movement of trains. 

By the "Commissioner: 

Q. You have heard what Mr. Arnum stated in the witness box as to no complaints 

ha.ving been made against Mr. Knight's work until you came?-A. Yes, sir. 

Q. Was not hein a position to state that?-A. He was in a position to have dis­

covered it . 
Q. And to be able to state it honestly if it was so ?-.A,. According to his judg­

ment, yes. 
Q. Is he' not capable of forming a judgment of that nature ?.,-.À. There is a à:i:ffer· 

ence in our opinions. Mr. Arnum might think I was not capable of judging; if th,it' 

is his opinion I consider he is not. 
Q. You think Mr. Arnum is not capable of judging as to the qualifications of ,1 

despatcher?-A. I think he ought to be. 
Q. Tu he or is he not, not what he ought to be ?-A. I think that is a fair sample 

that he is not. 
Q. Do you think he is not capable of judging?-A. Yes, sir. 

Q.Although he has been in that service for a number of years?-A. Yes, sir . 

Q. Have you intimated that to him, that he is nota capable despatcher?-A. That 

Mr. Arnum is not a capable despatcher? 
Q. Yes ?-'--A. I think he is a capable despatcher. 

Q. Is he not capable of judging what a capable despatcher is ?-A. I do not· think 

~ is, if he considers those two gentlemen capable despatchers. 

Q. From your standpomt?-A. Yes, sir. 
Q. And yet you know nothing of it praetically ?-A. I think: I do. 

Q. Never operated?-A. Not with my hands. 

Q. Your minà' always operates, not your hands?-A. I en0.eavour to work with 

my mind. · 

Q. Still, ! suppose an operator would not do very much good for the Père Mar­

quette if he only operates with his mina?-A. No, we have men who operate with the1i 

hands and others who operate with their minds, and some use both. 

Q. And these men operated with their hands and minds combined?-A. Yes, ap­

])arently more by their bands tnan by their minds. 

Q. Why do you say so ?-A. Because the work was not satisfactory. 

Q. Mr. Arnum's work was not satisfactory?-A. No, sir, his work as a train de­

spatcher is satisfactory . 
Q. Not as chief despatcher?-A. Mr. Arnum was chief despatcher a very short 

time, net long enou,gh for me to judge very well as to what he would have done. 

Q. Mr. Pyeatt, you are judging and stating he is not qualified as a chief des­

patcher, that is what you are stating?-A. I speak from what he says of two des• 

patchers. 
Q. Tha~ is his knowledge of their work, as against your knowledge without any 

practical experience. What percentage dQ you pay to London for the Port Stanley 

division, or do you pay any? 
Mr. ÜOBURN.-We have a writtên lease on a sliding scale. 

By the Oommissioner: 

Q. Has the company paid any percentage of late years?-A. Yes, sir. 

Q. Ras it been as high since you took possession as it was formerly?-A. I have 

not noticed. 
Q. Could you ascertain that ?-A. I can. 
Mr. ÜOBURN.-Your Honour has not seen this mornings paper. The London paper 

has it ail in. · 
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Q. After you took possession you, I suppose, requested better facilities than what 

the former superintendent had, and better rolling stock, from the managementî-A. 
I recommended some additional side-tracks, which were put in, that I considered 
necessary. 

Q. And also new engines, you made that recommendation ?-A. •That is a sort of 
a chronic recommendation of a superintendent, to recommend new engines. 

Q. You are not in a position to use that word yet; you are not a chronic super­
intendent, you are only superintendent since December?-A. I asked for no new 
~~ . Q. What did you ask for with re:œrence to the running facilities of the road, can 
you tell me ?-A. In a short time after I came here, I asked for two or three additional 
en,gines from the other side; they were not new engines. 

Q. No new engines?-A. No, sir. 
Q. Mr. McManamy was requested · to get them ?-A. I made application tn the 

general superintendent for the new engines. 
Q. And you have obtained six new engines since then ?-A. Y es, sir, we have 

received six new engines very lately. 
Q. This is within the last few months î-A. Within the last forty days. 
Q. And you received other engÏnes previous to that ?-A. W e received two engines 

at first, and two a little later for a short period. 
Q. You have returned some of these ?-A. All of them, soon after we got them. • 
Q. Soon after you got them, you got your others into a condition to do the work 

properly?-A. Yes, sir, and the railroad in a condition to handle the engines over. 
~- And the t;,ork was done more expeditiously in consequence of that ?-A. In 

consequence of the improved condition of the engines and cleaning up of the division, 
taking cars off side-tracks, and having a systematic way of leaving cars at terminal 
points, where they may be got out by trains running in di:fferent directions, so that 
they would not have to switch for several hours at one point to get their train as they 
passed through. 

Q. You were better enabled to do that in consequence of these engines ?-A. Not 
at all. 

Q. I thought the better the engine, the better the work ?-A. Always, but they do 
not help you arrange your yard. 

Q. If you have an engine that can take the cars out of the yard quicker, surely 
that would help ?-A. That has nothing to do, I believe, with the arrangement of the 
yard, the business of the yard. 

Q. Do you understand that yourself ?-A. The arrangement of the yards? 
Q. Yes ?-A. I think so. 
Q. Do you leave that to Mr. Cain ?-A. Mr. Cain has direC't supervision over the 

yards. 
Mr. CoBURN.-There is a statement here, in this paper, as to the earnings. 

(Rands London newspaper to the Oommissioner.) 

By the Commissioner: 
Q. Have you made up a statement sin<!e you came to take charge-- A. Showing 

the earnings and percentage? 
Q. Yes ?-A. No, sir; I would have to get that 'from our accounting department; 

if it i:s published there, I dare say it is correct. 
Q. Where would you have to get it ?-A. From Cincinnati. 

By Mr. Jeffery: 

Q. This is the one the city auditor went through ?-A. That was done very re­
cently at the request of my oiîce to audit the accounts, and that is the result of it, I 
am .-ure>; J did not know it had been published. 
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Q. You are doing mor~ of a through line work than formerly î-A. :More since 

J uly, they made a through line since J uly, 1904. -

Q. And the business bas increased in consequence of that~-A. Yes, sir, in Deoom­

ber we were hangling about 700 cars a day. W e are handling now from 1,000 to 1,200 a 

day on the same track. 
Q. That is almost double since the 1st December lastî-A. Yes. 

Q. Is that in consequence of the larger trade in connection with other lines in the 

States î-A. No, sir, in consequence of our ability to handle, it was diyerted around the 

!Buffalo division by Toledo and otlier p(1)ints; it was given to other railroads because it 

could not be handled . 
. Q. By your railroad î-A.· Yes. 
Q. And since then it has corne through your wayî-A. A larger amount. 

Q. And a larger amount has been madeî-A. Yes. 
Q. Because a through line has been made, a larger business has been carried on î­

A. The through line was in existence in July last, as I say. 
Q. That is since the thr6ugh line has been made the business has almost double.li 

-A. Yes, sir, more than that, I think; I do not know what it was before, but I should 

imagine it was that. 
Q. At least doubled at any rateî-A. Yes, I think that is a very low estimate. 

EvERETT E. CAIN, recalled by :Mr. Coburn. 

By Mr. Ooburn : 

Q. What have you to say in regard to :Mr. Knightî-A. Well, I had a great deal of 

complaint about :Mr. Knight's work in general. He was not a deapatcher; he delayed 

trains in making his meeting point, and I :6.nally called him into my office and told him 

that I di-d not consider him a train despatcher, and while I â.id not want to do him an 

injustice, I would likè to take care of him in some way. He said, ':Mr. Cain, I realize 

I am not a despatcher, and never have been, but I have been getting along the best I 

çould.' I said, 'I do notêlotibt that.' I said, 'I would lilie to take care of you, but we 

cannot keep up with that kind of despatcher. If I could not handle my job I would 

not hold it.' I said, 'You, no doubt, could hold a station,' and I said, 'that is as good 

a position; you are getting $65, and you can get $65 out on the line. Now, you are 

labouring under difficulties; you do not know what you are doing, you are just guessing 

at it.' He said, ' W ell, he would be glad to take a station.' I told him I would try and 

find out what we could do with him, and would do the best we coula in that line, · and 

when we were wanting a man at Courtright I arranged to send him there, and thought 

he would be well pleased, and that he should appreciate that we were trying to take care 

of him; no discrimination at all, and when I heard he could not handle Courtright then 

I was not surprised he could not handle a job as train despatcher, bec!use an operator 

that oould not handle Courtright station after he had somebody to taach him ten days 

or two weeks could not handle any position, not capably. . 

Q. Do you know anything as a matter of fact about his nationality i-A. No, I 

never knew anything about it, in fact I did not know the nationality of any of the men 

in the office outside of :Mr. Py*tt and myself. 
Q. Did you ask any of them î-A. Never thought of it. 

By the Oommissioner: 

. Q. Do not overlook Gilhula î-A. Oh, Gilhula, I really thoo.ght Gilhula was an. 

American till he talked about it over here, and all the time I knew of Gilhula in St. 

Louis I nevtir knew he was a Canadian. We do not pay any attention to that point 

over there. . 
Q. What about :Mr. Kirkpatrick î-A. M;r. Kirkpatrick was a ~ung fellow. t 

took quite an interest in him when I came here, and I would conl.inualiy talk fa him 

.. 
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about various things in handling trains, called him in my office sevcl'~l titnes. and told 'ilhn I would like to make a train despatcher ,:,ut of him, but I did not think he under­
,stood his businéss very well, but I wanted to see him get along-told him, told Mr. 
Bh ck (Mr. Black is still in our employ). I also called him in severnl times along 
about the same time, and told him we had nobody to briDg here a,; ,Jespatchers, that 
they did not need to be afraid at all, to go fr{r:c, al::riq; and work like they had beeu 
before we came here, and that we wanted them to get along; and I iiad several of these 
talks with Mr. Kirkpatrick, and he always seemed to take them very graciously, and 
said he appreciated, and was going to do his best. I was going up the line along about 
some time in February, I guess it was; we had had an engine off the track in the derail 
at Chatham; it had been off the track there for something like 15 to· 16 hours, and had 
the main line blocked1 and our freight trains had been badly delayed. I got on engine 
199 with 45 or 46 cars going to Sarnia. Mr. W. O'Lome was conductor-we were 
on the engine coming into W allaceburg, and we had about twenty minutes I presume to mak~ the next station for the passenger train. I said, 'O'Lome, you get off and tell 
the despatcher that I said give us whole main track order at Clancy,' t'nat is the meet­
ing :point. It was a very stormy night, we could not see very far ahead and the wind 
was .blowing. So we pulled right on to the tank. I said, 'O'Lome, you be watching 
for your signals, and we won't delay the passenger train except for five or ten minutes.' W e pulled up to the tank. I came over to the engine, and he said he had 
an order whicn says 'Meet number 14 engine-I forget the number-at Clancy.' I 
says, 'Well, why did not he give us the main line ? It would save time ?' He ·said, 
'I do not know, I asked him for it.' I did not say anything more about that, and we-

• pulled over to Clancy, and we could not see very far ahead, and we stopped some dis­
tance from the switch because we were afraid to pull up by the switch, and really a 
little afraid they mmld pull in. We could see the head-light up there, but we could 
not tell w'Ïlether it was on the main line or side track, and the brakeman went up and 
said the passenger train was coming up the side track, something unusual if they 
had an order to meet us there, something unusual, because they had the right track,. and it would have been a very good meeting point, and it would have delayed neither­
train if the order had been given like I said, giving us right to fue north switch in­
stead of the south switch. I came in, I did not get in here for two or three days, and I called Mr. Kirkpatrick to my office and told him to bring his train order book in. 
He came in with it. I says, 'Look back at such and such a date, I want to see your 
order.' He looked at the book. He says, ' Mr. Cain, I have changed books since 
that, and the other book is out there.' I said, 'That is ail right, I will take your word Kirk; what kind of an order did you give number 14 with engine 199 when we were 
going north the night of this accident î' He said, 'I gave order to meet 199 there.' 
' You did not give them an order to take siding ?' ' No.' ' Why did you not ? ' He 
said, 'I did not know you wanted me to.' I said, 'Did not the operator at Wallace­
burg tell you I ~aid to give us whole main track order î' He said, 'No.' I said, 'It­
is all right then. I do not blame you at all.' I thought then it was a little strange-,. but I took nis word for it. I was on this passenger train with Conductor Pearce three­
or four days afterwards and I asked him, 'How was it you took siding a:t Clancy the 
night engine 199 had an order to meet you there ?' He reached down in his :pocket 
and said, ' I have an order to take sidings.' He pulled out an order which said, 'Take 
siding, and meet engine extra north 199 at Clancy.' I knew then Mr. Kirkpatrick 
was lying to me. I did not mind him being a poor despatcher, but when a man can­
not tell you the truth you iiad better get rid of him. A despatcher is really an official 
of the company, and his work would be reliable. I did not say anything to Kirk­
patrick about it, I had not time, and I was figuring relieving him, but I guess he 
must have found out I heard about it and he resigned. Why he has a grievance I 
cannot say. He resigned, and of course they possibly thought t'i:tey could make some­
capital out of it, nn acocunt of the way things have been lately. 
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Q. If he had not resigned you would have dismissed him?-A. Yes, I would hav~ 
discharged him for making a false statement, which is customary on railroads. 

Q. In regard to the tra:ffic getting over the road, I understand, a year ago it used 
to take very much longer than it does now ?-A. I think there is no doubt about it, in 
first place we had a great deal of trouble at Chatham and Blenheim, and I think any 
o.f our train men running west out of here will tell you the same thing. 

Q. I was going to a.sk you if the power was responsible for that ?-A. No, the 
power could not have affected Blenheim or Chatham whatever, it was the condition of 
the yard ano' the manner they had in setting out and picking up cars. When they set 
out their cars there was no distinction made as to whether it was Blenheim proper, 
0 1: no:-th-west, east or soutli, tlie first track they would get to they would slam it in on, 
and have all conditions of cars. 

Q. And some official of the company would be responsible for that ?-A. Y es, 
I have seen trains delayed there ten hours pîcking up a train of 25 or 30 cars. They 
had cars in the grave! pit a couple of miles above town, and Blenheim west had three 
tracks, and clown town they had three tracks; the conditions there were as bad as they 
could have been. They ha<i' a passing track there that has not been blocked since, and 
that was always blocked before. Y ou heard what those conductors said about being 
delayed meeting trains on account of having tracks filled. I left instructions there that 
this traëk should not be blocked under any circumstances, put up a bulletin to that 
effect, and also that cars for the east would be set out on the scale track at BlenheiIJ!, 
and nothing el.se should be set out on that track. Cars for the north on the dock track, 
and cars for the west on the Blenheim west track, or something in that line, a track for 
each direction. I do not think we have had a train that has been <i'elayed there since 
that time more than two hours no matter how many cars they had to pick up. Before 
it was hard to get them through under four or five hours, and it was a bad place for 
trnins to meet, and a very important station, a junction point. That also applies to 
Chatham. Chatham was a point that had a number of side-tracks, that there was no 
under.stood rule at all about where they would leave their cars. We had a sw.itching 
engine there, and still they did not have their cars switched together. If a train would 
corne in there to pick up ten or fifteen cars for the north they woulà1 have to switch 
tlhem. Now I think they find them all switched together. I think most of our train­
men can tell you that. That accounts for the delay and the congested condition when 
we came here; and W alkerville it applies the same way. 'l'here was no rule there 
about the way things should be switched. In fact it applies to every point on the line 
if it is a point where trains reduce and pick up, and so forth. It is a very important 
point on any railroad . 

Q. I 1mderstand bad order cars were left indefinitely on passing tracks ?-A. Any 
where. 

Q. Frequently on passing tracks ?-A. Y es, sir. 
Q. So that if a train came there with passing orders they had to get it passed first î 

-A. Possibly chain the car up to handle it. 
Q. These are now reported by the despatchers; there is a bulletin issued î-A. 

What is that? 
Q. In regard to passing tracks blocked ?-A. When a passin:g track is blocked, 

the despatcher is supposed to notify all trains as to that, especially ,if it is a bad ordar 
car there should be an order put out for it. • 

Q. Were any instructions, verbal or otherwise, ever given to your knowledge in 
reg~rd to the employment of aliens or Canadians, or discrimination between one and 
the other?-A. No, I employ all the men myself, that is all the train men, I recom­
menà' them. 

The CoMMISSIONER.-He answered that yesterday.-A. Yes, there is no distinction, 
they all look alike. 

The CoMMISSIONER.-That is if they are white. 
36d-6 
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Q. You were speaking about the congested state of affairs at the time you came 
h6re?-A. Yes, sir. 

Q. You knew nothing about it previous to that ?-A. No, I found it bad enough 
without going back. 

Q. You do not know how the state of affairs existed prior to that?-A. No, sir, 
only what I have heard the trainmen say; I had qui te a number of them-whether th0y 
were jollying me or not I cannot say-come to me and say they were making their 

money much easier than before, it was quite a different railway. 
Q. You are speaking from two or three weeks after you came here?-A. It took 

us possibly three or four weeks to get straightened out, but we finally got everything 
so that we could get over the road. 

Q. You have heard what the conductors say, the great reason for the improvement 

was .in these engines that they get ?-A. W e had no new engines at all. 
Q. But you have had better engines since ?-A. It was a long while before th'! 

engines were much better; one thing I understa.nd was that our trains were badly over­
loaded. 

Q. You heard what Mr. Pyeatt stated, that he got two or three engines from the 
other side immediately?-A. Not new engines, but in the statements which you got 

from the conductors you said new engines; they were not new engines. 
Q. They were new engines to them. I suppose they might take it in that way; 

they were better engines than they had been accustomed to. Is not that the case Î· 
Q. W ere not they better engines than they were accustomed to ?-A. What they 

mean by that--
Q. W ere not they better than they were accustomed to have ?-A. Those four 

engines were loaned for possibly a month or so and they were returned at a time when 

we needed them pretty bad, when they got in bad shape and we were forced to return 

them. What they meant by the new engines were engines that were being turned out 
with a lot of black paint on them. 

Q. Wlere not these engines they got from Saginaw better than they had been using 

up to that time?-A. We had some engines here as good as them. -
Q. W ere not these engines better than they had been accustomed to using before 

that ?-A. I say no. 
Q. Then you heard what they stated that they were better engines ?-A. They 

might have been in better condition. 
Q. And would be better for power purposes?-A. No, we have some engines that 

were really larger. 
Q. Do you wish to say that these men were stating what is not correct ?-A. I 

think they were a little misled by the question you asked about new engines. That is 

the only point I am making. 
Q. What they said was they were better engines and better power for the purpose 

for which they were used ?-A. That can be taken several ways. W e have two engines 

that were here at the time that we borrowed that are a larger class of engines, handling 

more cars than those engines you refer to; that is what I am trying to tell you, but 

they were really not better engines. 
Q. These conductors say they were better engines; they are good men '/-A. Yes. 
Q. As good as Americans ?-A. I do not make any distinction like you. 
Q. Do not answer that way. As good as Americans ?-A. Yes. 
Q. You have had experience with both ?-A. Y es, I never knew the difference; in 

fact they all seem like Americans to me; they all look alike and talk alike. 
Q. They are equal to the Americans as conductors and engineers ?-A. Yes; we 

have not brought Americans to take their place. 
Q. You brought Gary; you state very plainly all these talks with Kirkpatrick and 

Knight, but you forgot to state you brought Gary?-A. Yes, we needed a despatcher 

pretty bad, and Gary was very much better than either of those men. 

Q. Could you not get e.ny one in Canada ?-A. I could not at that time. 
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Q. Did you not try?-A. Yes, asked the Michigan Central people if they had a 
man to Jet us have. 
' Q. Americans ?-A. I do not think they have any Americans over there. I don't 

know of any. 
Q. Do you know any at ail ?-A. Y es. 
Q. Any Canadians ?-A. I do not know; I did not ask. 
Q. You did not advertise for a despatcher ?-A. No. 
Q. Let us see about this question of the dismissal of Mr. Hutchison, the conduc-

• tor; you dismissed him, I understand ?-A. Yes, sir. 
Q. When was that ?-A. I think it was the 11.ay before yesterday. 
Q. Monday?-A Yes, sir 
Q. And the.brakeman, too?-A. Yes. 
Q. Two brakemen ?_:_A, 011e brakeman. 
Q. Ünl:l brakeman was dismissed and one suspended?-A. Yes, sir. 
Q. On what ground did you dismiss them ?-A. For good cause. Do we have to 

investigate this case here? • 
Q. ·Is there any objection to your doing so ?-A. Yes, sir, I think there is. I do 

not want to be disrespectful at ail and I am trying to answer all your questions, but 
I think that is a bad piece of discipline to bring--

Mr. CoBURN.-I might suggest this question: Where they dismissed because they 
were Canadians and to make way--

The CoMMISSIONER.-No, let me ask it in the way I wish. 
Mr. CoBuRN.-Then I think it is outside the investigation. 
The CoMMISSIONER.-I do not think it is outside the investigation if they were 

dismissed on one m:ound when the other ground would not enable them to dismiss them. 
Q. They were•âismissed because of an accident. I am not going into it so as to 

injure your case ?-A. The only thing is I do not like to bring this up-­
Q. You are not in court about it ?-A. That is what I want to know. 
Q. No one has sued you in connection with it?-A. No. 
Q. And no one is likely to sue you in connection with it ?-A. I do not think so. 
Q. What was the ground you dismissed them upon ?-A. For a. burnt-journal; 

any road in the country will dismiss them for the same thing. 
· Q. Was it a burnt-journal?-A. No doubt on earth aboutit. 

Q. Was it nota broken journaH-A. No, sir, it was a burnt journal. 
Q. Y ou heard what two men said they heard ?-A. Y es. 
Q. Was it a burnt journal or a broken journaH-A. A burnt journal. 
Q. Wlho would know about that ?-A. Mr. McManamy would be as good a judge 

· a ; anybody ; he is here. 
Q. Who investigated it?-A. I did. 
Q. Who else besides you?-A. No one besides me. 
Q. Did Mr. McManamy?-A. Mr. McManamy helped pickup the wreck, but I in­

vestigated the accident. It was my duty to do that. 
Q. And 'if it was a broken journal the dismissal would have been improped-A. 

I wou1d not have dismissed them if it was a broken journal. 
Q. You heard what Mr. Arnum stated with reference to Mr. Knight and Mr. 

Kirkpatrick's manner in which they performed their duties ?-A. Yes, sir. 
Q. Entirely to his satisfaction ?-A. Yes, sir. · 
Q. Have you anything to say as to that ?-A. I think I have said enough about 

those young men to show what I thought about them. . 
Q. Have you anything to say as to what Mr. Arnum said ?-A. Mr. Arnum could 

not be judged as chief despatcher; he had worked temporarily as chief despatcher when 
everything was bad, and I understood that he wanted to get out of it as quick as he 
could. There was no reason why Mr. Arnum' should get up here and say they were not 
good despatchers. If I had been in his position possibly I would have said the same 
thing, that is as far M he was concerned. 

36d-6½ 
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Q. I do not lmow how you would have said the same- thing unless it was true; now 
you wish to say Mr. Arnum was not telling what was true ?-A. No, he might have said 

• so. 
,Q, Had not he the. experience to state so ?-A. He might be a good despatcher and 

not able to judge .who else was. 
Q. He had experience with these two men for some years ?-A. No. 
Q. Fôr a long time?-A. No. . 
Q. How long was Knight there?-A. Knight did not work there as despatcher 

very long; I do not know. 
Q. How long was Kirkpatrick there?-A. Six or eight months as despatcher. 
Q. You had the experience of a week or two?-A. They were not very 'much of 

âespatchers there to be train despatchers, the way they were handling despatching. 
Q. He had the experience with these men during all that time and there were no 

complaints whatever made against their work ?-A. There was as soon as we found 
their work-- · 

Q. As soon as you came you complained aga.inst their work ?-A. Y es. 
·Q. And you have explained why you dismissed them?-A. Yes. 
Q. I will have to investigate that, because you have given hearsay evidence about 

what some man told you about the despatch, the order ?-A. He gave me the copy ·of 

the order. 
Q. W as Mr .. Arnum not in a• good position to state exactly the qualifications of 

these two men ?-A. If he had been in the position of chief despatcher longer he pos­
sibly would have been, but be was new; he had just taken it over. 

• Q. How long did he act î-A. He only acted so'Inething like two weeks. It was 
new to him and be was so busy he had no time to pay attention to what his despatchers 
were doing, and everything was bad, and I am not finding fault with Mr. Arnum, but 

people have di:fferent opinions and I am positive in what I have told you, that neither­
Mr. Knight or Mr. Kirkpatrick were train despatchers. 

Q. They have acted for a number of months as such ?-A. But the Sarnia divi­
sion they worked was more of a job as telegraph operator; it is only 66 mil~ and very 
few trains. 

Q. You understand Mr. Knight worked the whole system all night after midnight ?' 
-A. I never knew he was on that. 

Q. Youdid not know exactly what be was capable of doing?-A. Yes, I could see­

very clearly. 
Q. Mr. Arnum--A. I think I know more about judging men of that class than 

Mr. Arnum does. 
Q. And it was because of your knowledge of judging men--A. I am a practicaI · 

train despatcher and worked a good many years on various roads, and I was always 
considered a good train despatcher, and I do not think these men were good train des­

patchers, and Mr. Arnum said there was no objection to their work and considered them 
good train despatchers, and I think be is evidently not capable of judgin!f them. 

JoHN McMANAMY, re-called: 

By the Commissioner: 

Q. You remember about this accident which occurred for which Mr. Hutchison 
and a couple of brakemen were dealt with ?-A. Y es, sir . 

Q. What was the trouble about the journal ?-A. The journal was broken on ac­

count of it being extremely hot. I have the journal, or have the wheel ari,d tb.e axle 
and the piece where it was broken off at the Père Marquette shop, and it will'~eakvery 
plainly for itself. ,In railroad circles it was what we call a burnt-off journal. W ell~ 
there never was such a thing existed as a burnt-off journal They get extremely hot 

and break from the fact of l~ing hot. 
Q. This really was a broken journal ?-A. It was a broken journal caused from 

being extremely hot and cutting. The metal on the outside of the journal was hot. 
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Q. Whose duty is it to look after the journal ?-A. It is the conductor's; bis duty 

on the road. After the train leaves the terminal it is the conductor's duty to see the 

train goes through safe and to look after the journals on the road. 

Q. Is that a portion of the duty of every conductod-A. Yes, sir, and every con­

ductor is aware of it, that it is a portion of his duty to look after the journals after, 

be leaves the terminal point, and a hot journal be knows be is responsible for it. 

Q. How long would it be before he knew after it became hot ?-A. I should judge 

the journal had been smoking and probably on fire for 10 or 12 or 15 miles. 

Q. Where woutd it have commenced to smoke before it burnt it ?-A. It would 

commence to smoke and the smoke would be plainly seen from the rear end of the 

train, and the smoke and smell could! plainly be distinguished from the rear end of 

the train. 
Q. Could that have taken place before leaving the station ?-A. It could have taken 

place between stopping places, but there is" positive proof they knew the journal was 

hot. 
Q. How did they know the journal was hot ?-A. As I understand it the brake­

man borrowed an oil can and endeavoured to oil this particular box, and instead of 

àtopping as be should have done be oiled it going along the road; so that be knew 

it was hot. , 
Q. How soon did they know it was hot after it became hot?-A. They would have 

sufficient time to stop al).d cool it; it would take a journal at least thirty minutes after 

it got hot before it could get heated to the extent it was when it was broken off. I saw 

the journal and I saw the box, and I have the axle at the shop. On top of the journal 

there is the journal brass or bearing, and on top of that brass there is a cast-iron wedge 

and this wedge had been red-hot. I saw the wedge when I picked up the wreck. The 

wedge itself had been red-hot, not only the journal and brass, but the wedge, and that 

wedge showed colour just the same as it would after being taken out of a blacksmith's 

fu& ' 
Q. You do not know to what extent the brakeman did oil the journaH-A. No, 

because I was not present at the time, but thaï I understand was given in evidence, 

that be borrowed the oil can of the engineer to go back and oil the journal instead of 

stopping. ' 

Q. Were they running at the time?-A. Yes, by getting down at the side of a car 

he could l9ok at the journal and be could get the oil can in the box, and be could oil 

the box by getting on the end of the car. 
Q. Your belief is it was burnt off in consequence of the neglect of the conductor 

to examine it before starting?-A. Yes, sir, there is no question about that. 

Q. That is the reason he was dismissed from your employment ?-A. Yes, sir. 

Q. How many conrluctom are there on the Buffalo dh·ision ?-A. I do not know. 

Q. How many engineers are there ?-A. In the neighborhood of sixty. · 

"-1. How many firemen ?-A. About the same amount. 

Q. How many conductors are there, Mr. ·Cain? 

Mr. CAIN.-About 30 or 35 conductors and about 100 brakemen. 

Mr. Pyeatt stated that Mr. Gilhula's son was only engaged temporarily for· about 

a week and is not now in the service. 
The éoMMISSIONER.-I desire to examine }Ir. Cameron and 11r. Kirkpatrick, and 

possibly Mr. Knechtel, in Toronto; would next Montlay answer your purpose to 1i1t­

tend? 
Mr. CoBURN.-I am afraid I caunot count on any time next week 

The CoMMISSIONER.-I suppose your agent could attend in Toronto ? 

Mr. CoBURN.-Yes, I could arrange that. lt is a little difflcult to know how to 

instruct an agent without knowing what is coming up. 

The CoMMISSIONER.-I desire to examine Mr. Kirkpatrick, Mr. Knechtel and Mr. 

Cameron. 
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Mr. COBURN.-Mr. Knechtel never was hère. 
The CoMMISSIONER.-Aiter 1 examine Mr. Woollatt in the morning perhaps I will 

not require to call Mr. Knechtel. 

Adjourned at 4.30 p.m. to 10 a.m. to-morrow morning. 

Commission resumed at 10 a.m., April 27, 1905, at the Court Hou-3e, St. Thomas. 

PRESENT: 

His HONOUR JUDGE WINCHESTER, ColllJllissioner .. 
A. O. JEFFERY, K.C., for Dominion Government. 
(Mr. Coburn was not present.) 

WILLIAM WooLATT, sworn, examined : 

By the Commissioner: 
Q. I understand you were general manager of the Lake Erie and Detroit River 

Railway for a number of years ?-A. Yes, sir. · · 
Q. W ere you general manager from the beginning of the organization of that 

railway î-A. No, sir. 
Q. For how many years ?-A. I came to the road in 1889; I was tra:ffic manager 

and general superintendent. 
Q. General superintendent of the road î-A. Yes. 
Q. From 1889 to when î-A. 1900. 
Q. Then you became what ?-A. General manager. 
Q. Prior to that, what had you been doing î-A. With the N orthern and North­

Western Railway and the Grand Trunl{ Railway for seventeen years. 
Q. What position did you occupy wit'h the Northern î-A. Clerk, and general 

clerk in the different departments, audit department and tra:ffic department. 
Q. So that you had been a railroad man for a long time ?-A. Nearly thirty-three 

years. 
Q. What roads or lines had you charge of when you were general manager î-A. 

The Lake Erie and Detroit River Railway system, which comprised the Erie and 
Huron and London and Port Stanley. 

Q. That is just the same system that we understand under the name .of Buffalo 
division of the Père Marquette railroad î-A. Yes, sir, except since July of 1903 
there bas been added to the Buffalo division supervision of the running of trains from 
St. Thomas to the Niagara frontier. 

Q. From St. Thomas east ?-A. Yes, sir. 
Q. During that time who was your train master in charge of that system ?-A. 

K. R. Cameron. 
Q. For how rnany years ?-A. For about five and a half years. 
Q. Who were your despatchers ?-A. Fred. Arnum, Black and Kirkpatrick, with 

Knight as relieving despatcher. 
Q. Who was your master mechanic ?-A. Stewart Austin until July, 1902, I 

think, or thereabouts. 
Q. And then who succeeded him ?-A. W. K. Christie. Along in 1902, or ear]y 

în 1903, the supervision of the o:fficers of the Père Marquette Railway was extended 
over the Buffalo division. 

Q. Then who was the civil engineer in charge ?-A. Owen MacKay. 
Q. Who was the storekeeper ?-A. Knechtel. 
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Q. Had you any district passenger agent ?-A. No, sir; it was done under the 

gene!a1 freight and passenger agent, Mr. Thomas Marshall. 

Q. At London ?-A. He was at W alkerville at that time. 

Q. Had you any London office ?-A. Just the general agent's office for freight 

and passenger work, · the supervision of crews and so on. 

Q. There was no district passenger agent at that time ?-A. No. 

Q. Who was your round-bouse foreman ?-A. That was under .Austin, as mechani­

cal superintendent. I have forgotten the name of the foreman under him. 

Q. At least how many years were these respective officia]s under you ?-A. The 

mechanical superintendent would have been eight or ten years, and the chief en-

gineer was assÎ'i!tant engineer when I came on to the road in 1689. . 

Q. And continued so until when ?-A. The death of the chief engineer, till be 

was promoted. 
Q. And Mr. Cameron five years or so ?-A. Five and a half years as train master, 

and prior ·to that he had ooen some six or seven years as stenographer and desi'atcher. 

He had · been with the company some twelve years. 
Q. And the storekeeper, Mr. Knechtel ?-À. He had been with the company some 

five or six years, I think. 
Q. What were the qualifications of these di:fferent officials for their respective 

offices ?-A. I consider them perfectly competent. 
Q. Had you any complaints against their abilities or qualifications ?-A. No, sir. 

Q. Were you satisfied with their qualifications ~-A. Quite so. 

Q. And the manner in w:i:iich they performed their duties ?-A. Quite so. 

Q. No fault whatever to find with them î-A. No, sir. 

Q. Did the public complain at all of the performance of their duties ?-A. I 

think not, not to my knowledge. 
Q. You think the public was perfectly satisfied ?-A. Yes, so far as I know. 

Q. When was it that the Père Marquette took charge of the old system ?-A. In 

J anuary of 1902. 
Q. What condition was the road in at that time ?-A. The physical condition 1 

Q. Yes ?-A. In very good condition. 
Q. Sufficient power ?;._A, To handle its local business. 

Q. Had you a through business ?-:A, Not at that time, the through business 

about J anuary 20, 1902. 
Q. That was after the Père Marquette took possession ?-A. Yes, sir. 

Q. It was said here the other day that when Mr. Pyeatt took charge he found 

the power in very, very bad condition and the system generally run down; what do 

you say to that ?-A. I think Mr. Pyeatt would be perfect]y correct with reference 

to the power being in bad condition, because we had not shops sufficient to take care 

of the power, and we had more business tiuin the power or facilities we had would 

accommodate, but so far as the general condition of the railroad, I d'l mt tl,:nk there 

was any--
Q. Mr. Cain stated that when he took charge the yards were congested and the 

trains were running in a very poor manner, what is the cause of that ?-A. If there 

was such a congested condition it wou]d be due to füe lack of power to move the busi­

ness. 
Q. You think it is entirely a Jack of power ?-A. There is no question about that. 

Q. What was the cause of lack of power ?-A. The poor condition of the engines 

and the lack of facilities to get them in proper condition. 

Q. Who was to b]ame for that ?-A. The lack of facilities for the shops, of not 

having sufficient shop room. 
Q. Who is responsible for the facilities ?-A. The whole trouble was J;h~ tbrough 

business was put on to us to handle before we had proper facilities for the handling 

of it. I think that condition existed on the entire Père Marquette system, as much 

on the other side as on this, for when I asked for power to move the business the 
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general superintendent informed me that they were just about as hard up for power -on ·tne other side as they were on this. 

Q. And you did everything you could in order to get the power ?-A. Yes, sir. Q. Did you apply more than once ?-A. Yes, frequently, and for sidings, passing tracks, as far back as, well, early in 1902. 
Q. And continuously up to the time you left the service ?-A. Yes, sir, went over the road with the former general superintendent, :!\,Ir. A. M. Smith, laying out where the sidings should be, but they were not forthcoming. 
Q. What was the reason for that ?-A. I don't know, trtat would be with the management. 
Q. You had no control over that ?-A. No, I could not spend money till they gave it to me to spend. 
Q. Did they continue all the old o:fficials on after they had taken charge, the Père Marquette?-A. Yes, sir. 
Q. For how long'/-A. The general order of the exercise of the jurisdiction of the Père Marquette officials over fais division--
Q. We may c·an it the Buffalo division ?-A. Yes, came into eff.ect, my memory is, early in 1903, because it was on March 1-yes, it was :March 1 that that order went into effect; my title was changed to superintendent of this division. 
Q. At the same salary ?-A. Yes. 
Q. All the old officials continued at the same salaries they had been receiving from the former road ?-A. Y es, sir. 
Q. No increase made during your time ?-A. Occasionally here and there, but no general increase. 
Q. So that I may say foat all the old officials were con:tinued on until they 1eft the service at the salaries they had been receiving from the Lake Erie & Detroit River Company ?-A. Yes, sir. 
Q. W ere there any complaints to you about the manner in which the service was being carried on by the management ?-A. No, sir, exœpt that because of the lack of power we would be asked why we did not move certain business. 
Q. Your answer was forthcoming?-A. That we required the power to move it. Q. And did they not corne to your assistance ?-A. They could not furnish it; they had not it. 
Q. I understood this want of power was a very distracting 'thing to yourself?-A. It was. 
Q. So mueh so that you hardly knew which way to turn ?-A. It caused my nerves to give out, and I had to resign on that account; nervous prostration. 
Q. Wlhen did you begin to have such an attack from the over-work?-A. ProhaLly about two years ago, eighteen months. 
Q. W as it in conséquence of_ the over-work and the anxiety in consequence of not being able to run the road as you wanted to run it ?-A. Yes, sir; the vice-president and general manager put it in the matter of my taking the railroad to bed with me. Q. And I suppose you did ?-A. A good many nights I did not sleep because of ît. Q. When was it you put in your resignation?-A. Early in November of last year. Q. What · 1ead up to that ?-A. The doctor's advice that I must do one of two things, either quit worrying or quit railroading. 
Q. Had not the management corne to ;your relief up to that time ?-A. As far as 

they were able to, but not suffieiently. 
Q. Not sufficiently to relieve the strain ?-A. No, sir. 
Q. Nor the large amount of business that was being put upon you ?-A. No, sir. Q . .And that large amount of business was in con.sequence of the through traffic? -A. Y es, sir. 
Q. You were qui te able with the facilities you had to attend to the local traffic ?­

A. Quite so. 
Q. But with their taking charge and connecting with their own traffic in the United States and making it a through tra:ffic the facilities were not equal to the de-
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mand ?-A. That is it, sir. They sent over some :fifteen large engines which were not 

sufficient to handle the through business 

Q. Rad you a sufficient number o:f employees under you to handle the business? 

-A. Yes, sir; that is the local business. 
Q. Y es ?-A. Qui te so. 
Q. And the through business?-A. Yes, sir. 

Q. Rad Mi-. Cameron, the train master, a sufficient number o:f employees to handle 

his department ?-A. I never heard any complaint he had not; always seemed to have 

sufficient men. 
Q. Row was it it became congested ?-A. Because o:f the lack o:f power. 

Q. Not a lack o:f employees ?-A. No. 
Q. Who succeeded you ?-=-A. Mr. Pyeatt. 

Q. When ?-A. I think the circular appointing Mr. Pyeatt was on the 28th o:f 

November. 
Q. Did you receive any notification that your services would •not be required :fur­

ther ?-A. No. I was advised by my general superintendent to take a long rest and 

,\·hen I was fit to corne back to railroading they would have a position :for me. 

Q. When did he advise you to do that?-A. In November when I talked with him 

~bout my resigning. 
Q. Last Novenibed-A. Yes, sir. 
Q. Did you :follow his advice?-A. I have taken a good long rest. 

Q. You are. not applying :for the position again?-A. Not just·at present. 

Q. You don't know what may take place in the near :future?-A. No. 

A. I suppose you are quite willing to 'take charge again i:f you are asked ?-A. I 

feel my work at present is very congenial and I like it very much. 

Q. Do y.ou know what led up to Mr. Cameron's resignation ?-A. No, sir, I do not. 

Q. Rad you anything to do with his resign~ng?-A. No, sir. 

Q. You had no complaints against him?-A. No. 

Q. Did Mr. Pyeatt consult with you with re:ference to the o:fficials ?-A. No, sir. 

Q. Make any complaints to you wi~h re:ference to them ?-A. No, sir. 

Q. Do you remember Mr. Bartlett ?-A. J oe Bartlett, yes, sir. 

Q. What was his position ?-A. General :foreman in the Walkerville shop. 

Q. When did he leave?-A. About July or August; I think, o:f last year. 

Q. In your time?-A. Yes, sir. 
Q. Wili.y did he leave?-A. I do not know the reasov-; the mechanical superinten-

-dent or master mechanic asked :for his resignation. • 

Q. Who was the master mechanic at that time?-A. :Mr. W. K. Christie, who suc-

œeded Mr. Austin. 
Q. Mr. Christie's head office was _where ?-A. At Saginaw. 

Q. An American ?-A. I do not know as to that,sir. 

Q. Was Mr. Bartlett an American?-A. No, he was a Canadian. 

Q. Do you know what Mr. Bartlett is doing now ?-A. I do not know, sir. 

Q. Who succeeded Mr. Bartlett ?-A. Mr. Royce. 

Q. Where :from ?-A. From Saginaw or Grand Rapids. I am not sure which. 

Q; Where is Mr. Royce now ?-A. I do not know, sir. 

Q. Do you know who succeeded Mr. Royce ?-A. No, sir. 

Q. Tnat was a:fter you left ?-A. Yes, sir. · 

Q. You had ·a stenographer or two in your department, Miss McLean was your 

stenographer ?-A. Yes, sir. • 

Q. What satisfaction did she give to you in the. performance of her duties ?-A. 

She was perfectly satisfactory, she was a little nervous, but with allowance for that 

she was satisfactory. 
Q. Did you find her capable ?-. Yes, sir. 

Q. Qualifications quite sufficient for the work ?-A. Yes, sir. 

Q. You gave her a recommendation in fact when you le:ft ?-A. Yes, sir. 
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Q. She is no longer in t'iie employ of the Père Marquette ?-A. No, sir, I be­

lieve not. 
Q. Did you corne in contact with Mr. MacKay as chief engineer ?-A. Yes, sir, 

quite often. 
Q. Were his duties performed satisfactorily ?-A. Yes, sir. 
Q. He is no longer in the service ?-A. No, sir. 
Q. l\fr. Leseur is at present occupying that position ?-A. I believè he is. 
Q. l\fr. Knechtel, storehouse keeper, do you know how he performed his duties î 

-A. The. stores department came under the general auditor and accountant, Yr. 
Leslie. I am not familiar with his work. 

Q. Do you know when Yr. Knec'ntel left the service ?-A. Along in the fall, I 
think, of last year, September or October. 

Q. Before you left ?-A. Yes, sir. 
Q. Do you know why he left ?-A. No, sir. 
Q. Did you know him ?-A. Quite well. 
Q. Who succeeded him, do you know-1\fr. Hunker ?-A. No, sir, I canno't tell 

the name 
Q. Where was he from ?-A. From Saginaw shop. 
Q. Who appointed him ?-A. The general storekeeper, I believe, at Saginaw. 
Q. Was he an American ?-A. I do not know. 
Q. You do not know where he is now ?-A. No, sir. 
Q. What bec;me of l\fr. Knechtel ?-A. I believe he secured a position in Berlin. 
Q. Was he dismissed from office ?-A .. I do not know as to his leaving,. sir. 
Q. What was reported to you at the time ?-A. I understood he was resigning 

and leaving the company's service. 
Q. You do no't know the reason for it ?-A. No, sir-Colon, that is the name, 

I could not think of it before. 
Q. He did not remain very long ?-A. He .was there when I left. 
Q. Was Yr. Arnum the chief despatcher in your day ?-A. He was acting chief 

despatcher at tiie time I resigned. 
Q. You had nothing to do with the appointment of 'the chief despatcher î-A. 

I sanctioned the appointment, that was all. . 
Q. The appointments were made-.A. By the train master, subject to my ap­

proval. 
Q. Was it necessary to obtain the approval of the superintendent of the system î 

-A•. I thought so. 
Q. I mean foe general superintendent, did he approve of the officials ?-A. I do 

not know about the general o:fficials, but not of the chief despatcher. 
Q. You had nothing to do with the others any other time ?-A. No, sir. 
Q. What about different sidings on the different lines, were there a su:fficient 

number of them to enable you to perform the work properly ?-A. No, sir. 
Q. Did you complain to the management of the want of sidings ?-A. Quite 

frequently. 
Q. And still none given ?-A. None given, as previously stated I went over tiie 

line with the general superintendent, l\fr. A. M. Smith, last August, and we laid out 
di:fferent points whère sidings would be put in, but they were not put in. 

Q. Have they been put in since ?-A. I believe some have. 
Q. And some enlarged ?-A. Yes, sir. 
Q. To enable them to perform their work ?-A. Yes. 
Q. Without these sidings ami without enlargement of them could they have per­

formed the work any better faan you had it done ?-A. There would be serious de­
lays, the smaller train would take the sidings and allow the larger one to occupy the 
main line. 

Q. That is what you had to do ?-A. Yes. 

.. 



• 

ALIENS ON PERE MARQUETTE RAILWAY 

SESSIONAL PAPER No. 36d 

91 

Q. W as Mr. Cameron ill for any length of time be~ore he resigned ?-A. Only 
for a few days. 

Q. What were the requests you made for better facilities ?-A. As t-0 the num­
ber? 

Q. Yes ?-A. General request as to more power, I required at least six engines, 
and the larger passing tracks, better water facilities; ._those were the principal things. 

sir . 

Q. Did you get tne water facilities ?-A. No, sir. 
Q. Do you know whether they have been obtained since ?-A. I do not know. 
Q. You do not know whether tanks have not been supplied since then ?-A. No, 

Q. Do you know what has been clone towards giving these facilities since you left 
the service ?-A. No, sir, I do not. 

Q. Do you know how many engines they have supplied ?-A. No. 
Q. Your spn was at Port Stanley acting as agent there?-A. Yes, sir. 
Q. When did he leave ?-A. September of last year. 
Q. Why?-A. Purely on his own account. He had the misfortune to loose hig 

wifo.while there, and he felt he could not remain in Port Stanley after that, everything 
reminded him so of the happy home he had, .and he could not remain. 

Q. He is now living in Toronto ?-A. In :Montreal. 
Q. From your very considerable experience as a railroad man would you have any 

difficulty in :filling all the positions I have referred to with Canadians ?-A. No, sir, 
I would not.. . . . . 

Q. Well quali:fied for the outies?-A. Perfectly. 
Q. And èven if some of those resigned you think you could have supplied their 

places with Canadians qualified and able to perform the duties satisfactorily ?-A. 
Yes, sir. 

Q. Without any di:fficulty?-A. Yes, sir, 
Q. Would you go to the Wabash and the Michigan Central to get men?-A. 1 

think I would have gone to some roads having Canadians, such as the Canadian Pacifie, 
• the Canadian Northern, the Canada Atlantic, the Intercolonial, any other roads in 

Canada. · 
Q. Not to the two American lines running through St. Thomas ?-A. I think not. 
Q. You woulâ' not likely get Canadians there ?-A. There are a number of Cana­

dians there. 
Q. For these higher positions ?-A. Probably not for the higher positions. 
Q. But you think there would not be any di:fficulty in getting them from the other 

roads, or even a part from the other roads ?-A. Y es, sir. • 
~ Q. Can you give me the number of hours that a chief despatcher should be required 

to attend to the duties of that c:ffice?-A. It depends on whether there is a day and a 
night chief; if there is no night chief a despatchèr is usuàlly on probably long hours 
from fifteen to eighteen hours. 

Q. Continuous service?-A. Yes, sir. 
Q. Don't you think that is rather long ?-A. It is. 
Q. Don't you think nervous prostration would very soon follow that?-A. I be­

lieve it wou:ld if continued. 
Q. So that a man who was compelled to do that would want a better job else­

where very quickly?-A. Yes, sir. 
Q. How many foremen had you in the mechanical department ?-A. One at W al-

kerville and one at St. Thomas. 
Q. Who were they?-A. Bartiett and a fellow named Harry Mann in St. Thomas. 
Q. Do you know if both these men are still in the service ?--,-A. Bartlett is not. 
Q. I understand he is in Manistee or some position over in the United States now; 

have you heard that ?-A. I understood he went to the Pacifie Coast, San Francisco. 
Q. You were satisfied with Bartlett's work while you were there?-A. Yes, sir, 

of course he came directly under the master mechanic, I held the master mechanic 

responsible for that. 
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Q. That is the way it is still?-A. Y es. 
Q. Do you think the;e would be any difficulty in obtaining a Canadian to act 

as <i'istrict passenger agent in London ?-A. I would not think so. 
Q. Fxom your knowledge as a railroad man ?-A. Yes, sir. 
Q. You think there would be no di:fficulty ?-A. I would not think so. 
Q. Mr. Gilhula wishes two or three questions to be asked of you. Did Mr. Gilhuh 

make application to you for a position within the past two years ?-A. I would not 
speak M to the exact time, but he had made application to me, I think, on more than 
on.e occasion. 

Q. Do you know for what position ?-A. Train despatcher or chiP.f despatcher or 
train master. 

Q. And did you give him any encouragement in that connection?-A. No sir. 
Q. Do you know what reason Mr. Gilhula had for wishing to return to Canada t,') 

live?-A. My memory is that on account of his father and family c0nnections living 
in Canada, he wished to corne back. 

Q. He assigneci' that as a reason ?--A. Yes, sir. 
Q. And I understand he has lost hi8 father since then ?-A. I believe so. 
Q. Do you know anything about l\fr. Cain?s or Mr. Gilhu]a's abilities as train­

masters and Chief despatchers respectively ?-A. No, sir. 
Q. You did not know them previous to their being appointed bere ?-A. I think 

I met Mr. Gilhula on one or two occasions. 
Q. As well as receiving applications from him ?-A. Yes, but nothing as to his 

qualifications and ability, 
Q. You do not know anything about the road since yon ]eft, the maimer in which 

it, has been conducted at all ?-A. No, sir. 
Q. i think that is all I have to ask yon un]ess you wish to give any statement your­

self?-A. No, sir, that is all. 
Q. I am just told that the large number of beets that were grown in connection 

with the sugar füctories congested your business considerably at Blenheim and Chat­
ham ?-A. That had to do with it as well as the general local business and the through • 
bi;siness. 

Q. Of course they ha,·e no such cause for congestion since the new management 
took place ?-A. I believe they were just as badly congested last faU. 

Q. Not sin ce December 1 ?-A. No, the beet business is over before that, J anuary 1. 
Q. I am told there were 600 cars of beets stored a year ago ?-A. No, sir. 
Q. How many, do you know ?-A. There would not be more than 150. 
Q. On your road ?-A. Yes, sir. 
Q. Where would they be stored ?-A. At Dresden, where there was a factory, and 

at WaUaceburg, where there wns a factory, and some at other sidings waiting move­
ment, prohably altogether 150 or 200 cars. 

Q. Of course that was owing to the want of power?-A. Yes, the want of power to 
move it. 

Q. That is reall~• the prime reason ?-A. That is the kernel. 
The Ooin.nssIOKER . ...:.._ls there any other witness present, or nny one else who wishes 

to give any statement with reference to this before I adjourn ?--No one responded. 

ErnRETT E. CAIN, was recalled and examined. 

By the Commissioner: 
Q. Mr. L. E. Tillson was your general agent at Chatham?-A. No, agent. 
Q. Agent at Chatham when you were appointed?-A. Yes. 
Q. How many men had he under him then ?-A. Y ou refer just to the switchmen? 
Q. In charge of the yard ?-A. Yes, he had a yard conductor and one switchman. 
Q. Did he ask for any assistance ?-A. No additional help, he asked if he could 

not-this conductor Winegarden was running on the road, but he lived in Chatham-
• 

• 



• 

• 

A.LIENS ON PERE MARQUETTE RAILWAY 

SESSIONAL PAPER No. 36d 

93 

his home is there-Tillson said, 'Winegarden would be glad to take this yard for the 

winter as his wife is in bed in bad health, he can run it better than anybody else. Can 

I give it to him?' I said, 'Yes, that would be all right, if he can run it better than 

anybody else, give him the place.' 
Q. Had he been complaining that it was impossible with the staff at bis command 

to handle the traffic?-A. No, sir, not anything of that kind that I know of. 

Q. Did you give him verbal instructions to hire another man?-A. No, sir. 

Q. Only in the way you mentioned?-A. Yes, just merely to take another man's 

place . 
Q. Not an additional man ?-A. No. You see this man that he had in charge of 

the yard there, was a man, as I understand it, that he had just taken up there a while 

before-I do not know how long be had had him-but he said he was not giving satis­

faction, he could not handle the yard. I said: 'If be cannot handle the yard put this 

other man in bis place,' and the thing was all right. And I happened to look over some­

thing pertaining to tht, pay-rolls, and I noticed he was carrying two men with the yard 

conductor, two switchmen, and I immediately, called Mr. Pyeatt's attention to it, and 

asked him ïf he knew about it, and he said, 'No, that is ridiculous.' 

Q. W as that after he had been there about a mon th ?-A. I think the new man 

had been on-we noticed it on possibly the first pay-roll-of course they were only 

gotten out once a month. We just called up Tillson. · 

Q. Did he state you had authorized him to engage him ?-A. No, sir, he admitted 

that we had not, he did not make any argument at all on it. Mr. Pyeatt was the man 

that talked to him; I do not employ the agents, they are employed by J\fr. Pyeatt, and 

of course I have something to do with the discipline and such things as that. 

Q. Then Mr. Pyeatt asked him to pay the man himself, out of his own salary?­

A. Yes, I think that was the way he put it, that they would ask him to pay that ex'r-

pense. 
Q. Did he do so ?_,_A. No. 
Q. Who paid it?-A. The company. Of course it had been paid; that had gone 

in on the pay ro\ls; :Mr. Pyeatt, I believe, asked him to reimburse the company this 

sum. 
Q. And he never did?-A. No. , 

Q. What was the result of that?-A. Nothing at all, only :M~. Tillson resigned. 

He was not asked to resign; I am almost positive he was not asked to resign, that is 

my understanding. 
Q. But rather than pay it he. resigned?-A. Possibly that was bis reason for re­

signing, but I um:lerstood from someone at Chatham that Tillson had resigned to go 

into the coal business; I have not seen Tillson since he resigned . 

Q. Who t.ook bis place?~A. Mr. R. W. Youngs, our former agent at St. Thomas. 

Q. Who was sent out to Chatham ?-A. He was transferred from St. Thomas to 

Chatham. 
Q. And he is there now?-A. Yes. I might add Tillson's work had not been satis­

'factory. We had been complaining to him a good deal, in a nice way. Tillson was 

well acquainted there, and had a good many friends, and I did not want to remove him.. 

but we,wanted him to get along, but he did not have hustle or push about him, that 

was the only thing. We realized he was well acquainted there and we wanted him to 

get out and get the business. He was not getting the business. Tillson was not a very 

aggreœive man, in other words. 
Q. Was not sufficiently active for your. purpose?-A. I liked 'fillson personally 

and we were always good friends, and are yet for anything I know. I have nothing 

against him, but I am positive Tillson was not asked to resign. He resigned of his 

own accord. 
Q. That was all I wanted to put in so as to answer this letter I ha-ve received î­

A. I of course did not handle the case myself; this is hearsay. I do not discharge o:r­

employ agents. 
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Q. The only question was as to you authorizing him to hire this extra man ?-A. No, never did, and he didn't contend that at all. You realize that if I had done this when Mr. Pyeatt called him in-I did not call him in-he would have stated 'Mr. Cain ·told me to do this.' He did not say that. If it,had been my mistake I certainly would have owned up and I would not try to throw it off on to somebody else. 

Adjourned at 11.30 a.m. to 11 a.m. on Tuesday next, May 2nd, at the Court House, Toronto. · 

CouNTY JuoaE's_ CHAMBERS, COURT HousE, 
TORONTO, April 29, 1905. 

Mr. Kirkpatrick having received a subpœna for St. Thomas, which was forwarded "to his residence in Toronto, he called to see the Oommissioner on Saturday, April 29th, 1905, and the Commissioner thereupon examined him with the understanding that in case the railway company or anyone desired to cross-examine or to re-examine him, Mr. Kirkpatrick would attend subsequently for that purpose. 

WILLIAM A. KIRKPATRICK, sworn, examined. 

By the Comm.issioner: 
Q. You are a despatcher ?-A. Not at present. 
Q. You were a despatcher on the Père Marquette?-A. Yes, sir. 
Q. When did you :first become such ?-A. Ridgetown. 
Q. How long ago ?-A. Two and a half years. 
Q. Y ou were under Mr. W oollatt at that time ?-A. Yes. 
Q. He was the superintendent of the railway ?-A. Yes, sir. 
Q. Was that before the Père Marquette bought out the Lake Erie and Detroit River Railway?-A. Yes, sir. 
Q. Who was the chie~ despatcher above you ?-A. Mr. Bailey. Q. Which trick had you ?-A. The third trick. 
Q. What hour?-A. That was from eleven at night till seven i~the morning. Q. Y ou were midnight, then ?-A. Yes. 
Q. What line had you charge of?-A. The whole system. 
Q. You continued at that work until you moved to St. Thomas in N ovember or December last?-A. I think it was the :first of September. 
Q. That was before the i,hop moved down ?-A. Yes, sir. 
Q. Mr. Bailey's services were dispensed with after you moved to St. Thomas or before?-A. Mterwards. · ' 
Q. And Mr. Arnum took his place?-A. Yes, sir. 
Q. Then Mr. Arnum resigned and Mr. Gilhula was appointed ?-A. Mr. Arnum did not resign, but Mr. Gilhula was placed in there and Mr •. Arnum was put on third ~~- , . 
Q. After Mr, Gilhula came there were the duties changed in any respect ?-A. W ell, there was more work put onto the despatcher. 
Q. In what way could there be more work put on ?-A. Looking for crippled cars and in work that had to be promptly attended to in the ordering of cars Q. Who did that extra work previously ?-A. T'à.e chief train despatcher or the car despatcher. 
Q. And that work was taken from them and pµt upon the trick despatcher, a great deal of the chief despatcher's part of it ?-A. Yes. -
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Q. So that the chief despatcher was not as :fully employed after ::Mr. Gilhu1a came 

as he had been previously?-A. No. 
Q. He had less work to do in :fact than ::Mr. Arnum had when he was chief des-

patcher?-A. I believe so. 
Q. That is what you saw while you were there?-A. Yes, sir. 

Q. Then you were under ::Mr. Cain as.well as ::Mr. Gilhulaî-A. Yes, sir. 

Q. Under both of themî-A. Yes. 
Q. Then you had been under ::Mr. Cameron, too?-A. Yes, sir. 

Q. Was :Mr. Cameron qualified :for that position of train masted-A. Yes, sir. 

Q. Any complaints made about him at alH-A. Not that I am aware of. 

Q. Never heard of any complaint?-A. No, sir. 

Q. Neither :from the officiais above him nor :from the publicî-A. No, sir. 

Q. Nor :from those under him î-A. No, sir. 

Q. He ;;iad been there :for a number of years be:fore you î-A. Yes, sir. 

Q. Do you know whether he gave satidaction to <'Very one Le h'.ld to do with î-

A. Yes, sir, I am eatis:fied. 
Q. Do you know how he came to leave the service ?-A. Being asked to resign. 

Q. He was asked to resign, by whom ?-A. J. S. Pyeatt, superintendent. 

Q. Do you remember when that was ?-A. About 'the 25th of December. 

Q. Wnat took place at that time ?-A. Nothing in particular. 

Q. Had he been doing anything that was improper, or was he not carrying out 

the orders of the superintendent, or why was he asked to resign ?-A. He was asked 

to resign on account of the superintendent saying that the men should be disciplined 

more than they previously had been. 
Q. Had the men been disciplined be:fore that ?-A. I tàink sufficiently, yes. 

Q. Did he get work out of them as well as they go't out of them after he left ?­

A. Yes, sir. 
Q. What was the real cause of the di:fficulty ?_:A. I believe ::Mr. Cain was a :friend 

of ::Mr. Pyeatt, and the intention was to get rid of :Mr. Cameron in order to place 

him. 
Q. You think it was just for 'the sake of having a :friend appointed in his place î 

-A. Yes, sir. 
Q. They stated in evidence be:fore me tàat the condition of the power was very 

bad when ::Mr. Pyeatt took office; do you know that ?-A. Yes, sir. 1'hey had no shops 

in St. Thomas at the time, and 'the shop was at W alkerville where most of the repair­

ing was done, besides having had a good deal of power coming :from the other side. 

Q. W ere there not sufficient sidings for the movi:gg of the trains and cars ?-A. 

No, sir. 
Q. Water ?-A. No, sir. 
Q. Not sufficient water î-A. No, sir. 

Q. Did you know about the falling away of the local business?-A. Yes, sir. 

Q. To wbat extent did it fall away ?-A. I could not exactly say, only that agents 

along the line and every one was complaining; the agents complained of their busi­

ness. 
Q. Was the through business increasing ?-A. I believe so. 

Q. And that, of course, caused a good deal of trouble ?-A. Yes, sir. 

Q. In consequence of their business increasing and the want of power ?-A. Yes, 

sir . 
. Q. In wnat manner was the resignation of Mr. Cameron called for, do you remem­

ber-how did it take place ?-A. When be was out on the road attending to his duties, 

on coming back one evening be found a letter on bis desk asking for bis resigna'tion. 

Q. Did you see the letter ?-A. Yes, sir. 

Q. What was the wording of it ?-A. I could not exactly say, I do not remember 

cxactly, only it asked for bis resignation by, I think, J anuary 1st. He thought it 

necessary on account of the men not being properly disciplined. 
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Q. What did Mr. Cameron say, do you remember ?-A. He said 'àe thought it was a very mean way of doing when he was trying to do his duty, and then jnstead of calling him in and speaking to him and te1ling him about it, he did it in rather a mean way, he thought. 
Q. Rad you heard Mr. Pyeatt previous to that complaining to Mr. Cameron for not attending to his duties ?-A: No, sir. 
Q. Did Mr. Cameron say he 'àad been spoken to before that at all ?-A. No, sir. Q. You and Mr. Cameron were intimate ?-A. Well, not any more 80 than any the rest of them, he was always rather intima'te with the despatcher8 and anybody in the office. 
Q. Necessarily so, I' suppose ?-A. Yes. 
Q. Mr. Cameron is away out of the province just now ?-A. Yes. Q. Searching for employment ?-A. I believe 80. 
Q. He has been idle since the 1st January up to the present time, so far as you know ?-A. Yes. 
Q. Unable to obtain emp]oyment ?-A. I believe 80, any suitab1e employment. Q. You were under Mr. Cain ?-A. Yes, sir. 
Reporter read to ,Mr. Kirkpatrick Mr. Cain's statement in his evidence given on the 26fa April as to the mistake made by Mr. Kirkpatrick, and Mr. Cain's reasons for deciding to dispense with Mr. Kirkpatrick'8 services. 
Q. You have heard· read what Mr. Cain stated about the mistake?-A. Yes, sir. Q. What do you say with reference to that ?-A. I remember of him calling me in on that occasion quite well, and I think he i8 wrong in saying that I lied about it. I remeI1Jber taking my book in there, but I do not remember of saying that that was not foe right book, but I think I proved to him that I was not in the wrong. Q. From your book ?-A. I do not remember whether I showed him the order in the book or not. 
Q. Ana were you wrong at that time ?-A. I do not think I was, no. Q. Did he ever speak to you about it subsequently?-A. Not any more than call­ing me in at that time. 
Q. That is the only time?-A. Yes, sir. 
Q. Was that the reason why you resigned your position ?-A. No, not that parti c~ilar reason. 
Q. What was the reason that caused you to resign ?-A. We were not receiving r,roper treatment from our officials. 
Q. which ones?-A. Mr. Gilhula, especial]y. 
Q. In what way did they treat you improperly?-A. Regarding the de]ays occuring. he would not reason with me properly, I do not think; I showed him on two or three occasions where delays could not be helped. · Q. You might explain that one you mentioned to me before so that it can b~ taken down in the notes ?-A. In that case I gave a freight train, I think at Dresden, an order to meet a north-bound train at Everett, a flag station between Chatham and Dres­àen. The north-bouna' train, I think, for the reason of the engine failing at Chatham, was cancelled there and tied up for severa] hours, and the south-bound train had already been at Everett waiting for the north-bound train. The north-bound train engine wa~ in such a shape that h could n_ot be run light to Everett, but in order to get the south­bound tl'ain out of Everett an order had to be sent to him in some way by train to bring him to Chatham, for the train which he ?'as to meet at Everett. A passenger train at Chatham instead of Everett. If I had given the order to the engine to carry Everett with an order to bring the south-boun<i' train in to Chatham he could not'have got out of Chatham ahead of the passenger train. I gave the passe.nger train an ol'der to carry the conductor of the south-bound train at Everett to meet the north-bound train at Chatham instead of Everett. If I had given the Qrder to the 'engine to carry out they could not have moved out of Everett before the passenger train, even· if th.~ north-bound train had run out ahead of the passenger train. I presume that this saved 
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not only the expense of the trainmen in going out with a light engine to bring in the 
south-bound train, but also the expense of coal. Mr. Gilhula accused me of a delay 
ot the south-bound train at Everett on account of not sending that light engine out oi 
Chatham, which if it haa' gone to Everett ahead of the passenger train they could not 
have moved before the passenger train in the opposite direction. 

Q. At other times he fo1md fault as well with you?-A. Yes, sir, on different oc• 
casions, I cannot just state them, but I was not fairly treateJ, I don't think. 

Q. Did you tell him so?-A. Yes, sir. 
Q. What did lie state ?-A. W ell, on one occasion at Dresden, I made a meet 1fuere, 

and I forget, but I think I had three or four trains with plenty of side track room, 
but one of the trains that was there derailed a car on the belt line, if I remember cor­
rectly, and the other trains could not get in, and he accused me of bringing those trains 
all to Dres<ien when there was plenty of room for twice the number of cars had not 
this train derailed a car, which I did not know of until I gave the orders at other 
stations. He accused me again of bunching up my trains. I explained to him that I 
did not bunch them up, that tlie delay was caused by the derailing of a car. That 
evening I spoke to him, after being relieved for the night, and I told him that I dil 
not think it right to accuse me of that delily. He told me that he diô not mean to say 
anything, that he was simply angry at something else at that time; but I did not think 
he should have accused me at the time of the delay, as the other despatchers and opera­
tors in the office were there, which did not look very well, when they knew the circum­
stances. 

Q. Was it in consequence of this fault-finding from time to time by l\fr. Gilhula 
tl:at you resigned ?-A. Yes, sir, partly. 

Q. For any other reason then ?-A. My intentions were to go west this year, that 
is if there was nothing else turned up in St. Thomas better than what I had in the 
office. 

Q. What salary were you receiving ?-A. $80 a mon th. 
Q. When was it. you left ?-A. February 13. 
Q. You are now with the Canadian Pacifie Railway, I understand?-A. Yes, sir. 
Q. From your experienee with the différent railways are you of opinion that they 

coula' easily have obtained, or could have obtained, a Canadian to take charge of the 
despatching there as chief despatcher?-A. Ye~. sir. 

Q. Without much difficulty ?-A. I believe so, ye<'. 
Q. Provided they paid them a fair salary?-A. Yes, that was the trouble at the 

time; when this new ehief despatcher came they raised him $20 a month. 
Q. More than they had been payiiig the previous chief ?-A. Y es, sir. 
Q. So that Mr. Gilhula.,is getting $110 and the former chief was, only getting 

$90 ?-A. Yes, sir. 
Q. You have already stated that the want of power was what was causing so muc·n 

difficulty and delayî-A. Yes, sir. 
Q. Did they supply power after Mr. Pyeatt took charge?-A. Yes, sir. 
Q. Sufficient?-A. Yes. 
Q. And put in sidings ?-A. Yes, sir. 
Q. As well as supplying water tanks ?-A. They are putting in a supply of water 

tanks now. 
Q. Do you know whether these were asked for before l\fr. Pyeatt came ?-A. I 

believe that the power was. 
Q. But not obtained?-A. No, sir. 
Q. If the old officials were there with this new power and new sidings, could they 

conduct the business just as well as the present officials are conducting it?-A. Yes, sir, 
I believe so. 

Q. AU the old officials previous to the new régime, were they acting in the interests 
of the railway?-A. Yes, sir. 

Q. And constantly at work?-A. Yes, sir. 

3'6d-'7 
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Q. And you know of no reason why such a man as }Ir. Cameron and the others 
should have been dismissed î-A. N 01. sir. 

The Co:MMISSIONER.-I think that is all. If the solicitors for the railway company 
want to cross-examine you I will let you know, so. that you may corne up again, and 
they can ask. you any questions they wish ?-A. All right. 

Commission resumed at the Court House, Toronto, :May 2, 1905, at 11 a.m., and 
adjourned sine die in consequence of the absence of Mr. Cameron from Toronto. Only 
.Tudge Winchester, the Oommissioner, was in attendance. 

PERE MARQUETTE INVESTIGATION. 

TORONTO, Montlay, May 15, 1905. 

Before His Honour J udge WINCHESTER, Oommissioner. 
DR. ALBERT. O. J'EFFREY, K.O., representing the Dominion Government. 
l\Ir, R. H. O. ÜASSELS, representing the Père Marquette Railway. 

The Commissioner read the commission directing the investigation. 
The OoMMISSIONER.-I entered upon the inquiry on April 24, at London, adjourn­

ing to St. Thomas, and from St. Thomas to Toronto. I intended taking up the ex­
amination of witnesses in Toronto on May 2, and I adjourned until that day, but in 
consequence of being unable to obtain the witnesses I adjourned it until this morning, 
at ten o'clock. w·e will now proceed and continue the evidence. 

The Oommissioner having handed the extended evidence of William A. Kirkpatrick 
to Mr. Oassels to read before the inquiry was opened, Mr. Kirkpatrick was called for 
cross-examina tion. 

WILLIAM A. Krn~PATRICK, recalled.' 
Cross-examined by Mr. Oassels: 

Q. You state in your evidence that the reason you resigned from the employ of the 
Père Marquette Railway was that you were not receiving proper treatment from your 
o:flicials, and in support of that you state that on various occasions Mr. Gilhula found 
fa!llt with you for not despatching your trains properly, as he alleged, and for delays, 
in one case, a delay at Dresden and Everett, and in anotMr case again a delay at Dres­
den; now I suppose when you are giving orders to get your train through at a certain 
time you have got to do that, or are you given your own time?-A. ,ve are supposed 
to do i t, yes. 

Q. Is Mr. Gilhula not justified in complaining of your conduct when the trains 
did not get through ?-A. No, I don't think so. 

Q. Why not î-A. When a despatcher is not to blame he has no right to complain 
of the despatcher. 

Q. You say here: 'Mr. Gilhula accused me of a delay of the south-bound irain at 
Everett on account of not sending that light engine out of Chatham. which if it had 
gone to Everett ahead of the passenger train they could not have ~oved before the 
passenger train in the opposite direction.' Now, Mr. Gilhula evidently was of opinion 
that you should have sent that engine out?-A. Yes. Whether he was of the opinion 
or not, he said so. 

Q. I am instructed that if you had not resigned when you did, that you would have 
been asked for yonr resignation in any event; do you know if that is correct ?-A. I 
did not know anything of it. no. 

Q. Mr. Cain was your chief at that time ?-A. He was trainmaster. 
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Q. He was the man who was directly over you ?-A. Yes. 
Q. l\Ir. Cain, I understand, states that you would have been .a$Àw to resign for 

having lied to him about some order which he had given you; had you Iïeard anything 
of that?-A. No, I did not lie to him about the order. 

Q. Were you aware that that accusation had been made against you ?-A. Ycs, 
I was aware of it-not until after I had resigned. 

Q. No complaint was made to you at that time ?-A. No. I was taken in about 
the matter and I showed Mr. Cain that he misunderstood the case, and then he turned 
around and said he found out a few days after, or a short time after, that I lied to him . 

Q. Were you then brought up again ?-A. No. 
Q. No ac~usation was made then ?-A. Uo. 
Q-. In your evidence given as to despatcher Cameron or train master Cameron, 

you were asked if Mr. Cameron was qualified for that position, and you answered, 
'Yes, ·air'; now, what means have you of knowing whether Mr. Cameron is qualified 
or not ?-A. Why, as·far as I knew, as far as I could judge, and as far as I heard 
men say, that I thought knew Mr. Cameron, he was qualified for the position. 

Q. Who had you heard say that he was qualified ?-A. I had heard the chieÎ 
train despatcher. 

Q. Who was that ?-A. Mr. Bailey, I heard him say. 
Q. When did you hear him say that ?-A. Well, I cannot just state what time I 

heard him say that. 
Q. Do yoÛ remember any other occasion on which you heard that stated?-A. No, 

I don't. 
Q. Do you remember any other occasion on which you heard that stated ?-A. I 

cannot remember any particular occasions I heard it. 
Q. You make the statement that he is qualified; now, you must have some grounds 

for thinking or knowing that he was qualified ?-A. Well, I believe he was from my 
own opinion. 

Q. Just from your own observation ?-A. Yes. 
Q. You cannot say definitely when you have heard anyone state that he wa~ 

qualified ?-A. No; I never heard that he was not qualified. 
Q. The queation is whether you have ever heard that he was qualified ?-A. Yes, 

I have heard that he was qualified, on different occasions. I cannot state just the 
particular time I heard that. 

Q Gan ,rc,u ;;tatf' who made those statements ?-A. Mr. Bailey, I know for one. 
Q. Any others ?-A. No, only the despatchers in general thought that Mr. Cam· 

eron was qualified for the position. 
Q. How do you know that they thought that ?-A. Well, by the way they talked. 
Q. How did they talk ?-A. Well, they said often through conversation, or one 

thing and another. 
Q. Surely you can tell me on what occasions they said those things ?-A. No, I 

cannot remember on what occasions. 
Q. Can you remember any one occasion where you have heard that said ?-A. No 
Q. Did you ever hear of any complaints made against Mr. Cameron ?-A. No, sir. 
Q. Do you know whether Mr. Cameron gave satisfaction to his employers up to 

the time that he was dismissed or resigned ?-A. I believe he did. 
Q. Why do you believe he did ?-A. I never heard any complaints. 
Q. Did you ever hear the matter mentioned at all, one way or the other ?-A, 

No, sir. 
Q. Then why did you state in your evidence that you are satisfied that he did 

give satisfaction ?-A. I never heard any complaint·s. 
Q. How could you be in a position to know whether he gave satisfaction or not ?­

A. If there was any dissatisfaction we generally used to hear it around our offices 
around the offices where we were. ·' 

Q. I suppose there might have been dissatisfaction without your hearing of it?-
A. There might have been, yes. , 

36d-7½ 
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Q. Do you know what the reason was for Mr. Cameron being asked for bis resig­
nation ?-A. Not any more than I had seen in the letter. 

Q. What was that ?-A. Asking him to resign, that they thought the men should 
be disciplined, or something to that effect, and somebody should be put iu a position 
there that would discipline. 

Q. Are you aware of any other reason ?-A. No. 
Q. None whatever ?-A. No, sir. 
Q. Who was appointed in Mr. Cameron's place ?-A . .Mr. Cain. 
Q. Who would make that appointment ?-A. I could not swear that. 
Q. Yon do not knowl-A . .Ko, sir. l\Ir. Pyeatt, I think, would have good authority, 

but if I remember correctly Mr. Trump and Mr. Cotter. 
Q. Have you any opinion of your own as t-0 why l\fr. Cameron was asked to resign, 

apàrt from what appeareâ in the letter?-A. Yes. You rnean outside of what appearel 
in the letter ? 

Q. Exactly?-A. Yes. 
Q. What was it ?-A. I believe l\fr. Cain was a friend of )Ir. Pyeatt's, and that 

he wanted to be plaéed in that position by Mr. Pyeatt. 
Q. What reasons have you for thinking that ?-A. Well, I had heard through thG 

office that there had been correspondence between Mr. Pyeatt and Mr. Cain. 
Q. Who had you heard that from ?-A. I had heard it frorn the despatchers. 
Q. What despatchers ?-A. Well, I cannot just state that. 
Q. It was just gossip?-A. Yes, just gossip. In fact, I knew rnyself that Mr. Cain 

and Mr. Pyeatt were corresponding; I saw a letter rnyself. 
Q. Where did you see the Ietter?-A. I saw a Ietter in on the desk in the clerk's 

room when I was in there on business. 
Q. Anything saiâ: in that letter about getting Mr. Cameron out of the way ?­

A. No. 
Q. So that the only ground upon which you base opinion is just the common gossip 

that you heard about the office?-A. Well, not exactly. 
Q. Do you know of any facts that would bear you out in that opinion ?-A. Well, 

I had never heard anybody th"at was dissatisfied with Mr. Cameron, and that is generally 
the way to judge-by dissatisfaction. 

KEITH R. CAMERON, sworn, examined: 

By the Gommissioner: 

Q. I understand you were formerly trainmaster on the Père Marquette Railway in 
Canada ?-A. Y es. 

Q. When were you first employed as trainmaster and where?-A. At \Valkerville, 
and my appointment took effect on J uly 1, 1899. 

Q. What was the name of the railway at that time ?-A. Lake Erie and Detroit 
River. 

Q. Who appointed you ?-A. William Woollatt, the general Sllperintenuent, ap­
prov~d of by E. Chandler W alker, the managing director. 

Q. That is a Canadian line?-A. Yes, your honour. 
Q. At that time it was under Canadian management ?-A. Under Canadian man­

agement. 
Q. What had you been doing previous to that ?-A. Train despafoher and car 

distributor. 
Q. Where ?-A. At W alkerville. 
Q. How long had you been in that position ?-A. About five years. 
Q. What had you been doing previous to that ?-A. Stenographer, and doing some 

telegraphing-helping out in telegraph work. 
Q. On the same line ?-A. On the sarne line. 
Q. For how many years ?--A. At.out one year. 

• 
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Q. Was that your first acquaintance with railroad work?-A. No, sir, I was with 

the Gra:iû Trunk about three years and a half previous to that. 
Q. As what.?-A. As messenger boy. ln the first place I commenced with the old 

Northern and North-western in Toronto as a messenger boy, in the general superin­

tendent's office; that was in 1887. 
Q. Eighteen years ago ?-A. Yes. I took up telegraphing and shorthand. After 

the amalgama tien of the Grand Trunk and the N orthern and North-western in 1888, 

the office that I was in was removed to Allandale. I remained there for about two 

years and a half. The first year and a half I was there I was stenographer for the 

superintendent at that time. 
Q. Then you left there and went to the Lake Erie and Detroit River ?-A. I left 

the Grand Trunk and went to the Duluth, South Shore and Atlantic at Marquette us 

an operator, ana' I remained there for nearly a year, and then came home. 
Q. Came home and took a position on the Lake Erie ~-A. Took a place on the 

Lake Erie in 1893. 
Q. And you remained there until the end of December last 1-A. Yes, your 

honour. 
Q. What were your duties as trainmaster ?-A. To attend to the running of trains, 

the proper handling of cars both on the line and at terminals. I also had charge of th3 

agents and operators, recommended appointments, &c. 
Q. And conductors ?-A. Conductors, baggagemen and brakemen. 
Q. All foose were under your jurisdiction 1-A. Yes, sir. 
Q. You supervised their work 1-A. Supervised their work. 
Q. How long had you been acting as trainmaster on the Lake Erie before the Père 

Marquette took control of that line 1-A. ln 1899 until 1902. In J anuary, 1902, the 

Père Marquette took control of the Lake Erie. 
Q. What condition was the road in at that time when the Père Marquette took 

charge ofid-A. Yery good for local business. We were a local line. 
Q. You were merely a local line up to that time1-A. Yes, your honour. 

Q. Running from ?-A. From W alkerville to St. Thomas and London, Sarnia and 

Chatham. 
Q. Rad you control of the Lake Erie and Huron as well as the Lake Erie and 

Detroit River at that time?-A. Yes. 
Q. There was an amalgamation between those two lines before the Père Marquette 

took control?-A. In 1898. 
, Q. In 1898 there was an amalgamation between the Lake Erie and Detroit River 

and Lake Erie and Huron 1-A. Yes. 
Q. What about the London & Port Stanley line1-A. The London & Port Stanley 

line was taken over by the Lake Erie and Detroit River in 1894. That was at that time 

operated separate. 
Q. So that the Canadian system at the time the Père :Marquette took control of it 

was comprised of the Lake Erie and Detroit River Railway, and that was composed 

of the original Lake Erie, the original Lake Erie and Huron, and. the London & Port 

Stanley lines 1-A. Yes. 
Q. All in Canada ?-A. All in Canada. 
Q. I suppose you know whether those roads were bonused by the municipalities 

'through which they ran ?-A. I was aware of that. 
Q. And the management of the different roads were in Canada 1-A. Yes. 

Q. What do you say at the time that the Père :Marquette took possession as to 

whether the roads were in good condition, and were they su:fficient for the local busi-

ness that they were doing at that time~-A. Yes, your hononr. · 
Q. When, then, was it that the through business was commenced on the line?-A. 

J anuary 20, 1902, was set for the day, but the through business did not commence to 

corne to us until about six or seven days after that. 
Q. So that in J anuary, 1902, the Père :Marquette had a through business from 

their lines in the enited States, through Canada to the Niagara frontied-A. Yes. 
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Q. I am told they ran over the Michigan Central from St. Thomas east to tlie 

Niagara frontier?-A. Yes. 
Q. That constituted their through traffic ?-A. Y es. 
Q. What was the result of their adding a through business to their local business? 

-A. After the through business commenced to get heavy we felt that short sidings 
were not of much help to us in the matter of crossing trains, but at that time some of 
ihe sidings were extended and put in better shape, anè. through business went along ve1·y 
well for some time. 

Q. How long do you think?-A. From about 1902 until the :first management took 
hold; that would be about the summer of 1902, July or August, I woulcl not be certain 
about the months. 

Q. Then thère was a new management on the Père Marquette line ?-A. Yes. 
Q. Took hold of the whole system, and what took place then ?-A. Things went 

along all right until the second management took charge, last fall. 
Q. A second management took charge ?-A. Yes. 
Q. When did that take charge ?-A. Sorne time last fall, about the latter part of 

September, 1904. 
Q. Then what took place upon that management taking charge of the control ?­

A. So far as the Buffalo division was concerned--
Q. The Buffalo division is what we understand as the Canadian lines ?-A. Yes. 

We were left entirely alone; that is there was no. change made whatever until 1Ir. 
Woollatt resigned on account of ill health, and Mr. Pyeatt, the present superintendent, 
took charge on or about November 26 or 28. · 

Q. What was the condition of the road at that time?-A. It was very bad. 
Q. Why?-A. Well, we were experiencing all kinds of trouble for the lack of 

motive power. What motive power we did have in the service was not of much use to 
us. We had been very short of water for some time; in fact we were running water 
trains from St. Thomas to Dutt<m, :filling up the tank night and day. Our sidings were 
not long enough for the crossing of through freight trains. The small shops that the 
railway company had at W alkerville, which were built to accommodate :five or six 
engines, were required to attend to the work of twenty-:five and thirty and thirty-:fiye 
engines, and they were simply unable to repair engines in anything like the time that 
they should in order to put them in good service. At that time a general workshop was 
being built at St. Thomas, but it was of course no use tous; it was only in construction. 

Q. It was not :finished ?-A. It was not :finished. 
Q. And there was no work going on inside of it ?-A. No work going on inside 

at all. We were very badly handicapped; at times that an engine required anything 
like a general repair, instead of holding that power at St. Thomas it was necessary 
to send it 127 miles west to W alkerville. There was a day lost, and a day lost bring­
ing the power back to St. T'ilomas after it was put in shape for service. 

Q. Mr. Pyeatt says in his evidence that at the time when he took control over 
the road he found it in a very bad condition indeed, and also that the trains were 
running very slow; can you account for that ?-A. Trains were running slow on ac­
count of a great lack of power, and no water; that was the reason that trains were in 
awful bad shape. I never saw trains in such shape myself until that time. Our trains 
were coming to water tanks, and perhaps two or three or four trains would get bunch­
ed together, when the second man would be unable to get water, and he would simply 
have to pull his :fire, and, using a railroad phrase, he would ' die ' on the. main line. 

Q. The engine would go out of business ?-A. Go out of business. They would 
have to pull the :fire on account of there being no water. 

Q. What efforts did you make to remedy all this ?-A. So far as the water ques­
tion was concerned, we hauled water from St. Thomas to Du'tton night and day-had 
clone that for o:ver a month. 

Q. Why could you not have tanks built upon the di:fferent lines at different places? 
-A. We had tanks. I might say that between Ridgetown and St. Thomas we 'ilad 
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two tanks, one at Ridgetown, and one at Dutton, one at St. Thomas also; but one 

tank between the two points, which is 43 miles. There should have been another tank. 

Q. Why was it not there?-A. I know that Mr. Woollatt when he was superin-. 
tendent, was after the Detroit people dozens of times for water tanks, but they were 

never forthcoming. 
Q. What about the power; why did you not get better and new power ?-A. I 

know that Mr. Woollatt was after power as hard as he was after water. He was after 

power for days, but he never got it; and tracks and sidings, Mr. Woollatt was after 

sidings and he never got them, could not get foem. 
Q. I understand his health gave out because of the worry and the strain upon it 

in not being able to move traffic with the facilities that he had; is that correct ?-A. 
That is correct. 

Q. He himself stated that he was accused by the manager or general superintend­
ent of taking the road to bed with him ?-A. He spoke to me about that. 

Q. An_d the strain was too great for his health ?-A. Too great for his health. 

Q. What Mr. Pyeatt said was that the trains were very late, running from foirty, 

forty and even fifty hours on a road 117 and 27 miles long; is that correct ? Did 
it take that length of time to run that length of road ?-A. At this tirnc I don't re­

colleét just how many hours it took some of the trains to run, but I rnther f:mcy 

that Mr. Pyeatt in mentioning thirty and forty and fifty 'il.ours must refer to sume 

-trains that would be standing on the main line dead, as I mentioned n short time 

ago, for the want of water-remaining there for hours before we wouH gei another 

engine to them. W e were so situated that when an engine died on the main line with 

a train we would have to wait per'naps· ·ten, twelve, fifteen and twenty homs before we 

could get a second engine to go after that train. . 
Q. And that was the cause of the delay ?-A. That was the cau~e of numbers of 

delays, waiting for engines. 
Q. Then you say that Mr. Pyeatt was appointed superintendent of this Canadian 

division or Buffalo as it is called, on or 'about the 28th November, 1904'1-A. Yes: 
Q. When were the offices moved from Walkerville to St. Thomas ?-A. From 

W alkerville to St. Thomas they were moved a bout the 28th or 29th day; they wer•~ 
moved immediate]y. · 

Q. Immediate]y after Mr. Pyeatt's appointment ?-A. Immediately. I believe 
the 28th or 29th. 

Q. Were you also removed t~ St. Thomas at that time ?-A. Previous to going 

to St. Thomas I was located at Ridgetown, and my office was moved from Ridgetown 
to St. Thomas on the 1st of September, 1904. 

Q. So you were in St. Thomas before Mr. Pyeatt's appointment ?-A. Yes, your 
honour. 

Q. Your position was head of the transportation ?-A. Yes. 
Q. And a-a· such I suppose you would corne in contact with the superintendent ?­

A. Yes, direct]y under him. I would report to the superintendent. 
Q. Wbat did Mr. Pyeatt do with reference to the transportation· that was under 

his jurisdiction at the time he was appointed ?-A. He made no change. 
Q. Did he consu]t you with reference to transportation ?-A. Not a great deal; 

very li tt]e. 
Q. Did he complain to you about the delays ?-A. He did not. 
Q. Did he make any complaints to you at all about the manner in ,vhich the 

transportation was looked after ?-A. He made no complaints to me whatever. He 

spoke to me on two or three occasions about the general operation, admitting that we 

were up against it bard, and that we would have to do the very best we could, knowing 

at that time that it was a very bard proposition, but no complaint wa-.;; made. 
Q. No complaint was made to you with reference to the rnanner in which you 

were performing ;your duties ?-A. No, your honour. 
Q. Are you sure about that ?-A. I am. 
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Q. Mr. Pyeatt in bis evidence, states this : I asked him the question. 'Did you 

complain to Mr. Cameron about the difficulties the system was under ?' and he said, 
'Yes, sir.' Q. What did he say with reference to it ?-A. At different times a great 
many thing3. Q. Did you specify particular instances, or did you merely state gen­
erally that the system was not up to the mark ?-A. No, I complained of the tiIIJe 
the trains were making. They were very late, running from 30 to 40 and 50 hours on 
a road lli and 2i miles. Q. Did you explain how that could be overcome ?-A. 1 had 
my icleas as to how it should be overcome. Q. Did you exp la in it to him ?-A. Ye, 
Q. What did he answer ?-A. He of course promised to do the best he could. Q. Did 
he improve it ?-A. I don't think so.' 

Q. Now, what do you say to that, Mr. Cameron ?-A. So far as complaints are 
concerned, Mr. Pyeatt is telling an untruth; and so far as suggestions are concerned, 
he made none of them to me. W e at that time, as I said before, were up against a hard 
proposition, and we were doing all we possibly coulcl to get things in shape, and I know 
that I was working-- , 

Q. Then again I asked him: 'Q. How often did you complain to him about th.~ 
state of affairs ? ' and he said : 'From December 1 until the time he resigned.' 'l'hen 
I asked him : 'How many times do you think during that month ? ' He answered : 
'I have no idea.' Then I asked him : 'A dozen times ? ' And he said : 'A great many 
more than that.' Now, how about that ?-A. Mr. Pyeatt spoke to me very little dur­
ing my term with him as a train ma-ater. 

Q. Did he make any complaint as to your not disciplining the men under you 
sufficiently ?-A. He did not. 

Q. Did he ever speak to you about the discipline of the road ?-A. Never men­
tioned a word to me. 

Q. Did he ever mention to you about the handling of the cars at the differ,~nt 
yards ?-A. On three or four occasions Mr. Pyeatt went to Sarnia, and on ]iis arriv,il 
there, he would wire me at St. Thomas to clean up the line. That was all very well; 
he knew as well as I did that I gid not have the power to clean up the line. 

Q. That is, the engine power ?-A. The engine power; yet he would wire me 1o 
clean the line up. If we had the power it would have been a very easy matter to 
ha,e cleaned the Iine up; that would be no ·trouble whatever, but at that tirne \\ e 
were waiting for engine power atour St. Thomas and Walkerville -ahops, hours, sonw­
times days, before we would ever get any. 

Q. What yards were there that were complainéd about more particularly Jr c,,n­
gested more particularly ?-A. The only congestion that we had last fall wus ùt 
Chatham and Wallaceburg with sugar beet' cars. Every fall since the sugar 1,cet 
industry bas located on the Lake Erie line we experienced some kind of a blod, , 'th 
sngar beets from the fact that our connections-the Michigan Central, the 3-rand 
Trnnk, the C. P. R. and the W abash-perhaps in one day would give us 100 or 150 
cars, bunch them to us, and in that way would cause a block. Other reasons are that 
the sugar beet people would at times be unable t0 unload the number of cars that we 
would expect them to. We would run the cars into \Vallaceburg, where we did not 
have one-half the room to hold cars, to store them, and in that way, it would cauae 
a block in our yards. 

Q. What would you do in order to relie,e the block ~-A. Every train that we 
could put cars on to we did so. In order to relieve Chatham yard we would send cars 
to points between Chatham and W allaceburg to store them in the sicle tracks in order 
to get them out of Chatham, get them away from there, make room for them. The 
cars then would remain until tne \Vallaceburg sugar people were in shape to take them, 
although I might say they always were very good in doing their share of the unloading, 
in helping the railroad company out. 

Q. Your head office was at St. Thomas ?-A. Yes. 
Q. Is that where you looked after the whole district ?-A. Y es. 
Q. Did you remain in St. Thomas all the time?-A. No, sir. Well, my duties would 

take me out on the road a good deal. 
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Q. For how long at a time ?-A. Sometimes for one, two, three or four days, and 

perhaps then I would return to the office for a day or two, and out again. 

Q. During those returns would you see l\fr. Pyeatt at the o:ffi.ce?-A. Not always. 

Last December, ~bout the 6th of the month, Mr. Pyeatt wrote me to go to Wallacebm;g 

to give my personal attention to the handling of sugar beets. I spent about 9 or io 
days there. You will understand fro111 that, your honour, that while I was closed up 

in W allaceburg giving my whole attention to the handling of sugar beets, according to · 

Mr. Pyeatt's instructions, I was unable to look after my trains on the road in generaL 

After Mr. Pyeatt took charge, even on the 1st of December or the 28th of November, 

up to the time he asked me for my resignation, which was on the 22nd day of Decem­

ber, deducting the 9 or 10 days from that that I was at ,vallaceburg, would not leave 

me much time. 
Q. There would not be much time to look after the road ?-A. To look after the 

road and get after trains as I would like to have. 
Q. Could another official have doue the duties at W allaceburg qui te as well as you? 

-À. ,ven, we had no other official that could have been sent there, although a man 

could have been sent there to have performed those duties. It was a matter of seeing 

that the cars were handled properly. Of course, as far as W allaceburg is concerned, on 

my own account I would certainly have paid them a visit; I would not have remained 

there 9 or 10 da;ys straight if it had been left to me. I would perhaps have gone to 

,v allaceburg to-day, remained a day and get things in as good shape as I possibly 

could and trip off there to-morrow night perhaps or the morning afterwards and put in 

three or four hours and dodge around here and there. My way of working was to 

cover as much of the ground as I possibly could during the day, using every train pos­

sible. 
Q. But Mr. Pyeatt's instructions were urgent, that ;you were to remain there for 

how long-for all the time that you were working?-A. He askèd me to remain there 

until the sugar beet season was over with. · 

Q. Did he know how long that would continue?-A. He knew it would be some­

thing like two or three weeks. If I had remained at W allaceburg until the end of the 

sugar beet season a letter from Mr. Pyeatt no doubt would have been sent to me at 

vY allaceburg asking for my resignation. 
Q. What letter do you refer to now?-A. Ou the 22nd December I was out on the 

line. I went from St. Thomas to Walkerville, Walkerville tu Chatham; it was.then my 

intention to go from Chatham to Sarnia. About 30 minutes before the Sarnia train ar­

rived I received a telegram from Mr. Pyeatt ut St. Thomas advising me to corne to St. 

Thomas to-night. I went to St. Thomas. On my arriva} there I found a letter on my 

desk marked 'persona}.' I opened it; it was from 1Ir. Pyeatt. He said: 'I believe the 

discipline of this division requires a change in train masters. Please let me have your 

resignation, to take effect J'anuary 1st, 1905.' At that time Mr. Pyeatt, Mr. Cain and 

Mr. Gilhula were in l\fr. Pyeatt's office. I started to go to see }.fr. Pyeatt. When I 

found that he was engaged I made up my m~nd I would wait longer to ask him what 

his ·message had reference to. I thought perhaps he wanted to see me about something 

else, although I had a very good idea why he called me in. But while I waited, the 

three of them had left there shortly nfter that, so that I hnd no chance to talk to him 

that night. 
O. Where is that letter?-A. I <lestro;yed that letter. I did not think it was of 

any use to keep it and I destroyed it. 
Q. At any rate you have given us the contents ?-A. That was the contents of the 

let ter, I think, word for word. 
Q. Then when did you see Mr. Pyeatt after that?-A. This was on a Thurs<lay 

night. l!Ir. Pyeatt was away from the office on Friday and Saturday. I took a walk 

down to the office on Sunday morning and saw l\Ir. Pyeatt. My first remark was: 

'Well, I am out of it,' and he said: 'Have ;you anything in sight.' I said: 'The tirne 

has heen very short for me to find something in sight.' He says: 'vV-ell, I am sorry.' 

I says: 'Yes, perhaps.' I then said to him: 'Mr. Pyeatt, for my own information, out-
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sicle of the contents o'f your letter to me that the discipline of the division requires a 
change, were my services satisfactory. I would like to know.' He says: 'W ell, so far 
as I know they were; of course I have not known you a great while, but from what I 
understand your services have been.' Then I said: 'Y our only reason for asking me to 
resign is that the discipline of the division requires a change? That I have not been 
hard enough after the men?' He says: 'No, you have not.' I said: 'I thought I had 
got after the men as hard as I felt proper; I have always been able to get good work 
out of my men at all times.' 

Q. Had he before that complained to you that you were not hard enough on the 
men ?-A. No, your honour, he did not; he never mentioned discipline. 

Q. Did he suggest how you coula' become harder on the men than you were ?-A. 
No, your honour, he did not. 

Q. Had you any other conversation with l\Ir. Pyeatt subsequent to that date about 
your resignation ?-A. Nothing whatever. That was the very first intimation I had 
when I opened the letter and read it. 

Q. And he gave you no other reason for demanding your resignation ?-A. N othing 
whatever. 

Q. What did you do upon receiving that letter and hearing that conversation ?-A. 
Well, it always being my duty to carry out the instructions of my supetior officer, I 
wrote out my resignation on the following day. 

Q. Instead of consulting a lawyer ?-A. Instead of consulting a lawyer. He 
askeô'. me to write out my resignation, and I wrote it out. 

Q. And you left there ?-A. I left there. I was through there on the last day of 
December. 

Q. So you had a little more than a week's notice of dismissal ?-A. Yes. 
Q. Was Mr. Cain there at that time?-A. I believe he arrived there that day. 
Q. On December 22 ?-A. On December 22. He was there on December 22 becam,? 

I saw the man myself. 
· Q. Had he been there before that?-A. Mr. Cain told me himself that he wa.s in 

St. Thomas on November 29. 
Q. What doing there ?-A. He told me that Mr. Pyeatt had sent for him and he 

came to St. Thomas, to look over the ground. While he was there he took sick, and he 
took a heavy cold, and he returned to St. Louis, and according to Mr. Cain's own words 
to me, that while he was in St. Louis, sick, Mr. Pyeatt haà writttm t-0 him six or seven 
times 1asking him why he had not replied to him, and saying that he was waiting for 
him to corne. Mr. Cain further told me that hefore Mr. Pyeatt ever knew me or saw 
me or ·Irnew who I was 1

, he made an arrangement with· Mr. Cain to be his trainmaster 
\.lien be was appointed supérintendent of the Buffalo division of the Père Marquette 
Railroad. 

Q. When did Mr. Cain tell you this ?-A. l\fr. Cain told me that on Sunday, the 
25th day, last Christmas day, in his own office. 

Q. How did he corne to give you such a confidential chat as that ?-A. He no doubt 
spcke of it perhaps unconsciously, but when we first met, he said that he was sorry to 
see me thrown out of a position, and the conversation commenced in this way :-' Oh, 
well, he says, us railroad fellows, you know, are up against these things sometimes, 
and we must expect them; I have been up against it two or three times; is this your 
:first ?' says he. I says, ' yes, this is my first.' And then he spoke to me in the way I 
have already mentioned. 

Q. Yon hope it will be your Iast?-A. I hope so, your honour. 
Q. Was Mr. Gilhula there at that time?-A. He was. 
Q. He was in charge of the despatchers ?-A. Yes, he was in charge of the des­

patchers. I might say that after receiving J\fr. Pyeatt's letter on December 22, about 
half past ten a't night, or at least the following morning about eight or half-past eight, 
I saw a circular announcing my resignation, and that ::\Ir. Cain had been appointed on 
the above date, which was December 22. 

Q. Have you got that circulad-A. I have. 

• 

.. 
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(Circular produced as follows.) 

'PERE MARQUETTE RAILROAD COMPANY-BUFFALO DIVISION.' 

ST. THOMAS, December 22, 1904. 
Circular No. 1. 
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Effective this date, Mr. E. E. Cain is appointed trainmaster, vice Mr. K. R. 
Cameron, resigned. 

Office at St. Thomas. 
J. S. PYEATT, 

Approved: Siipe1·intendent. 
W. D. TRUMP, 

General Superintendent.' 

Therefore on that â:ay there would be two trainmasters. 

Q. I suppose there was no collision then, the only man that got hurt was yourself? 
-A. I was the only one. That was already printed and distributed before I knew any-
thing about it. · 

Q. Trtat was distributed before you received the demand for your resignation ?­

A. It would have been. 
Q. This is marked Circular No. 1. This is his 1:ltarting circular?-A. That is the 

commencing number. I noticed that when I received it, that I was No. 1 on the list. 
Q. This had been printed before you found the letter asking for ;your resignation? 

-A. It must have been. 
Q. Because you received your letter when ?-A. On the night of the 22nd, and that 

circular was distributed the following morning. It was out, distributed among the 

employees. 
Q. And when did you resign ?-A. On the 23rd day--
Q. So that your resignation was not in at the time this circular was being dis­

tributed ?-A. No, it was not. 
Q. Mr. Trump lives at Detroit?-A. Yes. 
Q. So that if he signed this he must have signed it before you got your letter de­

manding your resignation ?-A. He must have. He must have approved of it before 

that. 
Q. They paid you your salary up to the end of that month ?-A. Up to the end of 

December, and they paid me half a month extra. I asked for a month's salary in ad­
wance. They refused that. I wrote them the second time, stating that I thought I 
"\YOuld be entitled to it, that I considered that I was discharged. They 1.hen said that 
they would not give me the month's salary, but on account of my long services they 
would gratuitously grant me half a month's salary. 

Q. What were you receiving at that time ?-A. $125 a month. Mr. Cain, I under­
stand, was appointed at $150 a month; he told me that he was to get $15.0 a month. 

Q. Who was your chief despatcher at that time ?-A. Mr. Bailey. 
Q. Rad he been relieved up to that time ?-A. He had been about ten days previous 

to that t,ime, by }fr. W oollatt. 
Q. That is for su:fficient cause ?-A. For su:fficient cause. 
Q. And who took his place ?-A. Mr. · Arnum. 
Q. How long had Mr. Arnum been engaged on the road before being appointed 

chief despatclier ?-A. He came to us three and a half or four years ago, I am not just 
C€rtain about the date, but during his term he had relieved the chief despatcher on 
several occasions ~or holidays, for instance, and cases of sickness. 

Q. How did you find him as to his qualifications ?-A. His qualifications were all 
.right. 

Q. Satisfactory?-A. Very satisfactory. 
Q. No complaints ?-A. No complaints whatever. 
Q. And he had been attending to the duties during all this difficult time ?-A. 

During the di:fficult time. 
Q. And gave satisfaction ?-A. And gave satisfaction. 
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Q. Who were under him as trick despatchers ?-A. Despatcher Black was the first 
trick despatcher, despatcher Kirkpatrick was the second, and despatcher Knight was 
the third. 

Q. How long had they been on the road ?-A. Despatcher Black had been with us 
about three years and a half, despatcher Kirkpatrick about two ;years, and despatcher 
Knight came to us somewhere about three years ago. 

Q. What satisfaction did they give you as despatchers ?-A. They gave us very 
good satisfaction. 

Q. And they were on the road ~hile those difficulties you have mentioned had to 
be contended with?-A. Yes. 

Q. And Mr. Arnum resigned his position as chief despatcher after l\Ir. Gilhula 
,came, or was it before Mr. Gilhula came?-A. I don't know that Mr. Arnum sent in a 
resignation or not, but I know that the way things were at that time he had got pretty 
well discouraged about not being able to get engine power to move our trains. In fact 
we were all very much discouraged at that time, because we could not get power, be­
cause of enough power was forthcoming we knew we would have been in pretty good 
shape, and in order to keep things going we were all working very late both during the 
day and night. 

Q. Do you remember Mr. Gilhula's appointment?-A. When I returned to St. 
Thomas, .on December 22, I saw a circular issued by Mr.,Cain as trainmaster on that 
very same day, December 22, advising that Mr. Gilhula had been that very same day 
appointed chief train despatcher. 

Q. Was Mr. Arnum still chief despatcher?-A. Mr. Arnum then had reduced him­
self to a train despatc"her. 

Q. Before that?-A. That very same day. 
Q. And was l\fr. Gilhula on the spot that very same day ?-A. Mr. Gilhula wa~ 

that day at work. 
Q. And l\fr. Arnum reduced himself to train despatcher from chief that same dayî 

-A. That same day. 
Q. Do you know what induced him to reduce his position ?-A. Well, 'ne had 

spo,ken to me several times that on account of the shortness of engine power he felt 
so discouraged to think that he would be expected to keep up his end of the work, with 
nouhing to work with, and he felt that it was too ·nard on him, and that he would be 
far better off to take a position as a train lespatcher and have regular hours. The 
hours that he was putting in at that time were simply killing him; that is what it 
wou1d have clone in a very short time. 

Q. He would 'i::iave followed Mr. W oollatt ?-A. He certainly would, I think. 
Q. Nervous prostration would have had its effect upon him ?-A. It would, cer­

tainly. 
Q. After Mr. Gilhnla was appointed, did he continue doing the same duties that 

l\fr. Arnum had been doing as chief despatcher ?-A. Well, I i>elieve he did. Of 
course you will understand at that time I was out of it. Although I was given until 
the 1st to resign, Mr. Cain took charge on that very same day. 

Q. There could not be two train masters ?-A. No. But while I was around the 
office for two or three days straightening up things and getting them in shape for Mr. 
Cain as best I could, I observed that Mr. Gilhula was acting as train despatcher. I 
might further say that my second intimation on the night of the 22nd was a circular 
from Mr. Cain as train master appointing Mr. Gifoula as chief despatcher. 

Q. Is that circular No. 2 ?-A. I don't think that had a number on it at all. 
Q. The train master's circu]ars are without number ?-A. \Vell, I used to use 

numbers, and I don't think this one had a number. It might have been number one, 
perhaps it was. He would have his ·own numbers, and the superintendent would have 
his. 

Q. Tnis would have been a special circular, maybe ?-A. It might have been. 
Q. It has been stated in evidence b;y one or two despatchers that Mr. Gilhula 

transferred some of the duties that the chief despatchn had been performing, and re-
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quired the train despatchers to do them so as to relieve himself; how is that ?-A. 
W ell, as I said before, I was not in their employ tnen; I observed while in the office 
that Mr. Gilhula was handing over extra work to the despatchers to attend to that in 
my opinion should have been attended to by himsel'f, and during our term we always 
considered it was the chief despatcher's duty, and be always did look after it. For 
instance, if a car would break down on the road, instead of Mr. G-ilhula getting to 
work and writing out a message instructing what to do in connection witn this crip­
pled car, he would simply stand in front of the despatcher while he was working with 
bis trains and say to him verbally, do so And so and so. I didn't think myself that 
that was correct, although I spoke of it to nobody because it was none of my business, 
but I could not help but notice it. I considered that was putting too much work al­
togefoer on the d~patchers. They have enough to do to keep their whole minds on the 
running of their trains. 

Q. And the chief's duty is to look after such accidents ?-A. That is his duty. 
If be went a little further perhaps the despatcher would be doing more than half the 
chief's duty. 

Q. Who was the storekeeper in your day ?-A. In my day, A. T. Knec'i:itel was 
the storekeeper in W alkerville. 

Q. When did be resign ?-A. He resigned, I believe, some time last spring, about 
a year ago. 

Q. Do you know why he resigned ?-A.· I do not. I did hear th,tt be was getting 
pretty much worried over the work, that there was a man named Colon sent over there 
and that Colon at times was making it pretty hot for 'i:iim; this man Colon came from 
Detroit. 

Q. He was an American, was he ?-A. He was an American citizen, I understood. 
Q._ Colon, however, disappeared ?-A. He disappeared and I heard afterwards that 

he went to Saginaw. 
Q. And he was followed by Mr. Hunker '1-A. W ell, I did not hear. I might say 

that at the time that Mr. Knechtel had charge, the stores devartment was located at 
W alkerville. Then they removed the stores department to St. Thomas, and they were 
taken charge of by some man from Saginaw who skipped out very shortly afterwards; 
be had a very peculiar name, and I don't remember it. 

Q. The man from Saginaw skipped out '1-A. The man that came from Saginaw. 
I understood he came from Saginaw to St. Thomas. 

Q. That was not Mr. Colon '1-A. It was after Mr. Colon. 
Q. After Mr. Colon resigned or was transferred, another American came from 

Saginaw to St. Thomas, and he skipped out '1-A. And be skipped out. 
Q. And this Mr. Hunker relieved him ?-A. This Mr. Hunker was appointed 

after him. I never heard the name before. 
Q. Do you know whether Mr. Arnum was capable of performing the work of chief 

despatcher as it is being done by Mr. Gilhula now, or when you were there ?-A. Ac­
cording to my experience with the same work, Mr. Arnum at all times gave every satis­
faction. 

Q. Do you know Mr. Tillson, the agent at Chatham ?-A. I do, very well. 
Q. How long had be been there ?-A. He had been at Chatham about six years. 

I am not sure as to that date at; all. 
Q. What were bis duties there ?-A. He wa·s the agent at Chatham. Previous 

to that be was ~neral agent at the same poi1:t. ln acting as general agent he had 
charge of the sheds, that is, the whole of Chatham including all departments, so that 
it was found that the work there was too much for one man to take charge of, and 
it was split, a foreman taking charge of the mechanical and the agent then taking 
charge of the traffic. Then from that time he has acted as agent at that point. 

Q. How did be perform bis duties ?-A. Very satisfactory. 
Q. W as be capable ?-A. I believe be wa·s. 
Q. Did you corne in contact with him very much ?-A. Very often. 
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Q. Was he under you ?-. Well, not directly. He was directly under the super­
intendent, although I had a great deal of business to transact with him. 

Q. lfr. Cain says : 'Mr. Tillson's work had not been satisfactory; we have been 
complaining to him a good deal, in a nice way. Tillson was well acquainted there and 
had a good many friends, and I did not want to remove him,'but we wanted him to 
get along, but he did not have hustle or push about him, that was the only thing. We 
realized he was well acquainted there, and we wanted him to get out and get the 
business. He was not getting the business. Tillson was not a very aggressive man, in 
other words.' What do you say as to that ?-A. I eau say that so far as hustle and 
bustle is concerned, that Mr. Cain speaks of, :Mr. Tillson had been spoken of on several 
occasions; he always has certainly been lively enough. 

Q. He has been the hustler of Chatham ?-A. He has been the hustler both at. 
Chatham and elsewhere on the line. 

Q. You think that was uncalled for, for Mr. Cain to make any such statement 
about Mr. Tillson ?-A. I certainly do. 

Q. Did you know Mr. Bartlett ?-A. I did. 
Q. What position did he first occupy ?-A. When he first came to Walkerville, 

being at that time an employee of the old Erie and Huron, he came to us, being trans­
ferred with the Erie and Huron. At that time he was a machinist in the shop. Sorne 
four or :five years later on he was appointed foreman of the machine shop, and shortly 
after that he was appointed foreman for -both machine shop and the mechanical de­
partment as a whole-for the whole mechanical department at W alkerville. 

Q. When did he leave the service of the Père Marquette ?-A. As near as I can 
reru.ember he left about a year ago. I had heard from different people that mattetes 
were made pretty warm for him; that Mr. Christie, who was at that time master 
mechanic at Saginaw, had made it very disagreeable for Mr. Bartlett, and that he 
decici€d to get out and go west. 

Q. And he went out and went west about a year ago ?-A. I heard that he did. 
Q. That would be before this new management took charge ?-A. Yes. 
Q. When the old officiais were still there ?-A. The old officiais were still over the 

new management in Canada. 
Q. Although I th:.nk Mr. Christie is not the master mechanic now ?-A. No, I did 

hear that a Mr. Kellogg had been appointed. Mr. Christie, I understand, is his asûst­
ant. 

Q. Did any complaint corne from any source at allas to your work on the road after 
the American management had taken,. charge of this Canadian system ?-A. I 1,ever 
heard any. · 

Q. Did any of the management commend your work ?-A. Yes, your honour. 
Mr. Trump, who is now general superintendent, and at the time that I am about to men• 
tion he was assistant general superintendent, it was some time in October last, we were 
running at that time fast beef trains from Chicago to the Bridge and Buffalo, via 
Detroit, and the management decided to divert the freight via Port Huron, give it a 
trial, see what kind of a run we could make. During the time since the Père Mar­
quette took hold of the Lake Erie, Mr. Trump ha:s spent a great deal of time on our 
division, so that' he knew it pretty well. Well, the first two trains that came to us I 
was wired to by Mr. Trump to meet him at barnia. He left Sarnia on the Suspension 
Bridge beef train, and he told me to leave on the Black Rock beef train, which would 
be about an hour behind him-that is, both of us would be on hand on each train to 
see that everything would be all right. We made very good runs, and he waited for 
me at St. Thomas that night, it was somewhere around midnight, and he told me that 
he had no criticism whatever, that every thing was going along very well on this divi­
sion, and he advised me to keep things going in good shape. He says 'Keep after it, 
and keep things going, and everything will be all right.' I felt very much encouraged, 
and I remembered that. 

Q. When was that ?-A. This was some time the. latter part of September or the 
:first part of October last year., 
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Q. After leaving the service in December last what have you been doing?-A. 
When I found that I was to be relieved I made up my mind that I would take a good 
holiday. I felt that I was entitled to one; I had only had one holiday in eight ye~rs, 
that was three years ago, and I made up my mind that I would take at least two 
10onths' holidays in Toronto, this being my home, and at the same thne I would get 
out of the heavy winter work on the railroad. I had my troubles a year ago this last 
winter, so I felt pleased, in a way, to know that I would get out of this_ last winter's 
troubles. I remained here until the 11th of April last, then I went west to the C.P.R. 
and engaged with them as an operator. 

Q. You are now with the C.P.R. as operator?-A. With the C.P.R. as operator, 
doing relief work between Fort William and Winnipeg. 

Q. At what salaryï-A. At $60 a month. 
Q. So that· you are reduced from $125 ·to less than half that?-A. From $125 to 

$60. I miglit say that the monthly aalary is $55, then what makes the $60 is overtime 
on Sundays. Getting overtime makes it $60. 

Q. So that it has been rather a severe punishment to you because you were a 
Canadian ?-A. It has. It is quite a big drop, but I made up my mind that I would 
have to buckle right down and start over again. ' 

Q. Is there anything else you would like to say?-A. I can say that Mr. Gilhula, 
the chief despatcher, when talking with me a day or two after the appointment, men­
tioned that he had been spoken to some time. 'In fact,' he said, I knew a long time ago 
that I was coming over here. I knew some time ago that I was coming over here.' 
· Q. Do you think he was telling the truth when he was telling you that ?-A. That 
he knew some time ago that he was coming over? Oh, I believe he did. 

Q. He was telling you that at any rate?-A. He was telling me that, that he knew 
some time previous to that that he was coming over as chief train despatcher. 

Q. Had you anyhing to do with Miss Maclean as stenographer ?-A. Yes. I had 
her in my office at Ridgetown for 3 or 4 months. 

Q. Wias she a capable stenographer?-A. W ell, she came to me as a little girl and 
just started as a stenographer, but she turned out to be a very bright girl and a good 
stenographer. _ 

Q. Gave satisfaction after a little work and experience ?-A. She did, gave very 
good satisfaction anJ I was sorry to lose her. 

By Mr. Jeffrey: 
Q. To what extent did the change of management increase the number of cars to 

be handled-from the local to the through business; how much heavier was it ?-A. 
We.11, when the thro-ugh business started with us--

Q. U nder the local what did it amount to, the average handling ?-A. W e would 
handle about three hundred cars a day, and that would be a very good average local 
business. 

Q. That was all you had before the through business ?-A. Yes. 
Q. Then when the first through business came ?-A. When the through business 

first opened up we were getting about 18, 20, 25 cars a day at Sarnia. Very shortly 
after the first week it increased to 75, th~n to 100, then 125, 150; it increased very 
rapidly. The time was not long between. During that time of course we still had the 
facilities for handling local work only. 

Q. Up to the time you Ieft?-A. Up to the time I "left we were still handicapped 
in a great many ways for the want of side tracks and power. 

Q. Did you handle about the same quantity ?-A. W e had some additional side-
tracks. · 

Q. But the same quantity of cars to handle?-A. They had increased still further, 
until the last year we made a connection at Windsor at W alkerville junction with the 
O.P.R. and we got several cars there, so that we were handling cars east and west be­
tween Sarnia and St. Thomas and Walkerville Junction and St. Thomas by the C.P.R. 
at Windspr; so that we were handling all kinds of cars in connection with the through 
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business. But I might say, to explain the siding situation during our time, that on 
several occasions we would have two 40-car trains to pass one another on a 26-car anù 
a 28-car siding, and -.Qn several occasions the conductor of a 40-car train would have to 
eut his frain in three pieces in order to make a passage. 

Cross-examined by Mr. Cassels. 
Q. Y ou stated that at the time the road was taken over by the Père Marquette 

it was in a satisfactory state ?-A. It was so far as local business was concerned. 
Q. Then when was it that things first became unsatisfactory, and that you first 

found you could not handle the ~mount of business there was to be handled ?-A. W e 
always handled the amount of business there was to be handled, but we :first felt the 
pinch when the cars began to corne to us, the through cars, a little heavy, as I say, 
on account of not sufficient track room. But the company started shortly after that 
time to put in additional side track room. So far as the division between Sarnia and 
St. Thomas is concerned we were fairly well fixed, but since the great number of th0 
through cars commencèd to corne to us via Windsor and the Canadian Pacifie Rail­
way we were not in any kind of shape on that W alkerville branch to handle through 
business, as we were on the other. No sidings were extended there or no new side 
tracks were put in on that W alkerville branch until about the middle of last December. 
I believe they were put in operation in J anuary or the beginning of February after 1 
left. 

Q. So that from January, 1902, when the company was taken over by the Père 
Marquette, until the time you left, things were not in a satisfactory state ?-A. I don't 
say so. 

Q. I unci'erstood that was what you said.-A. No, we were handling our stuff verJr 
satisfactory up until last fall, when we were in such bad shape, up until the middle of 
the summer. So far as power was concerned we were at times in a bad fix for it, but 
nothing to compare with last fall. You understand all during the summer months 
our Mr. Woolatt, who was at that time superintendent, was doing everything that be 
possibly could to get extra power and extra side tracks, but he could not get them. 

Q. \Vas the business in the 'fall much greater than it had been in the summer ~-­
A. The business did increase quite a bit. It had increased a lot from the fact that WP 

were working two ends that is Walkerville to Windsor and the Sarnia and Port Huron 
in both directions, that is, both east and west, north and south. 

Q. You admit, then, that owing to the lack of water and lack of motive power, 
and also the lack of proper sidings, that the business could not be properly handled last 
fall?-A. It could not at that time. 

Q. Do you think that it could have been any better handled by anybody else than 
by you ?-A. I don't think se. I might say that Mr. Pyeatt and Mr. c';in and 1fr. 
Gilhula admitted tome that we were up against the hardest proposition they ever saw, 
ano' that they wondered-Mr. Cain himself particularly wondered-that we ever got 
along nearly as well as we did; and a good railroad man would have seen for himseH 
th•J condition of affairs. 

Q. As to these delays in getting cars through Chatham, what was the cause of 
that?-A. That was strictly a matter of no power to handle our cars, then we absolutely 
could not get the power. 

Q. Were those delays occasioned any other place besicles Chatham ?-A. That was 
during the sugar beet season. W e had cars storeà at Chatham and we had some car;, 
at Sarnia, but so far as Sarnia was concerned it was no block, as we woulâ call it. 
W e knew the cars were there, but we simply couldn't handle them. 

Q. What about Blenheim ?-A. There were cars at Blenheim. There were lots of 
cars at Blenheim that could not be handled simply for the want of engine power. At 
Rondeau we were loading coal and were bringing up some forty or fifty cars every nigh+. 
and we did not have the engines to send to them. On occasions we have sent engines 
out to make a clean-up, and before they would get out ten miles on the line they woul<l 
die and we would have to bring them in. 
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Q. Under the circumstances you think that you handleà the work as well as it 

cculd have been handled?-A. I think that I did. 
Q. I suppose there might È.le room for two opinions as to that?-A. W ell, there 

might be, but from my experience in handling business on the old Lake Erie and De­

troit River for pretty near twelve years, I think that I am in a good position to say 
hcw things should be handled. 

Q. That was a di:fferent class of business, though, was it not ?-A. A di:fferent class 
of business, but I have had experience with the through business for the last three years 

and have grown with it. I dia' not corne to the road at that time a strnager; I grew up 
with this through business. 

Q. Still it is conceivable that others might not think the work was well handled? 
-A. As far as opinions ar3 concerned, I cannot say as to that. A man has the privilege 
of forming his own opinion, but I can say this, that so far as the through business is 

concerned on the Père Marquette it is no trouble to handle it provided we have the 
necessary facilities for doing so. 

Q. Then as for the want of discipline in your division, which was referred to by 
Mr. Pyeatt as the cause of your being asked for your resignation, had you heard that 

mentioned at all prior to the receipt of that letter?-A. I had not heard a word. 
Q. It might be, I suppose, that Mr. Pyeatt for some time had been dissatis:fied with 

the condition of the discipline of the men ?-A. Do I think he might have been î 
Q. Yes. Without going to you and making a complaint?-A. Wel},, I think it 

would have been only right and proper for the superintendent o:f a company to have 

told his trainmaster of it if he thought so. 
Q. And you had no intimation of it at all î-A. No intimation whatever; in fact, 

as I mentioned before, Mr. Pyeatt talked with me but very little, I observed in the office, 

although I was pot in the employ of the company, he was handing the business over to 
the despatchers, but I did not think that the despatchers ought to have been given it 

at all. 
Q. I suppose it was for Mr. Gilhula to decideî-A. He had charge of the office; I 

did not interfere with him at all. But I mentioned that that was not our way of doing 
business-going to despatchers verbally and telling them to do so and so, and run­

ning the chance of getting them muddled up. May I speak again of a point that has 

fost corne to my mind î 
The CoMMISSIONER.-Certainly. 
WITNESs.-In talking about Mr. Pyeatt, he admitted to me that Mr. Cain was a 

personal friend of his, and that he understood his way of working, and Mr. Cain under­

stood his method of working, so that in that way he desired to have him corne over here 

as a trainmaster for himself. 

By the Oommissioner: 
Q. Mr. Cameron. as an old railroad man, and with a knowledge of the qualifications 

necessary for the different positions on a railroad, from superintendent, trainmaster 
and chief despatcher, right down to car-cleaner, are Canadians to be found to do the 

same work equally as well as Americavs î-A. I feel satisfied they can, just as good. 
Q. Just as good as Americans for each and every one of those positionsî-A. For 

each and every position just as good men here for that work as over there. 

LEWIS E. T1LLSON, sworn, examined. 

By the Oommissioner: 
Q. You were engaged on the old Lake Erie & Detroit River Railway as agent at 

Chatham, I understand î-A. Yes. 
Q. General agent at :first ?-A. As general agent, yes. 
Q. Then you continued on after the Père Marquette took control ·of that system î­

A. Well, about a year previous to the Père Marquette taking hold, I recommended that 

36d--8 
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the mechanical department be put under a foreman to take the duties of that depart­
ment off me, as I had plenty of other work to do, and Mr. Woollatt did so; and then 
(when Mr. Pyeatt took hold, he came to Chatham, and not getting certain questions 
.answered, he told me personally that he would put me back over the mechanical de­
partment again, which he did. 

Q. You have heard some evidence to-day, and there was a good deal of evidence 
given at St. Thomas, about the congested state of the yards at Chatham and Blenheim 
·and along ..there. Can you give me any information with reference to the congestion?­
A. Well, under the normal conditions, Chatham can hold about 100 cars. Those are 
given tous from different sources. The Canadian Pacifie Railway may band us 10, 15 
or 20 cars a day, including wheat, lumber and other products for the local mills which 
are situated on our tracks, for switching. W e bring in from Sarnia anywhere from 
5 to 20 cars of oil, which we hand to the Canadian Pacifie Railway. The Grand Trunk 
hand us from 15 to 30 cars of wheat and other products for delivery to the local mills 
at other points out along the line. If those cars are not handled promptly, that is moved 
every day, we get congested. 

Q. What was the difference i:Jetween the handling of the cars prior to Mr. Pyeatt's 
1égime, and subsequent to thaH-A. Well, under the old management, and under the 
local conditions before we were handling through business, we had power sufficient to 
get our local trains out of Chatham daily, and get these cars back and forth between 
the transfers and the sidings, and also get them north, east and west. 

Q. Ras there been a superior method adopted since Mr. Cain's appointment, over 
what had been in existence previollil to that ?-A. W ell, Mr. Cain simply had to get 
power somewhere or else he could not run the road. 

Q. His method is be'tter in consequence of having the power given to him ?-A. 
He had more power gi ven to him. 

Q. And that is the only thing that made the conditions better ?-A. Well, Mr. 
Cain was given more authority. In fact from my own observations Mr. Pyeatt say,, 
· Do as you please,' almost. From his actions I should judge that was his authority 
1o Mr. Cain. In fact from my knowledge I think Mr. Cain is an operating man, even 
more so than Mr. Pyeatt. 

Q. Mr. Pyeatt is an office man, with a knowledge of everything î-A. Well, on 
paper. 

Q. When did you resign your position î-A. On the 3rd of April this year. 
Q. What led up to that resigna'tion î-A. During December and January, during 

the blookade, I could not keep the yard clear, and I told Mr. Pyeatt that I would have 
to have a better yard conductor, and that the only available man I knew-in fact a 
man that had handled Chatham yard for some years under the Erie & Huron and Lake 
Erie-was named Winegarden. He was then handling the sugar beet trains between 
Chatham and W allaceburg, and it was just about to be wound up, the business Iïad just 
about been completed. I spoke to Winegarden, and he told me that he did not pro­
pos'e to go into the yard and take yard wages at $2.20 when he could make $3 a day 
on the road; so I told Mr. Pyeatt what he said, and I recommended that he be given 
the road wages; that the extra blockade was costing us ten times that amount per 
diem in delays, loss of business. He said, ' V ery well, you may put him on for a short 
time.' I did so, and in order to assis't me, as with the heavy work he would have to 
do considerable head work as well as switching, I gave him a second man. 

Q. Who had you there before ?-A. W ell, I had had some half dozen. · 
Q. Who was in the yard looking after that special work î-A. Well, just previous 

to Winegarden I got a man from the Grand Trunk, the name of George Olements, 
and he was in charge of the engine; but my opinion is that a swi'tchman has got to 
be a born switchman-I guess there is only one man in ten that can switch; he has 
got to plan his work in his head, and plan his yard in his head, _and before he goes 
at his work know how he is going to do it. 

Q. Was he the only man you had to assist you ~A. No, I had Joe Winegarden, 
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a brother of Hiram's, but he would not stay there. I had several brakemen, but just 

took them as I could get them. I never got a man to work there, only a few days. 

Q. Have you a man named Mahon ?-A. Yes, he was braking with :Mr. Wine­

garden on the sugar beet train, and I had him acting as yard crmductor for a few days, 

relieving Winegarden, who was sick. He is now the present yard conductor. 
Q. Then you had Winegarden, Mahon and Olements ?-A. Yes. _ 
Q. Was it necessary to have three men at that time ?-A. It was during the heav­

iest blockade. 
Q. Did you consult :Mr. Cain as to the appointment of those three men ?-A. I 

wrote Mr. Pyeatt. My communications were always with Mr. Pyeatt. 
Q. You were under Mr. Pyeatt, not Mr. Cain î~A. Well, a trainmaster's orders 

are ,all obeyed by agents and operators. Any order that was issued by :Mr. Cain I 

would take the same notice of as I would by Mr. Pyeatt; but anything that affects 

the spending of money is always taken up with the superintendent. 
Q. T·nen what did you write to Mr. Pyeatt ?-A. I wrote him that I would have 

to have Mr. Winegarden, and that it would be necessary to pay him equal to road 

wages, and he stated that they could not see their way clear to pay that wages, and he 

gave me in his letter the first, second and third pay-$2.20, $1.90 and $1.80-if my 

memory serves me right; I am not certain as to that, though; and :Mr. Pyeatt was 

there forough the yard several times during this clean-up. :Mr. Cain was there about 

every other day. He sent Mr. Youngs, the agent at St. Thomas there, who had been 

assistant trainmaster, and he says, 'Go up and give Tillson a hand,' and one day I 

had three engines working there for half a day. W e simply could not budge. The 

C.P.R. transfers had about 60 cars-all it would hold; the Grand Trunk transfers had 
30; the long siding had 60-I guess the long si ding would hold about 90 full; the 

scale siding about 30 cars. These are storage tracks. The basin siding had about 3D 

cars. Our shed tracks and team tracks were full. To do anything at all we had to 
have men and power. Mr. Cain came up there on one occasion, be said 'You get a 

train togefoer now and I will have a special engine sent from St. Thomas to take it 

out to-morrow morning. I did so. The engine did not turn up the following morning. 

In the meantime, current work was piling up; C.P.R. complained, Grand Trunk com­

plaining; could not clear the transfer. 
Q. Then, you are just relating this in sequence before your resigning'?-A. Well, 

they blamed! me for the blockade. 
Q. Then what did you do ?-A. I think Mr. Cain came up there one day when 

there were two men working, after the blocka<le was over; the third man was taken 

off, and from a letter that I saw Mr. Pyeatt have before him-which I took to be from 

:Mr. Cain, although I didn't know-Mr. Cain had been complaining about the third 

man, and Mr. Pyeatt wires me to corne to St. Thomas, and asked me by whose author­
ity I had the third man there. I told him, his own-perhaps not directly, but in­

directly-and I told him I certainly did not think that he was not aware of the fact 

that the third man was there. He says, ' W ell, you will have to pay bis wages.' I 

told him I was not able to pay employees' wages, but I would think over it; and, talk­
ing about other matters, I asked him if he was through with me. He said, 'When 
you tell me how you are going to pay the wages.' I sairl, 'Wcll, I don't know; I wi11 

see about it.' So I left. Nothing more was said, and, of course, I was hoping be 

would forget all about it, until some six weeks elaP'aed, and he wrote to me. 
Q. Have you got the letter that you received from him ?-A. Well, I have not the 

original. You have a copy, I believe. 
Q. This is a copy of it'?-A. Yes. 

' ST. THOMAS, March 23, 1905. 

'Mr. L. E. Tillson, Chatham. 

'DEAR Srn,-About six weeks ago I advised you that you would have to make good 

the difference in expense of switching crew at Chatham for J anuary and February. 
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Up to this time I have not heard from you. Please advise what has been done in con­
nection with same. 

' Y ours truly, 
'J. S. PYEATT, 

'Superintendent. 
Q.You wrote an answer?-A. My reply was as follows:-

' CHATHAM, ONT., March 25, 1905. 
' Replying to yours of the 23rd re above, I am asking timekeeper for particulars 

of time, and will advise you later, after giving it my serious attention.' 
Upon receipt of the timekee°per's tirue, I found that the amount corne to about $71 

or $72, and, of course, I wrote this previous letter to get a litte time. I then sccured 
another job, and I replied to him on April 3, saying: 

'I cannot see my way clear to pay this amount, which I figure out to be about 
$71.25. I, therefore, beg leave to tender my resignation, and would ask you to relieve 
~e as soon as possible, advising when I may expect same.' 

Q. Then you received a reply from Mr. Pyeatt ?-A. Mr. Pyeatt writes me on 
April 10, and he says : 

'I beg to acknowledge receipt of your letter of April 3, resigning the position of 
agent at Chatham. I will arrange for your successor just as soon as possible, but in 
the me.antime shall appreciate it if you will continue to look after the work there 
until appointment is made.' 

Of course, he told me personally that he had no man in sight. 
Q. Did he appoint any one temporarily ?-A. No, hc did not, and he had to take 

the best man he had on the road to take my place. 
Q. Who was that ?-A. Mr. R. W. Youngs. He was formerly assistant train-

master and agent at St. Thomas. 
Q. Has he been appointed permanently to Chatham ?-A. He hM. 
Q. Who has succeeded him at St. Thomas ?-A. His former cashier, Routh. 
Q. Has that been a permanent appointment ?-A. That has been permanent, too. Mr. Routh was chief clerk under Mr. Clipp, the agent at Suspension Bridge, but h3 

was formerly in St. Thomas. 
Q. The Père Marquette line has an agent at Suspension Bridge ?-A. Y es. 
Q. And he was taken from there to St. Thomas ?-A. Y es, but he had been at St. Thomas as chief clerk previous to going to Suspension Bridge. 
Q. And who has taken Suspension Bridge ?-A. I don't know. 
Q. You don't know whether an American has been appointed there or not?-A. 

W ell, I think so, becimse I have heard of none of our boys going down there. 
Q. None of the Canadians have gone there?-A. No. 
Q. Ana there is some one there now ?-A. Oh, yes, they will have to have a man. 
Q. So that you believe an American has taken the place there ?-A. I believe so. J do not know who it was. 
Q. IIas he increased the remuneration that you were getting to your süccessor?­A. W ell, 1fr. Youngs was getting $90 a month at St. Thomas. 
Q. And that has been continued on, has it?-A. No, sir, that has been reduced to $70 to .Mr. Routh, and Mr. Youngs has been given $90 at Chatham. 
Q. His salary has been continued on at Chatham, that he had been receiving ::it St. Thomas ~-A. Yes, sir. 
Q. But Mr. lfouth, who has taken his place, is only receiving $70?-A. Yes. 
Q. 'J'hc amount that you would get ?-A. The amount that I was getting? 
Q Are you quite clear that Mr. Pyeatt consented to give Mr. Winegarden $3 ,1 day for the weeld-A. Yes, sir. 
Q. And did he do so?-A. Yes. 
Q. But he has refused to pay him for longed-A. After the week, he saià', 'You 

will bave to reduce Mr. Winegarden back to yar-d wages.' In fact, Mr. Cain told me 
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that Mr. Winegarden would have to take Chatham y,ard permanent or else go out on 

the road. Y ou see, at the present time a man gets no promotion from the yard. If 

you take yard you must take it for good and all, the same as the passenger brakemen. 

li you take passenger work, why, you must keep it. The promotion cornes througli 

rnad work. •If they want a passenger conductor they take the oldest freight conduc­

toœ, then they do not take the baggage man out of the trains. 

Q. Then who was the man that he asked you to p1y out of your own pocketî-A. 

W ell, it would be the thirâ' man. The youngest man would be Clements. 

Q. Have they paid him ?-A. Oh, yes, his salary came right along just the samc . 

Q. They wanted you to reimburse them for that ?-A. Reimburse them. 

Q. And that you did not feel able to do under the circumstances, or called upo,1 

to do ?-A. No, because I thought it was a case o'f grind. I expect that I will get my 

salary if the pay car cornes to-day. I don't know, they may take it out of my pay this 

month. 
Q. You have not received your pay ?-A. No, I would get it to-day if I were at 

home. 
Q. What Mr. Cain says about that particular difficulty that yiou had with him is 

that you admitted that they had not authorized you to employ that man. and that you 

made no ·argument at all in reference to the payment of those men; how is that ~­

A. There was no chance for argument. I said he did, and he said he didn't and he 

said I would have to pay it, and I said I wouldn't. I claim that if a man ·i~ put in 

a position like Chatham, if he is not capable of judging when these things are neces­

sary, he should not be there. If you have got to ask at all times to spend a dollar 

in emergencies·, why you had better get out of the job. 

Q. I asked :Mr. Cain this question: ' Q. But rather than pay it he resigned ? ' 

And his answer was, 'Possibly that was his reason for resigning, but I understood 

from s•omeone at Chatham that Tillson had resigned to go into the coal business.' 

W as that the reason you resigned ?-A. No, sir, I had no intention of resigning until 

they intimated to me they wanted me to repay. 

Q. You heard me asking Mr. Cameron with reference to your·work there, and 

you heard me reading what :Mr. Cain had stated about that-' Tillson's work had not 

been· sa-tisfactory; we had been complaining to him a good deal in a nice way; Til_lson 

was well acquainted there and had a good many friends, and I did not want to lose 

him, but we wanted him to get along, but he didn't have the hustle or push about him, 

that was the only thing.' What about that statement ?-A. Well, as far as the mak­

ing money, I made the money, kept the revenue up, increased the earnings; but they 

wanted me to work night and day, and I suppose go into nervous prostration, and I 

wouldn't do it . 
Q. Did not Cain or Pyeatt make any complaints as to your work being unsatis­

factory ?-A. Well, just the once, the time he called me to S.t. Thomas. 

Q. That was the time that you mentioned, about asking you to pay this man's 

wages ?-A. Yes, it was simp]y a matter of congestion, and he said that he wante<l 

me to stay in the yard; and he says, 'I also want you -to look after the business, th'at 

is, the soliciting.' Chatham is, I suppose, like Toronto, it is competing, and if you 

get any business you have to go after it. Then he said, ' I don't see a light in yom 

office after six o' clock.' I said, ' I don't work after six o' clock.' He said, ' W e1l, we 

do.' W ell, I 1Jo1d him I had served my time at that; when I was an operator I had to 

work 16 hours a day for $35 a month, but I didn't propose to do it any longer. 

Q. Was it necessary to remain in the office after six o'clock for the purpose of 

solici,ting business ?-A. W ell, he wanted me to stay in the yard a good part of the 

day and be yardmaster, yard conductor; get around town and solicit business the rest 

of the day; and then go to my office at night and do the office work. I looked after all 

my correspondence-overs and shorts and claims-and handled all the letters and 

correspondence through the office. 
Q. What were your hours at that time ?-A. Well, 8 o'clock to 6. We11, of 
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co.urse, I had no stated hours. I corne and go as I pleased as long as I saw the staff looked after their work. I had quite a large staff. 

Q. And you got the business you thought that could be obtained in Chatham ?-A. I certainly did. My switching earnings were about $10,000 a year and my balance sheet was $25,000 a year. My revenue inwards and outwards was $1,000 a week, and it was increasing right along, and I did· not think I was losing any business. Q. What you have told me is that the reason for your resigning was their asking you to pay for the services of this man duririg that time ?-A. That is the whole reason that I know of; I don't know of any other reason. 
Q. And his services were absolutely necessary under the circumstances ?-A. I judged so. 
Q. And that is the reason you employed him?-A. That is the reason. At the time I had not the least idea that they were not aware of it, and I believe so yet ; and I believe the letters are on file and could be found in Mr. Pyeatt's own office, where the third man was taken up, although in a railroad we always return; we don't take copies of inward letters, but we return them back with the correspondence, and of course the file stays together. I asked him in his own office, and told him that he would find that letter, and he referred to his chief clerk and he got the file, but he would not let me look at it. · 
Q. That is all, unless you wish to say anything you desire yourself ?-A. There is nothing. Of course, there is a good deal of Mr. Cameron's evidence that I am person­ally acquainted with. 
Q. That is as to the power?-A. As to everything he said. 
Q. You have heard Mr. Cameron's evidence?-A. I was there when Mr. Cameron came there, and I have known Mr. Cameron's services from a boy up, and I can corro­borate everything that he said. 
Q. You never heard any complaints whatever being made as to the manner of his performing his duties ?-A. None whatever. Mr. Woollatt always considered him a smart trainmaster and despatcher and stenographer, or else he would not have pro­moted him. We always got along with him first-rate. Asto my ability, I was put into Chatham to fill a breach. Previous to my going to Chatham I was travelling freight and passenger agent. and in fact handy man for Mr. Woollatt. 
Q. What additional facilities have there been provided since Mr. Pyeatt wa.s appointed on the road ?-A. As regards Chatham? 
Q. Yes ?-A. Well, as soon as we cleared the blockade everything was normal, and things went along nicely, and there was no trouble since-just for that time. Q. What about siding? Is there sufficient siding?-A. Well, as soon as we cleared our long sidings and crossing sidings we had a place to handle our cars. The cars at Chatham must be handled daily. If we lose our switching engine for 24 hours we have got to double up before the next 24 hours--
Q. And it was for the want of power given to you that the blockade occurred ?-A. Well, in fact we have local trains running from Sarnia to Ridgetown, w'n.at we called the local way freights. W e have another one running from Chatham to W alkerville. These trains are supposed to leave Chatham daily. For day,; and days they did not run at all, and there is a large transfer from the Canadian • Pacifie Railway and Grand Trunk to us, merchandise particularly, and it is brought to our sheds and re-handled, marshalled and put in proper shape for the stations as they corne along the line, and sent out every morning or every noon as the case may be, when the train goes; and if we don't get those trains out every day we are blocked, and I claim it is the fault of the lack of power. Of course, he blamed me. 
Q. In Mr. ·Cameron's time had you blockades occurring at different times î-A. No sir, Mr. Cameron always saw that the local trains took care of the work; and right no~ Mr. Cain has just begun to realize that the locals are the most important trains on the road, and he told me just at the time of this blockade, that he was goillg to do his very best to get those locals running, and he says, ' I will have them running next week,' and he did so, and there has been no more trouble. 

(; 
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Q. Did he understand the conditions of affairs sufficiently to have prevented this 
blockade?-A. Well, it took him a week or two to get at it and :find out. 

Q. And he is now carrying out the principle upon which Mr. Cameron acted î-A. 
He has gone right back to the old system. 

Q. And in consequence of that, blockades are not likely to happen again î-A. 
Everything is running nicely. For instance, I will give you an instance. Our local 
ways we make up through way cars, and for the di:fferent hauling points-one W alker­
ville, one Kingsville and one Leamington-and we marshal those cars so that they can 
be handled best by the train crews. Sorne days they may not be full, other days they 
may be. He went out on a train one day himself, and he wired me back saying, 'You 
are making too many way cars; put it all in one car.' W(ell, I did so. The train was 
late that day; they could not handle the cars and could not handle the freight; and I 
worked it that w1ty for a couple of days, and went back to the old system, and have 
never heard anything more about it, so I guess he found he had made a mistake. 

Q. I think yo~ said that Mr. Cain had jurisdiction over you and the other agents, 
although you were directly under Mr. Pyeatt ?-A. The train master. All agents and 
operators are under the jurisdiction of the train master, but he does not dismiss · any 
without taking it up with the superintendent first. 

Q. Have you had any conversation with M.r. Cain about Mr. Cameron's qualifica­
tions î-A. Not particularly about Mr. Cameron, no, but Mr. -Cain when he first arrived, 
of course he visited Chatham several times, very frequently in fact-and speaking 
about the job as train master he said that M.r. Pyeatt had been after him for some 
three months, I believe that was the term. He did not want to corne at :first. Of course 
I might sayon the start off, Mr. Cain and I were quite intimate and friendly of course, 
and to all appearances we are yet. 

Q. He says so; he says at the present time you are friendly with him ?-A. Very 
friendly, but this was only about a week after he came there that he said that he had 
this place in view for some three months; in fact Mr. Pyeatt had been after him for 
that length of time to corne with him. 

Q. Did he mention as to Mr. Pyeatt's policy with reference to the officials ?-A. 
No, nothing was said. Mr. Cameron's name was not mentioned. 

Q. Was any general statenient made as to what Pyeatt was going to do with the 
Canadian officials?-A. Well, he said, 'We will have Gilhula here '-Jim, he called 
him. Of course I knew Mr. Gilhula personally in 'the old Canada Southern times; we 
used to work as operators together wnen he was a boy-and he says, 'They will soon 
have more Missouri Pacifie men here.' 

Q. Did he mention as to Mr. Pyeatt's policy as to dismissing Canadians ?-A. 
W ell, I took it when he said that, that any vacancies would be filled-there was none 
to be made, but they would be filled; my inference was from wha't he said, that it re­
lated to the new shop particularly. 

Q. That was not quite open at that time ?-A. No, the shops had not been opened 
at that 'time. 

Q. Do you know whether many Americans are in the shops ?-A. Personally I 
clon't, but I understand that there are. 

Cross-examined by Mr. Cassels. 
Q. Do you know of your own knowledge that there are Americans in the shops?­

A. Not of my own knowledge, no, I don't. I have never been in the shops personally. 
Q. When did Cain make that statement to you ?-A. He made that statement 

about two weeks after his arrival, in our jaunts through the yards, you know. 
Q. Do you remember the exact words he used?-A. He says, 'Sam has been after 

me for two or three months.' Sam, that is Mr. Pyeatt; he calls Pyeatt Sam, and Mr. 
Pyeatt calls him Everett. 'Halloa, Sam,' and 'Halloa, Everett,' that is their saluta­
tion to eacn other; -and he says, ' Sam has been after me for three months.' He was 
telling me some of his railroad experiences south, that is all. 
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Q. Bu't as to bringing outside men there?-A. Well, I said, 'How are you getting 

along.' He said, ' Oh, Jim is there, and we will soon have more Missouri Pacifie men;' 
and I took it that he meant as regards the shop men. 

Q. He didn't say that ?-A. He didn't say shop, but there were no other openings. 
Q. To make a long story short, the reason of your resigning was that you were 

not satisfied to continue in that position on the terms that they wanted to impose?-A. 
I was not satisfied to pay the wages of employe-es. 

Q. And you were not satisfied to work overtime after six o'clock ?-A. Oh, well, 
that was not an argument in the case at all. My working after six o'clock would not 
help with the cars. 

Q. What I mean is this-they thougàt that you could run that yard with two 
meu; you thought you could n6t ?-A. That is right. Whether they expected me to be 
the third man I don't know. 

Q. And therefore you decided t4at you could not continue?-.;\. Well, the third 
man was not on only for a snort time. 

Q. But that was really the reason why you decided to resign, that you were not 
satisfied to go on on the conditions that they wished to impose ?-A. I was not satisfied 
to work on their mode of handling the business. 

Q. And before you resigned hact you already made arrangements for some other 
work ?-A. :No, sir. As agent of the Père Marquette I was handling the business of the 
Lake Erie Coal Company, and of course while they arè one and the sa'me high up, they 
separate when it cornes to the general managers; and to get the Lake Erie coal busines~ 
in Chatham you have got to hustle. I have been getting the best part of that business, 
and of course you have to spend a quarter once in awhile, and I had been getting the 
contracts, for which Mr. Leslie allowed me a small commission-Mr. Leslie is the 
general manager. That is the only outside business, but I expected to keep that on 
just the same. 

" Q. Have you kept that on ?-A. I have. Since I quit the Père Marquette I have 
had that contract enlarged a little, and I now hold contracts for every industry in 
Chatham except one, and they are located on the water. 

Q. Did you know before you actually tendered your resignation that you would 
have that position ?-A. Weil, I did not work for that position until Mr. Pyeatt wrote 
and asked me. I thought if I could hold two jobs I would do it, and Mr. Pyeatt object­
ed to my getting commissions, and wanted the commissions to go to the railroad. 

Q. Is your position now better or worse financially than it was ?-A. Well, it just 
depends on how much I hustle. 

Q. Can you make more out of your present job ?-A. W ell, I hope so. 
Q. So that you really have no kick coming?-A. No, I am not sorry and grieved 

for getting out of the Père Marquette. 
Q. After :Mr. Cameron resigned and Mr. Cain was appointed in his place, did you 

notice any change in the manner of working the road ?-A. No, not until more power 
was given there was no change; in fact things were worse, because the local trains 
ceased to run. 

Q. When was it after that more power was obtained ?-A. W ell, I cannot give you 
the dates. 

Q. Approximately?-A. Well, I won't say. I know the blockade got moved; about 
30 days. 

Q. Do you know how much additional power they have? Did they get new 
engines ?-A. W ell, they got more engines from the other side. 

Q. Do you know how many more ?-A. I think they got nine, I am not sure. 
Q. You don't know definitely?-A. No. 
THE CoMMISSIONER-Q. Y ou say the service got worse after Mr. Cameron resigned 

until they got more power ?-A. For a short time, owing to taking those local trains 
off-as far as I am_ personally concerned in Chatham, you know; not along the line. 
Of course the through business might have been as well or better. 
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THE OoMMISSIONER.-Mr. Cameron, do you wish to &ay anything more~ 

MR. ÜAMERON.-Nothing further that I think of. 

121 

THE CoMMISSIONER.-Unless I hear something further I will send in my report im-

mediately. 
Mr. ÜASSELS.-No further evidence to be taken at presentî 

THE OoMMISSIONER.-No, not that I am aware of. 

Adjourned sine die at 12.30 p.m. 

36d-9 
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